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Позиціювання партій

Голова Партії регіонів, Прем’єр-міністр України Микола Азаров привітав
Соціалістичну партію Франції, кандидат від якої – Франсуа Олланд – обраний на посаду
Президента Франції.

«Дозвольте від щирого серця привітати вас із перемогою, а пана Олланда – з
обранням на посаду Президента Франції. Підтримавши кандидата від соціалістів,
французький народ засвідчив прагнення до запропонованих вами змін», – зазначив
М. Азаров.

Як зауважив голова Партії регіонів, основу передвиборної програми Франсуа
Олланда «60 кроків для Франції» склали пропозиції щодо створення нових робочих місць,
підвищення соціальних виплат малозабезпеченим громадянам, а також запровадження
податку на багатство. «Приємно усвідомлювати, що всі ці ідеї очевидно перегукуються з
соціальними ініціативами Почесного Лідера Партії регіонів, Президента України Віктора
Януковича, який своїм першочерговим завданням так само, як і Президент Олланд, вважає
підвищення рівня життя та добробуту кожного громадянина», – наголосив Прем’єр-
міністр України.

Микола Азаров висловив переконання, що з новим лідером «Франція буде активно
підтримувати курс України на європейську інтеграцію, а також сприятиме своєю
політикою у здійсненні глибинних економічних та соціально-політичних перетворень в
Україні».

Глава уряду України також висловив сподівання на подальшу активізацію співпраці
між Соціалістичною партією Франції та Партією регіонів.  «Упевнений,  що між нашими
політичними силами й надалі складатимуться успішні, теплі двосторонні взаємини та
співпраця за всіма можливими напрямками», – резюмував він (Голова Партії регіонів
Микола Азаров привітав соціалістів Франції // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10639). – 2012. – 7.05).

***

Премьер считает, что висеть на билбордах – нескромно. В Украине никогда не
появятся предвыборные билборды с изображением Николая Азарова. Об этом премьер
заявил во время встречи с представителями Всеукраинских общественных организаций
ветеранов войны и бывших военнослужащих.

По его словам, сегодня практически вся страна завешена билбордами. «А меня вы
хоть раз видели на билбордах? Не видели и не увидите. Я считаю, что это нескромно», –
подчеркнул он.

В тоже время он напомнил, что является главой одной из крупнейших политических
сил в Украине – Партии регионов (Азаров пообещал не рекламировать себя // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/05/07/149654_azarov_poobeshchal_reklamirovat.html). – 2012.
– 7.05).

***

Коммунисты намерены обсудить свою предвыборную кампанию с народом
Украины. Об этом сообщил в Киеве лидер КПУ Петр Симоненко.

«В ближайшие дни мы начнем не только печатать эту платформу,  а проводить
сходки наших граждан. На этих сходках будет обсуждаться эта программа, на этих
сходках будем рекомендовать наших товарищей,  которые будут идти по мажоритарным
округам», – сказал он.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10639
http://lb.ua/news/2012/05/07/149654_azarov_poobeshchal_reklamirovat.html
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Как сказал П.  Симоненко,  что КПУ планирует как можно больше работать с
народом, заслушивая предложения к предвыборной программе.

В то же время П.  Симоненко отметил:  «Мы предлагаем по формированию списка
сделать такое: профессионально подготовленные товарищи, которые имеют колоссальный
опыт, пойдут по мажоритарным округам. И мы уже приняли решение, в том числе это
касается наших первых секретарей обкомов партии, что они пойдут на мажоритарные
округа».

По его словам,  партийный список КПУ на выборах в Верховную Раду будут
формировать парторганизации – от первичных до областных.

Также П. Симоненко сообщил, что предвыборный съезд КПУ состоится 30 июля
(КПУ обрекла на мажоритарные округа «профессионально подготовленных
товарищей» // Обком (http://obkom.net.ua/news/2012-05-01/1355.shtml). – 2012. – 1.05).

***

Украине не стоит поддаваться на откровенный шантаж Европы в отношении
освобождения Юлии Тимошенко. Об этом заявил лидер украинских коммунистов Петр
Симоненко.

По словам Петра Симоненко, резкие заявления лидеров ряда европейских государств
в адрес Президента Виктора Януковича и бойкот Ялтинскому саммиту – «это неуважение
к украинскому народу».

«Нам надо сейчас прекратить вообще обращать внимание на подобные заявления и
вести наконец самостоятельную политику – очень твердую, принципиальную позицию», –
подчеркнул лидер КПУ.

При этом Петр Симоненко заявил, что его не удивляет подобное поведение
европейских политиков, которые регулярно демонстрируют «двойные стандарты».

«Мы должны объяснять народу правду. Европа преследует свои корыстные
интересы, а мы должны следить за тем, чтобы каждый, каждый, кто нарушил закон, нес
соответствующую ответственность, а когда речь идет о миллионном обворовывании
народа – строгую ответственность», – резюмировал Петр Симоненко (Петр Симоненко:
Украине не следует поддаваться на шантаж Европы // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ukraine-ne-sleduet-poddavatsya-na-shantazh-evropy/).  –
2012. – 4.05).

***

Сегодня, когда экономика страна находится в затяжном капиталистическом кризисе,
а село вплотную подошло к грани выживания, необходимо немедленно приложить усилия
по воссозданию потребкооперации, как одного из важнейших антикризисных механизмов
возрождения села, и мы знаем точно, что это в первую очередь необходимо самим
селянам, что они ждут этих шагов.  Об этом заявил лидер украинских коммунистов
Пётр Симоненко.

«Вопрос о возрождении потребкооперации коммунисты поднимали неоднократно. И
сегодня мы со всей ответственностью можем сказать: в том, что потребкооперация сейчас
находится в системном кризисе, виновна исключительно олигархическая власть, которая
намеренно игнорирует кричащую ситуацию в АПК и на селе, не желая разрушать
монополию спекулянтов – посредников в деле закупки по справедливым ценам продукции
крестьянских подворий.  Из Конституции вообще исчезло даже само понятие
кооперативной собственности, поэтому особенности сельской кооперации не
учитываются в законодательных инициативах. Как следствие – в мощные при СССР
потребительские общества и союзы пришли спекулянты и превратили их в огромное

http://obkom.net.ua/news/2012-05-01/1355.shtml
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ukraine-ne-sleduet-poddavatsya-na-shantazh-evropy/
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количество частных предприятий. Такой подход вообще не учитывает интересы рядовых
селян», – заявил Пётр Симоненко.

Также, по мнению Компартии, налоговая политика государства не учитывает
особенности потребительской кооперации, ущемляет ее интересы и снижает
конкурентоспособность в интересах агрохолдингов и перекупщиков. Кроме того,
государство не поддерживает процесс кооперирования селян финансовыми и
законодательными инициативами.

Компартия считает, что, поскольку в основе кооперативного движения лежит не
только вопросы экономики, но и социальная миссия, а сельхозкооперативы оказались
самой устойчивой к кризису формой собственности и хозяйствования, государство
должно помогать украинской потребкооперации. И если все требования и предложения
коммунистов будут учтены властью, то результатом возрождения потребкооперации на
селе станет снижение цен при одновременном повышении качества отечественной
сельхозпродукции. В то же самое время эти шаги дадут увеличение притока реальных
денег в село, в том числе – непосредственно тем селянам, которые участвуют в товарном
производстве – выращивают на продажу овощи, занимаются животноводством.

«Мало скопировать государственную программу по развитию потребкооперации с
России, где такая программа мало-помалу набирает обороты. Важно грамотно её
адаптировать к условиям украинского села, услышать и использовать все то ценное, что
предлагают коммунисты, а затем – ответственно и последовательно реализовать. Забота о
селе не должна превратиться в очередной предвыборный популизм власти, иначе село и
АПК окончательно погибнут под прессом финансовых и социальных проблем, неумолимо
накапливающихся с каждым годом»,  –  подытожил лидер украинских коммунистов Петр
Симоненко (Коммунисты заставят власть заняться возрождением сельской
потребкооперации // Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p47070.html). – 2012. –
8.05).

***

Руководство Социалистической партии Украины приняло решение, что депутаты
прошлых созывов будут баллотироваться только по мажоритарным округам на грядущих
парламентских выборах. Об этом сообщил политик Александр Мороз.

Г-н Мороз сообщил, что всего руководство СПУ отобрало 70 кандидатур, которые
примут участие в парламентских выборах по мажоритарным округам.

Ранее лидер социалистов заявил, что СПУ самостоятельно пойдет на парламентские
выборы, не вступая в политические блоки.

«Идти сегодня в блоке недопустимо. Но ложиться под чью-то схему нет смысла», –
сказал г-н Мороз.

При этом он заявил, что убежден, что субъекты избирательной кампании
представляют одно политическое поле (Кандидаты от СПУ не будут баллотироваться
по партийным спискам // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/38606/). – 2012. – 28.04).

***

Усі монополії повинні бути повернені у власність держави. Також необхідно
перевірити умови приватизації стратегічних підприємств починаючи з 1992 р. Про це
розповів новий лідер Соціалістичної партії України Петро Устенко.

При цьому голова СПУ заперечує можливість реприватизації.  «Ми не поділяємо
комуністичні гасла – забрати і поділити по-новому. Наша позиція наступна: монополії
мають контролювати держава чи місцева громада».

http://paralel-media.com.ua/p47070.html
http://nbnews.com.ua/news/38606/
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«Наприклад, облгази. Приватні компанії ніколи не будуть зацікавлені в нормальній
роботі в цій сфері – і в області модернізації, і області тарифоутворення. Мета приватного
капіталу в монополії – збагачення шляхом підвищення цін, що мотивується чим завгодно:
і цінами на російський газ, і митом на нафту, і чим завгодно», – заявив він.

Крім того, Петро Устенко вважає, що олігархічний капітал забезпечує свою
конкурентоспроможність за рахунок держави. Він користується газом внутрішнього
видобутку, вартість якого, за граничним розрахунками, з урахуванням усіх інвестицій в
розвиток,  становить 75  дол за 1  тис.  куб.  м.  А комунальні підприємства платять за
імпортний газ по 500  дол.  Тому газ внутрішнього видобутку має спрямовуватися на
комунальні потреби і потреби громадян. А імпортні енергоресурси за відкритими
контрактами або на будь-якій іншій підставі повинні купувати комерційні підприємства.
Їм треба виходити на ринки Туркменістану, Узбекистану, Азербайджану – і контрактувати
енергоносії звідти», – вважає голова СПУ (Соціалісти вважають, що держава повинна
контролювати природні монополії // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29430). – 2012. – 4.05).

***

Соціалістична партія України йде не вибори у жорсткій опозиції до влади.  Про це
розповів новий голова СПУ Петро Устенко.

«Ми йдемо на вибори як жорстка опозиція до влади, яка, прикриваючись
ліберальними гаслами, діє в інтересах кількох сімей», – заявив Петро Устенко.

«Ця влада за 20 років розтринькала наші стартові можливості. Замість того, щоб
об’єднати народ, вона роз’єднала нас – за мовною, територіальною та ідеологічною
ознаками. І, користуючись нашою розмежованістю, влада і наближені до неї сім’ї роблять
мільярдні статки», – вважає політик.

«Підкреслю, я не проти великого капіталу, який інвестує в модернізацію та
інфраструктуру. Я проти капіталу, який жирує за рахунок бюджету, не модернізуючи при
цьому свої потужності і випиваючи з людей останні соки. Коли шахтар за 2,5 тис. грн на
місяць щодня спускається в аварійну шахту, ризикуючи життям, а власник шахти навіть
не чешеться з приводу безпеки свого робітника –  я проти такого капіталізму.  Тому що
таке ставлення до життя і бізнесу зрозуміти та прийняти неможливо. Кажу це не тільки як
політик, але і як бізнесмен в минулому», – сказав П. Устенко (Петро Устенко: СПУ йде
на вибори у жорсткій опозиції до влади // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29431). – 2012. – 4.05).

***

Социалистическая идеология востребована в обществе. Сегодня рейтинг СПУ в
некоторых областях, например, в Запорожской – 4 %. В Луганской области, которая
несколько лет назад 90 % голосов поддерживала ПР, сегодня рейтинг партии власти упал
до 9 %. Об этом сказал глава ВР 2 и 5 созывов А. Мороз.

По его мнению,  тот факт,  что бывшие депутаты-члены Соцпартии будут
баллотироваться в парламент по мажоритарным округам, также поднимет рейтинг СПУ.
Мороз подтвердил, что он будет баллотироваться по Мироновскому избирательному
округу, в Киевской области.

Он выразил уверенность, что новый лидер партии П. Устенко сохранит
идеологический курс СПУ.  «Я не думаю,  что нам надо рваться вперед,  сейчас СПУ
необходимо закрепиться на идеологических позициях», – сказал Мороз.

По его мнению, в этом поможет опыт Европы (в том числе, пример Франции, где в
первом туре выборов президента уверенную победу одержал представитель социалистов)
и неизменная позиция СПУ по отношению к нынешней власти: «Мы в оппозиции к

http://www.spu.in.ua/ua/news/29430
http://www.spu.in.ua/ua/news/29431
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нынешней власти, которая мало чем отличается от предыдущей», – резюмировал
А. Мороз (Сегодня рейтинг СПУ в некоторых областях, например, в Запорожской –
4 % – А. Мороз // Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29432). –
2012. – 4.05).

***

Смена системы власти – первый и главный лозунг социалистов на выборах. Об этом
сказал глава ВР 2 и 5 созывов, бывший лидер СПУ А. Мороз.

Ключ к решению этой проблемы: увеличение прав и возможностей местного
самоуправления. «Люди должны понять, что качество их жизни напрямую зависит от
модели управления, хотя, на первый взгляд и кажется, что эта тема «оторвана» от
житейских проблем большинства украинцев», – подчеркнул Мороз.

По его словам, призывы идти в Европу или настойчивые требования власти
подписать договор об ассоциации Украины с ЕС, не изменят реально ситуацию.
«Абсолютная власть Президента – это не то что нужно Украине и людям», – уверен он.

Мороз подтвердил, что лишь усиление роли местного самоуправления ускорит
«европеизаицию» Украины, позволит людям не зависеть от воли назначенных чиновников
на местах (А. Мороз: Изменение системы власти – первый и главный лозунг
социалистов на выборах-2012 // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29433). – 2012. – 4.05).

***

Народный депутат, лидер Коммунистической партии рабочих и селян – КПРС
Леонид Грач будет баллотироваться в украинский парламент на предстоящих осенью
выборах в мажоритарном округе. Об этом политик сообщил 1 мая.

«Пойду по «мажоритарке»,  в Симферополе,  хотя для меня разницы нет,  где
баллотироваться в Крыму, или во Львове», – подчеркнул Грач.

Он не уточнил в каком из двух округов в Симферополе он намерен выдвинуть свою
кандидатуру и кто возглавит партийный список КПРС на выборах в украинский
парламент (Грач будет завоевывать депутатский мандат по мажоритарке // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/05/01/148869_grachu_zavoevivat_deputatskiy.html). – 2012. –
1.05).

***

Заступник голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко констатував, що за період перебування при владі команди Віктора Януковича
була вибудувана нова модель висвітлення реального суспільно-політичного життя
України в засобах масової інформації.  Про це політик сказав з нагоди Всесвітнього дня
свободи преси.

За словами Миколи Томенка, «ця модель передбачає переважну позитивну
присутність у ЗМІ тих політичних сил, які виконують свої політичні ролі, затверджені
режисерами влади».

Політик також наголосив,  що для того,  щоби ці політичні партії тотально були
представлені у ЗМІ основною умовою є згода влади, а додатковою – необхідність
фінансування цих матеріалів.

«Натомість, політичні партії, які є реальною опозицією влади, ні на умовах
офіційного розміщення, як політичної реклами, ні, тим більше, з погляду необхідності
представити іншу точку зору – не мають шансу бути присутніми у ЗМІ», – сказав Микола
Томенко.

http://www.spu.in.ua/ua/news/29432
http://www.spu.in.ua/ua/news/29433
http://lb.ua/news/2012/05/01/148869_grachu_zavoevivat_deputatskiy.html
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«Очевидно, лише фахівець може зрозуміти, що чергових пафосний матеріал про
«героїчну роботу», наприклад, Олександра Попова в КМДА чи принципову позицію
Комуністичної партії або турботу про добробут громадян Партії регіонів розміщено прес-
службами за відповідні кошти», – наголосив Микола Томенко.

Підсумовуючи, Микола Томенко констатував, що «сьогодні в Україні гарантована
свобода слова лише для провладних політичних партій та їх союзників – за гроші».

Віце-спікер також повідомив, що направив звернення Голові КМДА з проханням
поінформувати за які кошти розміщуються системні рекламні матеріали про його роботу в
газеті «Сегодня» та інших загальнонаціональних виданнях.

Окрім того, заступник голови парламенту звернувся до керівництва Першого
національного каналу з проханням надати інформацію стосовно того, хто оплачував
пряму трансляцію на каналі мітингу Комуністичної партії (Микола Томенко: Сьогодні в
Україні гарантована свобода слова лише для провладних політичних партій та їх
союзників // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10822.html). – 2012. – 3.05).

***

Чествование героев Украины, как, например, повстанцев Холодного Яра и УПА, на
общегосударственном уровне будет происходить после отстранения от должности
президента Виктора Януковича и отказа властей от исповедывания идеологии «русского
мира».  Об этом,  комментируя недавние торжества в Холодном Яру,  заявил заместитель
председателя Верховной Рады, бютовец Николай Томенко.

«У многих представителей оппозиционного патриотического лагеря до недавнего
времени были иллюзии, что для того, чтобы доктрину «русского мира» на
государственном уровне заменить на доктрину украинского мира, следует снять
Табачника, выгнать Колесниченко и тому подобное. На самом деле последние события
показывают, что для того, чтобы украинских героев почитали в украинском государстве,
нужно не только,  чтобы было большинство в парламенте,  но и Президент чтобы был
украинским по своему мировоззрению», – объяснил Томенко.

Поэтому, по его убеждению, чествования в Холодном Яру станут действительно
общегосударственными после того, как сменится власть, а Президентом станет человек,
«который понимает ценности и значимость украинского государства».

«Пока же наш премьер-министр почитает Столыпина, который уничтожал все
украинское и запрещал ставить Шевченко памятники», – добавил нардеп.

По словам политика, трагедия Партии регионов, которая пришла к власти,
заключается в том, что часть ее представителей считает, что «она составляющая русского
мира, а другая часть не знает ни украинской, ни русской истории и культуры, и это тоже
не менее опасно».

Томенко также заверил, что в согласованном объединенной оппозицией перечне
законопроектов будет закон о признании борьбы украинских повстанцев ХХ века за
независимость Украины.

«В рамках КОДа мы договорились со «Свободой»,  «Фронтом Змін»  и
«Батьківщиной», что будем работать вместе как институциональная единица в
парламенте. Сейчас мы обсуждаем перечень первоочередных законодательных актов.
Один из наших приоритетных законопроектов будет касаться признания борьбы
холодноярских повстанцев, ОУН и УПА», – уточнил парламентарий.

Вместе с тем, по его мнению, пока Янукович – Президент, такой закон будет
ветироваться.

«Поэтому для того, чтобы вести украинскую политику, нужно иметь украинского
Президента, а не только парламентское большинство», – подытожил Томенко (Томенко:
Мы заменим доктрину «русского мира» сразу после отстранения от должности

http://byut.com.ua/news/10822.html
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Президента Януковича // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/205013/tomenko_my_zamenim_doktrinu_russkogo_mira_srazu_po
sle_otstraneniya_ot_doljnosti_prezidenta_yanukovicha). – 2012. – 5.05).

***

Проводя обыски в офисе Уполномоченного Верховной Рады по правам человека и
допрашивая сотрудников офиса омбудсмена, власть пытается замести следы своих
преступлений. Об этом заявили в партии «Батьківщина».

«Мы однозначно трактуем события вокруг омбудсмена как слепую месть властей за
публикацию фотодоказательства избиения Юлии Тимошенко в Качановской колонии», –
заявили в «Батьківщине».

«Обыски и допросы в офисе главного правозащитника страны – это
беспрецедентный случай, который свидетельствует об отчаянии власти», – говорится в
заявлении.

«Обращаем внимание, что незаконное давление на команду Нины Карпачевой
намеренно происходит в выходной день, чтобы события не получили широкой огласки», –
подчеркнули в партии.

«Батьківщина» призвала правозащитные организации и международное сообщество
вмешаться в ситуацию и защитить бывшего Уполномоченного по правам человека Нину
Карпачеву от политически мотивированного преследования. Там также подчеркнули, что
«события сегодняшнего дня полно демонстрируют, что незаконно избран новый
омбудсмен Валерия Лутковская является слепым исполнителем приказов Банковой и не
имеет никакого отношения к защите прав».

«Действия режима Януковича все больше напоминают поведение бешеного пса –
агрессивные, хаотичные, бессмысленные. Власть потеряла контроль и готова на любые
аморальные и беспринципные поступки. Это прямая угроза каждому гражданину
Украины », – говорится в заявлении («Батькивщина» призывает защитить Карпачеву
от политических репрессий // Флот-2017 (http://flot2017.com/posts/new/_3306). – 2012. –
6.05).

***

Один з лідерів «Батьківщини», віце-спікер Микола Томенко, говорячи з
кримськими журналістами про особливості передвиборчої кампанії, сказав, що де-факто
виборча кампанія розпочалася з моменту визначення округів. Водночас, політик
наголосив,  що вже сьогодні можна сказати,  що нинішньою передвиборчою фішкою є
дорогі рекламні кампанії партій на захист бідних громадян.

Микола Томенко зауважив, що раніше практично не практикувалося, щоб партії, які
позиціонують себе як ліві та лівоцентристські,  що ніби діють в опозиції до влади та
захищають «простий пригнічений люд», витрачали десятки мільйонів гривень на те, щоби
пояснити, що вони найбільш справжні захисники пенсіонерів, ветеранів та найбідніших
верств населення.

«Не беруся судити про ефективність такої кампанії, але цинізм даного підходу
полягає в тому,  що ця боротьба за найбіднішого виборця обходиться партіям в десятки
мільйонів гривень,  які,  очевидно,  можна було б витратити з більшою користю для
пересічних громадян», – наголосив Микола Томенко.

Водночас, відповідаючи на запитання журналістів в Криму чи є порушенням
виборчого законодавства те, що політики залучають до своєї підтримки російських
естрадних виконавців (зокрема, як приклад, журналісти навели концертний тур до Дня
Перемоги партії Н. Королевської, до якого долучився Олег Газманов), Микола Томенко
наголосив, що Закон про вибори народних депутатів прямо забороняє участь іноземних

http://censor.net.ua/news/205013/tomenko_my_zamenim_doktrinu_russkogo_mira_srazu_posle_otstraneniya_ot_doljnosti_prezidenta_yanukovicha
http://censor.net.ua/news/205013/tomenko_my_zamenim_doktrinu_russkogo_mira_srazu_posle_otstraneniya_ot_doljnosti_prezidenta_yanukovicha
http://flot2017.com/posts/new/_3306
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громадян, в даному випадку громадян Російської Федерації, у концертах та інших заходах
передвиборчої агітації.

Водночас, політик зауважив, що ця заборона торкається лише періоду передвиборчої
агітації. «Отож, де-юре це заборонено, але ця заборона не поширюється на даний період,
поки виборча кампанія не розпочалася офіційно», – додав він (Микола Томенко:
Нинішня цинічна передвиборча фішка – дорога виборча кампанія на захист бідних //
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10866.html). – 2012. – 7.05).

***

Перший заступник голови партії «Батьківщина» Олександр Турчинов
обговорив з Юрієм Луценком спільну програму дій Об’єднаної опозиції.

Розмова відбулася під час перерви у засіданні Апеляційного суду Києва, який
розглядає апеляцію Луценка на вирок Печерського райсуду.

«Ми обговорили питання спільної роботи під час проведення Форуму Об’єднаної
опозиції 12  травня»,  –  повідомив Олександр Турчинов,  додавши,  що у Юрія Луценка
«бойовий настрій».

За його словами, під час розмови Луценко висловив свої пропозиції щодо спільної
програми опозиції, яка буде обговорюватися на Форумі.

«Це,  зокрема,  питання боротьби з корупцією,  питання люстрації суддів,  слідчих,
прокурорів,  які несуть відповідальність за фальшування справ проти лідерів опозиції,  та
всіх тих суддів,  які порушували судочинство в Україні і вироки яких були скасовані
Європейським судом», – повідомив Олександр Турчинов.

«Це дуже важливі питання,  оскільки вони стосуються не лише політики,  а
стосуються кожного громадянина, який сьогодні позбавлений права на захист», – додав
він.

На думку Турчинова, «відновлення судочинства – це один з важливих аспектів, від
якого залежить відновлення європейського демократичного шляху України».

Коментуючи судовий процес у справі Юрія Луценка, Олександр Турчинов зазначив,
що по тому рішенню, яке сьогодні буде винесене в апеляційному суді, можна буде
зрозуміти, яким буде вирок.

На його думку,  є всі підстави для відновлення слідства,  «яке було відсутнє під час
розгляду фальшивої справи».

«Питання переслідування політичних в’язнів в Україні обговорюється в усьому світі,
і я переконаний, що дії опозиції і підтримка демократичної світової спільноти призведе до
того,  що в Україні буде відновлений демократичний лад,  який сьогодні зруйнувала ця
влада», – резюмував Олександр Турчинов (Турчинов обговорив з Луценком програму
Об’єднаної опозиції // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/42632). – 2012. – 8.05).

***

Слава Україні!
Дорогі мої!
У мене болить душа через те, що я не можу бути з вами на Михайлівській площі в

центрі нашої столиці –  тут,  поряд з вами,  де б’ється серце гідного майбутнього нашої
великої європейської держави.

… Головне завдання для нас – закласти такий фундамент для нашої держави, який
дозволить збудувати сучасну сильну демократичну європейську Україну, в якій не чергова
партія влади буде вирішувати, як кожному українцю жити, а громадянське суспільство
буде міцно тримати в своїх руках кожного чиновника,  посадовця і надавати їм чіткі

http://byut.com.ua/news/10866.html
http://regionews.com.ua/node/42632
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директиви на управління країною. Необхідно радикально змінити систему стосунків між
владою і суспільством.

Опозиція, ставши владою, повинна відмовитися від частини своїх повноважень на
користь громадян України.  Ми зобов’язані дати людям не декларативні,  а справжні
інструменти впливу на всю систему влади. І не від виборів до виборів, а ті, які діють
щодня.  Не може життя людини залежати від гри в лотерею –  пощастить з вибором
президента чи ні. Хто б і коли б не переміг на президентських або парламентських
виборах, людина завжди мусить мати всі необхідні засоби, щоб захистити себе правовим
шляхом та мати змогу впливати на хід свого життя.  Ще раз підкреслюю –  в будь-яких
умовах.

… пересічна людина в Україні, навіть знаходячись на волі, перебуває у в’язниці
безправ’я, владного насилля та безвихіддя. Я твердо знаю, як це виправити, і хочу дати
декілька порад.

Перше. Відкликання депутатів, мерів, розпуск парламенту, місцевих рад, імпічмент
Президенту треба зробити доступними для громадян. Ці процедури мусять проводитися
без мінімального втручання влади. …

Друге.  Треба надати кожному громадянину право звертатися до суду з заявою про
порушення кримінальної справи проти будь-якого представника влади, який грубо
порушив закон – наприклад, якщо чиновник примушує людину до сплати хабара. Суд
буде зобов’язаний порушити і розслідувати цю справу. Треба дозволити громадянам
збирати докази порушення посадовцями закону та надавати їх до суду. …

Третє. Треба зробити громадянське суспільство впливовим учасником всіх
політичних процесів. Нам необхідно розірвати замкнене коло монополії політиків на
державотворення. Профспілки, творчі союзи, громадські організації, студентські і галузеві
спілки мусять отримати право на участь у формуванні правил життя у своїй країні та
право контролю за діяльністю влади. …

Четверте. Треба перебудувати піраміду влади. Центральні органи влади повинні
виконувати тільки ті функції, з якими не можуть самостійно впоратися місцеві. Тож
піраміда влади повинна бути перевернута на користь місцевих громад та їх представників.
Не менше 70 % бюджетних коштів мусять залишатися в місцевій громаді. В центральний
бюджет треба перераховувати лише необхідний мінімум. Адже сьогодні центральна влада
здійснює не державну політику, а тотально грабує країну на користь власних офшорів.

Окреме завдання – змінити стосунки між власниками бізнесу і найманими
працівниками. Частина прибутків повинна напряму передаватися працюючим у вигляді
медичного страхування, оплати за навчання, комунальних субсидій. Тому що зараз ця
частина прибутку іде до бюджету, де безслідно зникає на приватних рахунках чиновників.
Створення платіжоспроможного народу – запорука його свободи.

Правляча партія познущалася з людей, запровадивши податковий кодекс, який вбив
середній клас, пенсійний кодекс, який принизив значну частину пенсіонерів, особливо
жінок і військових, змінила систему судочинства, перетворивши суддів на лакеїв
кримінальних авторитетів та олігархів.  Ми маємо взяти на себе обов’язок в перший день
нашої перемоги скасувати всі ці псевдореформи та всі інші антиукраїнські та антилюдські
нововведення.

Я також прошу об’єднану опозицію відразу після перемоги передбачити в нашій
спільній платформі створення спеціального комітету за участі громадськості щодо
організації повернення підприємцям їх приватної власності, яка рейдерським та
адміністративно-бандитським шляхом була відібрана у середнього класу на користь нових
родин за останні два роки.

Я прошу опозицію внести в першочерговий план дій розслідування кожної
незаконно забраної копійки з бюджетів всіх рівнів, кожного державного підприємства,
кожного державного родовища корисних копалин, всього, що без плати та тендерів
привласнила собі ця правляча зграя.
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…  Піднімайтеся всі,  хто цінує свободу,  хто має гідність,  хто любить Україну і не
хоче жити під кримінальною диктатурою. Піднімайтеся та беріться за роботу зараз, бо
завтра може бути запізно. Свою роботу мусить зробити кожна людина честі без прохань
та запрошень. Беріть програму дій об’єднаної опозиції, роздруківки з Інтернету, які
говорять правду про правлячу кримінальну зграю, розмовляйте з тими, хто ще обманутий
або байдужий, беріть відповідальність за членів своєї родини, які отримали продуктові
пакунки або інші політичні хабарі від партій влади (Звернення Юлії Тимошенко до
Форуму Об’єднаної опозиції // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/17584). – 2012. – 14.05).

***

Украина не должна потерять европейский выбор через действия украинской власти и
главы государства Виктора Януковича. Речь об этом идет в заявлении партии «Фронт
Змін», распространенном пресс-службой партии.

«Период правления Виктора Януковича ознаменовался потерей Украины
исторического шанса на евроинтеграцию. Из-за действий нынешней власти наша страна
опустилась во всех возможных международных рейтингах: свободы слова, свободы
ведения предпринимательской деятельности, инвестиционной привлекательности и тому
подобное», – отмечается в заявлении.

«Реальной стала перспектива бойкота Украины международным сообществом.
Главной темой, которую мир готов обсуждать с украинской властью, стала тема
прекращения политических преследований и освобождение политзаключенных, в первую
очередь – Юлии Тимошенко, чье заключение стало символом разрушительных процессов
в Украине», – отмечают в партии.

В заявлении подчеркивается, что сегодня политические деятели и руководители
европейских стран заявляют о намерении бойкотировать чемпионат из-за проблем с
демократией в Украине, и угрозы такого международного бойкота не было в более чем
двадцатилетней истории украинского независимого государства.

«Через нецивилизованные правила игры, установленные Януковичем, может
проиграть вся страна. Украина не может становиться заложницей действий одного
человека», – говорится в документе.

В то же время в партии особо подчеркивают,  что украинцы имеют право быть
полноценными членами европейского сообщества: «Украина имеет право принимать у
себя мероприятия мирового уровня,  в том числе и такие,  как Чемпионат Европы по
футболу. Наше государство не должно быть в международной изоляции из-за
неадекватных действий одного должностного лица, пусть даже самого высокого».

«Мы обращаемся к президенту Януковичу: освободите всех политических
заключенных и верните Украине шанс цивилизованно выйти из ситуации, в которую ее
загнали. У Вас есть все инструменты для принятия соответствующих решений», –
говорится в заявлении.

«Мы обращаемся к Юлии Тимошенко: пожалуйста, прекратите голодовку, потому
что ваша жертва не спасет Украину от мирового позора и не пробудит даже каплю
угрызений совести у тех, кто над вами издевается», – призывает «Фронт Змін».

«Мы обращаемся к украинскому народу. Не бойтесь и не отчаивайтесь! Мы
понимаем – надеяться на то, что у Януковича проснется совесть, бесполезно. У него нет
совести! Его можно только отправить в отставку. Это сделает демократическое
большинство в Верховной Раде после выборов 2012 г. Помните: Янукович уйдет, Украина
– останется!» – говорится в заявлении (Украина не должна потерять европейский
выбор через действия Януковича – заявление «Фронта Змін» // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/ukraina-ne-dolzhna-poteryat-evropeiskii-vybor-cherez-
deistviya-yanukovicha-zayavlenie-). – 2012. – 3.05).

http://malakava.com/articles/17584
http://4vlada.net/partii-lidery/ukraina-ne-dolzhna-poteryat-evropeiskii-vybor-cherez-deistviya-yanukovicha-zayavlenie-
http://4vlada.net/partii-lidery/ukraina-ne-dolzhna-poteryat-evropeiskii-vybor-cherez-deistviya-yanukovicha-zayavlenie-


14

***

Прийнятий провладний Кримінально-процесуальний кодекс повністю нівелював
рівність учасників судового процесу, необґрунтовано розширивши права прокуратури
замість того, щоби привести їх у відповідність до Конституції. Про це повідомив депутат
Київської обласної ради, керівник Юридичного департаменту партії «Фронт Змін»
Павло Петренко.

«Кримінально-процесуальний кодекс, який цьогоріч прийняла провладна більшість,
– це фактично неякісний та політично вмотивований документ, що повернув українське
правосуддя на кілька кроків назад. Адже згідно нього прокуратура отримала надзвичайно
широкі права, натомість адвокати не виступають повноправними учасниками судового
процесу. Так, у новому Кримінально-процесуальному кодексі навіть немає окремої статті,
що визначала б права адвоката», – зазначив Павло Петренко.

За його словами, чинна влада навіть пішла далі, прописавши у КПК дієвий механізм
впливу на представників захисту. Якщо досі інтереси обвинуваченого міг представляти не
тільки адвокат,  а й юрист або родич,  то відтепер захисниками можуть бути виключно ті
адвокати, яких внесено до спеціального реєстру (ст. 45 КПК). Тобто з’явився новий спосіб
впливу на адвоката – виключення з реєстру і як наслідок – усунення від справи.

«Новий кримінально-процесуальний кодекс жодним чином не покращив становище
підозрюваних, а навпаки звузив їхні права на захист. Тож відтепер кримінальна юстиція
діятиме, як репресивна машина, на цілком законних засадах», – підсумував керівник
Юридичного департаменту (Павло Петренко: «Провладний КПК узаконив нерівність
учасників судового процесу» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10061-pavlo-petrenko-provladnij-kpk-uzakoniv-
nerivnist-uchasnikiv-sudovogo-protsesu.html). – 2012. – 4.05).

***

9 травня Об’єднана опозиція відзначила перемогу українського народу у Другій
світовій війні та вшанувала жертв війни.

Лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк, народні депутати, члени партій «Фронт
Змін» та ВО «Батьківщина», представники інших політичних сил Об’єднаної опозиції
поклали квіти до Меморіалу Вічної Слави в Києві.

Арсеній Яценюк привітав українців зі святом і наголосив, що 9 травня – це день
«перемоги й пам’яті про мільйони загиблих». «3,5 млн українців загинули на фронтах,
5 млн українців загинули на окупованих територіях. Це велика трагедія. Та, з іншого боку,
мільйони українців доклались до того,  що Друга світова війна стала переможною»,  –
наголосив у коментарі журналістам по завершенню церемонії Арсеній Яценюк.

«Без України ніколи б не було перемоги у Другій світовій війні.  Тому Україна – це
країна-переможиця. Понад 30 командувачів фронтами – українці. 2300 героїв Радянського
Союзу – українці. Це наша перемога», – підкреслив лідер «Фронту Змін».

«Ми в цей день не політичні сили,  ми –  українці,  ми –  громадяни держави,  яка
перемогла в Другій світовій війні.  І ми низько схиляємо голову перед тими,  хто пролив
свою кров у війні», – зазначив він.

По закінченні церемонії Арсеній Яценюк поспілкувався з ветеранами Другої світової
війни та війни в Афганістані. «Афганці» запросили лідера «Фронту Змін» разом із ними на
БРДМі під’їхати до Меморіального комплексу пам’яті воїнів України, полеглих в
Афганістані. Арсеній Яценюк разом із ветеранами поклав квіти до пам’ятника та
вшанував пам’ять воїнів-афганців («Без України не було б перемоги у Другій світовій
війні»,  –  Арсеній Яценюк //  Фронт Змін.  Ініціатива Арсенія Яценюка

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10061-pavlo-petrenko-provladnij-kpk-uzakoniv-nerivnist-uchasnikiv-sudovogo-protsesu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10061-pavlo-petrenko-provladnij-kpk-uzakoniv-nerivnist-uchasnikiv-sudovogo-protsesu.html
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(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10125-bez-ukrayini-ne-bulo-b-peremogi-u-drugij-
svitovij-vijni-arsenij-jatsenjuk.html). – 2012. – 9.05).

***

Максимально честными с избирателями призвал быть лидер партии «Фронт Змін»
Арсений Яценюк.

Помимо честных отношений будущих народных депутатов со своими избирателями
господин Яценюк пообещал так же обнародовать абсолютно все биографии
баллотирующихся на столь высокий пост людей.

Заявление было сделано в рамках мероприятия, проводившегося в Парке Славы,
когда главный «фронтовик» заверил журналистов, что подобная инициатива крайне
полезна и сможет вывести отношения «простые украинцы – власть» на новый уровень
отношений. Политик также сделал акцент на том, что вне зависимости от того, каким
образом будущий депутат пройдет в Верховную Раду,  он в любом случае должен без
утайки предоставить максимально верную биографию, не пряча «темные стороны» своего
прошлого. «Будь то нардеп, который займет кресло по мажоритарной системе выборной
программы, либо же это будут списки – без разницы. Они все должны быть в равных
условиях и отвечать перед людьми», – поделился мыслями лидер «Фронта Змін».

«Так как избирательный процесс выступает в силу с 23 числа, то до этого времени
мы, конечно, не можем предоставить для широкой общественности любе данные. Но
смею вас заверить в том, что списки по мажоритарной системы уже формируются и это ни
в коей мере не помешает нам после вышеобозначенного срока предоставить на суд
простых украинцев данные о тех, кого они собираются поставить у руля власти», – заявил
политик.

Не преминул он и сказать пару слов о заключенной на данный момент Юлии
Тимошенко.  «Я сильно сомневаюсь в том,  что Юлия Владимировна успеет выйти на
свободу до старта избирательной компании», – констатировал Яценюк (Приступа М.
Яценюк пообещал не скрывать биографии депутатов от своей партии //
Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=33288). – 2012. – 11.05).

***

Напередодні Дня матері лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк та член партії
Леся Оробець зареєстрували у Верховній Раді три законопроекти, спрямовані на
підвищення престижу материнства та зростання рівня народжуваності в державі.

Законопроектом № 10413 «Про внесення змін до деяких Законів України щодо
підвищення престижу материнства та рівня народжуваності» Арсеній Яценюк та Леся
Оробець пропонують внести зміни до законодавства в частині соціальних гарантій
матерям.

У пояснювальній записці до проекту наголошено, що, за даними Держстату, за
останній рік кількість населення в Україні скоротилася на близько 150 тис. осіб, а за
останні п’ять років – на понад мільйон. Це спричинено, зокрема, падінням рівня
народжуваності. «Не маючи можливості нині забезпечити належний рівень витрат на
дитину через безробіття, низький рівень життя, бідність та інші соціально-економічні
негаразди, зумовлені кризовими явищами в усіх сферах життя, населення змушене
«економити» на дітях», – йдеться в документі.

З огляду на це, Арсеній Яценюк та Леся Оробець пропонують встановити фактично
зарплату для матерів трьох і більше дітей – додаткову щомісячну виплату на рівні
прожиткового мінімуму. Проект закону також надає батькові право на оплачувану
відпустку тривалістю сім календарних днів у зв’язку з народженням дитини.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10125-bez-ukrayini-ne-bulo-b-peremogi-u-drugij-svitovij-vijni-arsenij-jatsenjuk.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10125-bez-ukrayini-ne-bulo-b-peremogi-u-drugij-svitovij-vijni-arsenij-jatsenjuk.html
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Другий проект закону (№ 10414) пропонує внести зміни до Податкового кодексу
України, якими запроваджується диференційоване оподаткування для багатодітних
матерів. Якщо матір народила (усиновила) та виховує двох дітей, ставка податку
становитиме 10 %, трьох – 5 %, п’ятьох – 0 %.

Ще однією проблемою для матерів нині є брак дошкільних навчальних закладів в
Україні. Згідно з даними Держстату, з 1991 р. їх кількість скоротилася на 8800, тобто
майже на третину. У 2010 р.і лише 56 % дітей отримали місця в дитсадках. У 2010 р. в
країні діяло 14700 дошкільних закладів, розрахованих на 1 млн 136 тис. місць, проте
фактично в них перебувало на 137 тис. дітей більше.

У зв’язку з дефіцитом коштів Державного бюджету на реконструкцію та розбудову
мережі дошкільних навчальних закладів Арсеній Яценюк і Леся Оробець пропонують
надавати податкові пільги підприємствам,  що вкладають власні кошти в ремонт та
будівництво дитячих садків.

Також депутати пропонують усунути недоліки чинного законодавства, пов’язані з
наданням звання «Мати-героїня».

Законопроект «Фронту Змін» передбачає встановити чіткий перелік документів,
необхідних для подання клопотання на присвоєння звання «Мати-героїня»: паспорт,
свідоцтво про народження дитини, характеристику на дитину з місця навчання або
роботи. Законопроект обмежує 40 днями загальний строк розгляду поданих документів
державними органами й зобов’язує протягом 30 днів після звернення матері виплатити їй
одноразову матеріальну допомогу в десятикратному розмірі прожиткового мінімуму.

Законопроект Арсенія Яценюка та Лесі Оробець уніфікує процес надання почесного
звання «Мати-героїня», що унеможливить у майбутньому бюрократичну тяганину, з якою
нині стикають багатодітні матері («Фронт Змін» розробив три законопроекти, які
забезпечать соціальні гарантії матерям // Інформаційне агентство «Регіональні
Новини» (http://regionews.com.ua/node/43048). – 2012. – 11.05).

***

Парламент нового созыва примет закон об импичменте. И первым под этот закон
пойдет Виктор Янукович. С таким заявлением во время Форума объединенной оппозиции
в Киеве выступил лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

«Мне жаль, что не все сегодня с нами, но я знаю, что Юлия Тимошенко нас слышит
и она будет с нами. Я вас в этом уверяю! Перед нами стоят сложные задачи, но перед нами
историческое время и ответственность», – сообщил г-н Яценюк.

При этом он добавил, что социальная ситуация в Украине значительно ухудшилась,
растет безработица и государственный долг страны.

«Но это страна с миллиардными состояниями украинских чиновников.  Мы будем с
этим бороться. В Украине будет справедливость для всех, честность для власти. Это то, с
чем мы идем на выборы 2012 г.», – подчеркнул лидер «Фронта».

Кроме того,  Арсений Яценюк отметил,  что у оппозиции есть проект предвыборной
программы, на обсуждение и утверждение которой есть два месяца.

«Для того чтобы начать изменения в стране, мы должны изменить систему власти и
государственного управления. Первым заданием сегодняшней оппозиции в новом
парламенте будет ликвидация монархии Януковича и будет принят закон об импичменте.
Первым под закон об импичменте попадет Янукович», – заявил оппозиционер (Наша
задача – ликвидация монархии Януковича – Яценюк // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/40043/). – 2012. – 12.05).

http://regionews.com.ua/node/43048
http://nbnews.com.ua/news/40043/
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***

Председатель политсовета партии «Наша Украина» Валентин Наливайченко
убежден, что Украинская повстанческая армия должна быть признана воюющей стороной
во Второй мировой войне,  а коммунистическая идеология и символика должна быть
запрещена в Украине.

«И сталинизм, и нацизм были наибольшими тоталитарными системами, которые
работали против человечества. Поэтому Украина, как и весь мир, должна 8 мая чествовать
жертв этой страшной войны и не политизировать историю», – заявил политик.

По его мнению, когда власть откроет архивы для историков, а сама начнет
заниматься реальными проблемами людей, тогда не будет спекуляций на тему войны.
«Власть должна заняться социальной защитой ветеранов. Они знают только сколько из
них 9 мая получат гречку. А где ответ на вопрос, сколько из них 10 мая получат
качественное медицинское обслуживание, сколько из них сможет оздоровиться за счет
государства?» – сказал Наливайченко.

По его мнению, страна придет к национальному примирению тогда, когда ученые и
журналисты смогут работать с настоящими документами (Наливайченко: УПА должна
быть признана воюющей стороной // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/79144.html). – 2012. – 11.05).

***

Від об’єднання партій треба переходити до об’єднання усіх небайдужих громадян.
КОД має стати не лише майданчиком для партійних лідерів,  а авангардом широкого
українського народного фронту. Про це голова політради «Нашої України» Валентин
Наливайченко заявив, спілкуючись з журналістами під час Форуму об’єднаної опозиції в
Києві.

Він висловив сподівання, що Форум започаткує саме такі процеси, адже партії – це
ще не все суспільство. «Об’єднання власників партійних печаток ще не гарантує
перемоги. Громадяни повірять опозиційному об’єднанню лише тоді, коли вони самі
стануть активними учасниками опору свавіллю режиму корупціонерів та українофобів.
Тому слід від передвиборчих проектів переходити до реального захисту прав і свобод
українців», – сказав політик.

«Об’єднання опозиції має бути максимально відкритим та зрозумілим для людей.
Кулуарщина та квотно-пропорційний принцип поділу округів призведуть до нових тушок
та перемоги провладних кандидатів Тому лише проведення праймеріз дасть змогу
висунути на округах найсильніших кандидатів,  які мають громадську підтримку на
місцях», – переконаний Наливайченко.

Щодо «Нашої України»,  то політик наголосив,  що його позиція незмінна –  місце
партії в єдиному фронті опозиції і будь-які інші сепаратні дії будуть зрадою виборця та
підіграванням владі.

«Я,  як голова політради партії,  поставив підпис на усіх можливих документах про
об’єднання.  Тепер рішення за провідними силами,  які входять в КОД.  Буду робити все,
аби «Наша Україна» залишилась частиною об’єднаної опозиції», – підкреслив
Наливайченко.

Участь у форумі взяли також члени політради «Нашої України»  Володимир
В’язівський, Володимир Огризко, Віктор Матчук, Лілія Григорович, Микола Оніщук,
Микола Кульчинський та Данило Лубківський (Наливайченко: Об’єднання власників
партійних печаток ще не гарантує перемоги. Треба переходити до об’єднання усіх
небайдужих громадян // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14146/). – 2012. – 12.05).

http://glavcom.ua/news/79144.html
http://www.razom.org.ua/news/14146/
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***

У Запоріжжі відбувся з’їзд партії «УДАР», на якому ухвалили виборчу стратегію на
майбутні парламентські вибори. У ній «УДАР» зокрема визначив, що партійний список
формуватиме самостійно і по багатомандатному округу йтиме на вибори самостійно.

Щодо балотування в мажоритарних округах, партія виступає за принцип «один округ
– один кандидат від опозиції». Але наполягає на критеріях і принципах, за якими слід
визначати кандидатів і на рейтингових опитуваннях в округах – щоб люди визначали
опозиційних кандидатів, які мають шанси перемогти у провладних.

Також «УДАР» і надалі дотримуватиметься принципу непоборення в опозиційному
таборі і розраховує на таке ж ставлення від колег по опозиції.

В партії вважають,  що всі опозиційні сили,  які йдуть на вибори,  повинні створити
спільний центр захисту результатів волевиявлення громадян.

З’їзд «УДАРу» ухвалив звернення до громадян України, в якому, зокрема, партія
закликала усіх свідомих і небайдужих виборців прийти на дільниці в день виборів і
проголосувати за політичну силу, якій вони симпатизують. «Справа навіть не в тому, за
кого проголосувати,  а в тому,  щоб зробити це.  Інакше –  голоси тих,  хто не прийде,
використають в актив влади», – зазначив Віталій Кличко на прес-конференції після з’їзду
в Запоріжжі.

Також, відповідаючи на запитання журналістів лідер «УДАРу» повідомив, що
виборчий штаб партії вже створений і очолив його заступник голови партії Віталій
Ковальчук («УДАР»: Виборчу стратегію визначено. Центральний виборчий штаб
створено // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-
viborchu-strategiyu-viznacheno-tsentralniy-viborchiy-shtab-stvoreno). – 2012. – 29.04).

***

«УДАР» активізує свою роботу по підготовці до парламентських виборів, на які йде
окремим списком. Про це рішення повідомив лідер партії Віталій Кличко за підсумками
Всеукраїнського з’їзду «УДАРу».

Кличко також поінформував, що вже створено виборчий штаб, очолить кампанію
заступник голови партії «УДАР» Віталій Ковальчук, «який успішно провів виборчу
кампанію до місцевих органів влади, що була першим виборчим іспитом партії». В.
Кличко також наголосив, що партія та її агітатори робитимуть акцент «не на дорогих
білбордах чи роликах, що викликають сьогодні лише роздратування у людей, а в першу
чергу на прямому спілкуванні з виборцями. Маємо дати відповіді на всі питання, що
турбують людей – тоді вони нас підтримають».

Кличко поінформував журналістів, що під час виборчих перегонів партія
керуватиметься стратегією, яку ухвалив з’їзд. У документі, зокрема, обумовлено формат
участі у виборах, стосунки із партнерами, перші кроки «УДАРу» у новоствореному
парламенті. Зокрема делегати ухвалили, що партійний список формуватиме самостійно і
по багатомандатному округу йтиме на вибори самостійно. Щодо балотування в
мажоритарних округах, партія виступає за принцип «один округ – один кандидат від
опозиції». Але наполягає на критеріях і принципах, за якими слід визначати кандидатів і
на рейтингових опитуваннях в округах – щоб люди визначали опозиційних кандидатів, які
мають шанси перемогти у провладних.

Кличко також запевнив, що «УДАР» і надалі дотримуватиметься принципу
непоборення в опозиційному таборі і розраховує на таке ж ставлення від колег по
опозиції.  Натомість із чинною партією влади жодні альянси неможливі –  ані до виборів,
ані після (Виборчий штаб партії «УДАР» очолив Віталій Ковальчук // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/viborchiy-shtab-partiyi-udar-ocholiv-
vitaliy-kovalchuk). – 2012. – 30.04).

http://klichko.org/ua/news/news/udar-viborchu-strategiyu-viznacheno-tsentralniy-viborchiy-shtab-stvoreno
http://klichko.org/ua/news/news/udar-viborchu-strategiyu-viznacheno-tsentralniy-viborchiy-shtab-stvoreno
http://klichko.org/ua/news/news/viborchiy-shtab-partiyi-udar-ocholiv-vitaliy-kovalchuk
http://klichko.org/ua/news/news/viborchiy-shtab-partiyi-udar-ocholiv-vitaliy-kovalchuk
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***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко не считает целесообразным отнимать
праздник у миллионов болельщиков.

Представители европейских государств имеют право заявить о своей
обеспокоенности последними событиями в Украине и применить санкции против
украинской власти и конкретных ее представителей, причастных к нарушению прав
человека, а не объявлять бойкот еврочемпионату, к которому готовились и которого
ожидают миллионы украинцев.

«Как посол Евро и как украинец –  я против бойкота еврочемпионата.  Евро –  это
спортивное событие, которое завоевывали десятки людей, не причастных к нынешней
власти, и которое ожидают миллионы украинцев. Нельзя отнимать у людей право
показать свою страну, принимать гостей, вместе радоваться спортивным победам разных
команд.  Нужно помнить,  что бойкот Евро ударит не только по Украине,  но и по нашему
стратегическому партнеру и другу – Польше», – отметил В. Кличко.

По его убеждению, европейские политики должны выразить свое отношение к
нарушениям демократических принципов в Украине не бойкотом матчей Евро-2012, а
другими способами.

«Очевидно, что то, что происходит в Украине, не может быть незамеченным
мировым сообществом. Думаю, если представители европейских государств хотят
продемонстрировать несогласие с нарушением прав человека в Украине, они могут
заявить свою позицию в другой форме – бойкотируя не Украину и важное спортивное
мероприятие, а украинскую власть, действия которой приводят к международной
изоляции Киева. Возможно, более эффективным было бы использовать чемпионат, чтобы
привлечь внимание к нарушению прав человека в Украине. Сидеть не на VIP-трибунах
рядом с украинскими власть предержащими, а быть вместе с болельщиками из своих
стран, добиваться встречи с политическими заключенными. Дипломатия имеет немало
эффективных способов давления, но бойкот – это последнее средство, от которого
потеряет Украина и простые украинцы», – заявил лидер «УДАРа».

В. Кличко также заметил, что общество имеет немало вопросов к подготовке в
Украине к Евро-2012.

«Очевидно, что благодаря непрозрачным тендерам и завышенным бюджетам немало
причастных к власти людей смогли «улучшить» свою жизнь. Да и перестроенная под
чемпионат инфраструктура могла бы обойтись бюджету Украины дешевле и быть
лучшего качества», – сказал В. Кличко.

При этом он отметил, что с этим еще предстоит разобраться соответствующим
органам после завершения чемпионата, но это не должно быть причиной для лишения
украинцев возможности встретить гостей и радоваться общим победам (Кличко не
считает целесообразным отнимать праздник у болельщиков // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=99476). – 2012. – 4.05).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає,  що необхідно дати відсіч тим,  хто
намагається вже сьогодні підкупити виборців. Кличко називає шокуючими для будь-якого
політика, який сповідує європейські цінності, ті фото і відео факти, які щодня з’являються
у ЗМІ щодо відвертого підкупу виборців. Коли депутати від правлячої партії, які будь-що
хочуть зберегти свій мандат, не приховують своїх цинічних планів і загортають
продуктові пакети у партійні кольори.

Віталій Кличко переконаний, що така ситуація є результатом наспіх ухваленого
закону про вибори, який повернув в Україну мажоритарку. «При цьому головною метою

http://expert.org.ua/?st=3&id=99476
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представників партії влади було не прив’язати депутата до округу,  а дати можливість за
будь-яку ціну купити прихильність виборців і забути про них на наступні п’ять років», –
зазначає лідер «УДАРу».

«За Кримінальним кодексом підкуп виборців карається кримінальною
відповідальністю. Якби в нашій країні правоохоронні структури виконували свої
безпосередні обов’язки, вони б вже зараз збирали доказову базу і робили відповідні
висновки», – наголошує політик. Кличко вважає, що необхідно створити спеціальну
комісію Верховної Ради для вивчення фактів підкупу. З цією пропозицією «УДАР»
звертається до депутатів опозиційних фракцій парламенту.

Віталій Кличко також переконаний,  що 12  травня під час Форуму об’єднаної
опозиції має бути оголошено про ініційоване «УДАРом» створення Центру захисту
результатів виборів. «Ми повинні вже сьогодні моніторити мажоритарні округи,
фіксувати факти підкупу виборців і змусити правоохоронні органи реагувати на це як того
вимагає закон. Ми також розраховуємо на активну позицію громадських організацій, які
допомагатимуть збирати й оприлюднювати факти підкупу. Об’єднавшись і давши відсіч
«гречкосіям», ми не дозволимо продати Україну за безцінь», – наголосив лідер «УДАРу»
(«УДАР»: Треба покласти край підкупу виборців // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-treba-poklasti-kray-pidkupu-vibortsiv). – 2012. – 7.05).

***

Перенос саммита глав государств Центральной Европы является имиджевой
катастрофой нынешней украинской власти, и это, увы, бьет по международному имиджу
Украины, заявил лидер партии «УДАР» Виталий Кличко. Политик считает, что
дипломатические слова о переносе саммита на самом деле означают отмены этого
мероприятия в Украине. По мнению В. Кличко, власть не настроена прислушиваться к
позиции украинского общества и реакции мира на недопустимость нарушения прав
человека и избирательного правосудия.  И мировые лидеры не будут закрывать глаза на
проблемы с демократией в Украине.

«У власти не видно желания менять ситуацию, реагировать на призывы европейских
партнеров Киева о необходимости соблюдать права и свобод человека, демократических
стандартов. Украина сегодня оказалась в шаге от международной изоляции», – отметил
лидер партии «УДАР».

По словам политика, потерять репутацию страны, как показывает последний год,
можно быстро, а на то, чтобы снова ее получить, потребуется немало времени и усилий.
Кличко отметил, что сегодня вся страна становится заложником ошибочной политики
властей.

Кличко также выразил обеспокоенность и тем, что сегодня в Европе идет серьезная
дискуссия по бойкоту Евро-2012.  Политик отметил,  что понимает позицию тех
руководителей государств, которые заявили о неприятии ситуации с правами человека в
Украине и отказались ехать на саммит – потому что это их политическое решение.

«В то же время призывы к бойкоту Евро –  это совсем другая ситуация.  Право
провести евро чемпионат боролась не нынешняя власть, и готовилась к нему вся Украина.
Многие ждут этот футбольный праздник, хотят показать Украину», – отметил В. Кличко.

Также он считает, что спорт стоит вне политики, и спортивные мероприятия не стоит
бойкотировать, а лучше действовать другими методами – через политические,
дипломатические механизмы выражать несогласие с ситуацией в Украине.

«Можно быть на трибунах вместе с болельщиками из своих стран,  выражая таким
образом поддержку украинскому народу. Надо требовать освобождения лидеров
оппозиционных партий. Не стоит отождествлять действующую украинскую власть и
украинский народ», – убежден лидер партии «УДАР» (Виталий Кличко: Перенос
саммита – это имиджевая катастрофа действующей власти // Четверта Влада
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(http://4vlada.net/partii-lidery/vitalii-klichko-perenos-sammita-eto-imidzhevaya-katastrofa-
deistvuyushchei-vlasti). – 2012. – 9.05).

***

У разі свого обрання мером Києва Віталій Кличко проведе аудит діяльності
столичної влади,  зокрема,  і попередніх рішень Київради –  про це лідер партії «УДАР»
Віталій Кличко написав на своїй сторінці Facebook під час онлайн-конференції.

Відповідаючи на запитання щодо першочергових кроків у разі обрання на посаду
мера, Кличко заявив, що у Києві мають бути змінені пріоритети бюджетної політики,
відбутися зміни у фінансуванні соціальних програм – охорони здоров’я, освіти тощо.

Також Кличко вважає за необхідне стимулювати розвиток інфраструктури міста
(транспорту, ЖКГ).

Значну увагу нова влада має приділити втіленню в життя концепції розвитку міста як
історичного та культурного центру, архітектурного заповідника. Кличко вважає
необхідним розробити та впроваджувати програму збереження культурної спадщини
Києва.

В той же час лідер «УДАРу» наголосив, що поки що це – відповідь на гіпотетичне
питання,  оскільки ніхто не знає,  коли відбудуться вибори мера Києва,  і чинна влада не
поспішає їх оголошувати. І пообіцяв оприлюднити програму після оголошення дати
виборів (Кличко: для мера Києва пріоритетом мають бути соціальні програми //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/klichko-dlya-mera-
kiyeva-prioritetom-mayut-buti-sotsialni-programi). – 2012. – 10.05).

***

Віталій Кличко провів онлайн-конференцію для користувачів Facebook. Багато
запитань відвідувачів сторінки Віталія стосувалися регіональних осередків партії та
діяльності окремих представників «УДАРу» на місцях.

Кличко розповів, що сьогодні пріоритетом партійної роботи є посилення кадрового
потенціалу «УДАРу», а виконком ретельно вивчає і перевіряє усю інформацію щодо
ситуації на місцях, реагує на звернення громадян. «Якщо трапляються люди, які своєю
діяльністю дискредитують партію, порушують задекларовані правила та принципи, ми
обов’язково реагуємо», – заявив лідер «УДАРу». Він пообіцяв, що очолювана політична
сила «ані гречкою, ані чимось іншим купувати голоси виборців не буде. У тих, хто продає,
і у тих, хто купує – немає майбутнього!» – наголосив Кличко.

Він додав також, що як лідер політичної сили несе відповідальність за кожного члена
команди, а кожен з партійців несе відповідальність за узяті зобов’язання. «Оцінку
кожному ми даємо лише за результатами його роботи», – підкреслив лідер «УДАРу».

Кличко навів приклад херсонського обласного осередку партії, де нещодавно
виключили з партійних лав Ігоря Семенчева, який «зробив вибір між особистим та
суспільним на користь особистого». Лідер «УДАРу» наголосив, що на даний момент в
партії тривають процеси партійного будівництва, йде селекція, підбір кадрів.

Також Кличко подякував користувачам Facebook за активність і бажання підтримати
його політичну силу. «Ми раді будь-якій допомозі, адже вважаємо, що однією з основних
проблем на цих виборах буде захист результатів голосування», – заявив Кличко (Віталій
Кличко: Як лідер «УДАРу» я відповідаю за кожного члена команди // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-yak-lider-udaru-ya-
vidpovidayu-za-kozhnogo-chlena-komandi). – 2012. – 10.05).
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***

«Партія «УДАР» вважає за необхідне домовитися з колегами по опозиції про
єдиних кандидатів на мажоритарних округах, і ми готові йти на компроміси заради
отримання опозицією більшості місць у майбутньому парламенті», – заявив Віталій
Кличко.

Він висловив переконання, що «з усіх питань, які зачіпають інтереси держави та
громадян, політики повинні домовлятися».

При цьому політик підкреслив, що його політична сила жорстко захищає свою
позицію щодо критеріїв відбору кандидатів: «Сподіваюся, КОД її усе-таки розгляне, як
пообіцяли нам представники «Батьківщини» та «Фронту Змін», – заявив Віталій Кличко,
висловивши переконання, що це питання має бути узгоджене до 12 травня – до Форуму
опозиції (Віталій Кличко: Ми зацікавлені в спільній перемозі опозиції // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-mi-zatsikavleni-v-spilniy-
peremozi-opozitsiyi). – 2012. – 10.05).

***

Руководитель партии «УДАР» Виталий Кличко впервые прямо дал понять, что
победа на выборах в Верховную Раду для него важнее участия в выборах мэра Киева.
Виталий Кличко заявил, что не желает быть мэром без полномочий.

«Я не хочу быть мэром, не влияющим на процессы. Табличка на двери мне не нужна.
Мы требуем возвращения полномочий мэру. Как сказал один представитель власти,
сейчас мэр исполняет репрезентативные функции. Он что-то презентует. Неизвестно что.
В его руках нет ни бюджета, ни рычагов влияния. И есть ли в городе мэр или нет мэра –
это никого не интересует, – сказал Виталий Кличко. – Участие в выборах мэра? Для чего,
для формальной победы? Думаю, что мы точно так же будем отстаивать интересы киевлян
и в Верховной Раде».

При этом руководитель партии «УДАР» подтвердил, что от участия в выборах мэра
Киева отказываться он не намерен. «Я декларировал участие в выборах мэра. И моя
политическая сила,  и я будем принимать участие в выборах мэра и Киевсовета.  Вопрос
только в том, когда они будут. И прежде чем сказать – я буду участвовать – нужно знать
точную дату выборов и будут ли они вообще», – сказал Виталий Кличко.

По информации СМИ, в Администрации Президента готовы поддержать совмещение
должностей мэра и главы КГГА лишь в случае победы на выборах нынешнего
руководителя города Александра Попова. В частности, в беседе с изданием «Коммерсант-
Украина»  источник в АП выразил убеждение,  что даже в случае победы на выборах
Виталий Кличко не сможет заниматься решением столичных проблем.

«Если Кличко победит,  то и речи не будет о каком-либо расширении полномочий
мэра столицы. Тогда как в случае победы Попова мы можем пойти на совмещение
должностей мэра и главы Киевской городской госадминистрации», – сказал собеседник.

«В противном случае Попов будет работать с Кличко так же, как сейчас с
Черновецким. При нынешних полномочиях должность мэра Киева – пустышка. Он только
проводит сессии раз в месяц и подписывает бюджет», – от метили в Партии регионов
(Кличко: Не хочу быть мэром… // Фраза
(http://www.fraza.ua/news/10.05.12/140781/klichko_ne_hochu_byt_merom.html). – 2012. –
10.05).
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***

Действующая украинская власть является общим противником оппозиции, на борьбу
с которым надо направлять все силы.  С таким воззванием к Форуму объединенной
оппозиции, прошедшем в Киеве, обратился лидер партии «УДАР» Виталий Кличко.

«Именно действующая власть является нашим общим противником. Именно против
нее мы должны направлять наши усилия. И делать все для нашей общей победы. Мы
должны всегда помнить, что бой, который мы ведем – это бой не за наши должности, а за
изменения в стране», – заявил Виталий Кличко.

Лидер «УДАРа» также предложил коллегам по оппозиции поддержать принципы
совместной борьбы, в частности, отказаться от борьбы между оппозиционными силами.

«Мы едины в том,  против чего и за что мы выступаем.  Нам ничего делить.  Работы
хватит всем», – отметил он.

В то же время Виталий Кличко призвал оппозицию тщательно относиться к отбору
кандидатов.

А определять наиболее достойного, по его мнению, нужно через социологические
исследования: единым кандидатом от оппозиции должен стать тот претендент, который
будет иметь накануне выборов наивысшую поддержку избирателей.

Виталий Кличко, который ранее заявлял, что его партия идет на выборы отдельно, не
посетил Форум оппозиции (Кличко призвал оппозицию не ссориться, а бороться с
властью // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/40082/). – 2012. –
12.05).

***

Устранение режима Виктора Януковича должно стать основной задачей оппозиции.
Об этом на Форуме объединенной оппозиции в Киеве заявил лидер партии ВО
«Свобода» Олег Тягнибок.

«Это важнейшая задача. Это, однако, является и тактикой нашей борьбы. И самое
важное –  это изменить систему власти в Украине.  Именно для этого нужна единая и
общая политическая платформа, которая должна быть донесена всем жителям Украины.
Она должна быть простой и понятной и однозначно выполненной», – подчеркнул Олег
Тягнибок в своем выступлении (Режим Януковича необходимо ликвидировать –
Тягнибок // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/40074/). – 2012. –
12.05).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская призвала европейских
политиков отказаться от бойкота Евро-2012, поскольку, по ее мнению, поддержка Европы
необходима для освобождения экс-премьера Юлии Тимошенко.

«Я являюсь категорическим противником бойкотирования Евро-2012. Я за то, чтобы
европейские политики все же приехали в Украину, потому что нам как никогда
необходима европейская поддержка, поддержка всего мира для того, чтобы всем вместе
заставить украинскую власть освободить Юлию Тимошенко», – сказала Н. Королевская на
пресс-конференции в Запорожье.

Лидер партии подчеркнула, что Украина более заинтересована в проведении Евро-
2012, чем Европа. «Поэтому на месте нынешней власти я сделала бы все, чтобы еще до
начала чемпионата Европы по футболу Юлия Тимошенко была на свободе», –
подытожила она.

По информации представительства Евросоюза в Украине, еврокомиссары не
намерены посещать посвященные Евро-2012 мероприятия в Украине. Кроме того, ряд
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высокопоставленных политиков отказываются от визитов в Украину на период
футбольного события в связи с ситуацией вокруг Ю. Тимошенко.

В знак протеста против ситуации с Ю.Тимошенко от участия в Ялтинском саммите
отказались президент Австрии, Германии, Италии, Словении, Хорватии, Чехии, Эстонии и
Венгрии (Королевская: На месте власти я сделала бы все, чтобы до Евро-2012
Тимошенко вышла на свободу // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-
lidery/korolevskaya-na-meste-vlasti-ya-sdelala-vse-chtoby-do-evro-2012-timoshenko-vyshla-
na-s). – 2012. – 7.05).

***

Народный депутат, лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская
считает, что ее политическая сила готова создавать альянс с партией Виталия Кличко
«УДАР» и точно не будет идти в союз с Партией регионов.

Об этом Н. Королевская заявила на пресс-конференции в Николаеве.
«Я надеюсь, что мы с Виталием Кличко будем в одной лодке. Мы и сейчас в одной

лодке,  потому что,  являемся альтернативными политическими силами,  тем бывшим и
нынешним представителям власти в Украине. И мы также готовы объединяться с теми
представителями парламентских партий, которые разделяют демократические ценности.
Но мы не готовы объединяться с Партией регионов», – заявила Н. Королевская
(Королевская не планирует создавать альянс с Партией регионов // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15600-korolevskaya-ne-planiruet-sozdavat-alyans-
s.html). – 2012. – 10.05).

***

Борис Тарасюк: Якби не політична складова, ми могли б сподіватися на безвізовий
режим протягом 1,5–2 років. Політик висловив свою думку щодо того, наскільки
значними є теперішні перспективи України отримати безвізовий режим з Євросоюзом
найближчим часом.

«Тут є два аспекти питання – технічно-юридичний і політичний, – відзначив він. –
Якщо говорити про перший напрям –  на жаль,  Україна не дотримується плану дій щодо
лібералізації візового режиму. У нас накопичилася заборгованість по прийняттю деяких
законодавчих та нормативних актів, зокрема, це стосується паспортів з біометричним
даними і деяких інших питань. Тобто, як швидко українська сторона впорається з цим
завданням, так швидко можна говорити про перспективи безвізового режиму».

За словами парламентаря, друга, політична, сторона цього питання полягає в тому,
що зараз взаємини з ЄС знаходяться в стані стагнації і кризи і кінцевий результат візових
питань буде залежати від політичної складової позицій країн ЄС. Якщо Україна
ігноруватиме вимоги ЄС – період надання безвізового режиму може затягнутися.

«На мою думку, якби не політична складова, ми могли б сподіватися на безвізовий
режим протягом 1,5–2 років», – зауважив Борис Тарасюк (Борис Тарасюк: Якби не
політична складова, ми могли б сподіватися на безвізовий режим протягом 1,5–
2 років // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-jakbi-ne-politichna-skladova-mi-
mogli-b-s.html). – 2012. – 4.05).

***

Екс-міністр закордонних справ Борис Тарасюк вважає, що кількість тих, хто
відмовився через ситуацію з Тимошенко, як мінімум, залишиться сталою.

http://4vlada.net/partii-lidery/korolevskaya-na-meste-vlasti-ya-sdelala-vse-chtoby-do-evro-2012-timoshenko-vyshla-na-s
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http://4vlada.net/partii-lidery/korolevskaya-na-meste-vlasti-ya-sdelala-vse-chtoby-do-evro-2012-timoshenko-vyshla-na-s
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-jakbi-ne-politichna-skladova-mi-mogli-b-s.html
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«Що стосується інших, мені важко сказати, хто додасться до «четвірки», можливо,
Македонія. Основна причина, хто б що не говорив, одна і політична – Тимошенко», –
зауважив парламентар.

З приводу того, що Президент Польщі погодився взяти участь у Самміті та закликає
не бойкотувати Євро-2012, Борис Тарасюк відзначив, що поляки завжди намагались
відігравати особливу роль у формуванні ставлення ЄС до України і це свідчить про те, що
полякам не байдуже, що відбувається в Україні і з Україною.

«Вони хочуть допомогти нам, але не заплющуючи очі на порушення прав людини,
але навпаки, в ході діалогу, під час якого звертається увага на порушення», – відзначив
парламентар.

Поляки міцно інтегровані в ЄС і НАТО і зараз намагаються бути провідником
позицій Заходу до України. Вони завжди відігравали позитивну роль у всьому, що
стосується України. Їх без перебільшення можна назвати лідерами у групі «друзів» в
Європейському Союзі, а це близько 10–12 країн.

«Поляки не заплющили очі на наші проблеми,  –  зауважив Борис Тарасюк.  –
Коморовський казав, що вони збираються їхати і говорити про демократію в Україні. Їм не
байдуже і вони не мовчатимуть».

В той же час, за словами політика, Польща посідає особливу позицію і виступає
проти бойкоту. Вона за успіх на ЄВРО. Без України це позначиться на чемпіонаті загалом.
Однозначно, бойкот для України може негативно позначитися на фінальній частині,
оскільки вже зараз «доброзичливці» кажуть про перенесення, що дуже погано (Борис
Тарасюк: Президенти все одно бойкотуватимуть Самміт незалежно від нової дати //
Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-
tarasjuk-prezidenti-vse-odno-boikotuvatimut-sa.html). – 2012. – 10.05).

***

Заява Конгресу Українських Націоналістів
В Україні з кожним днем все більше загострюється політична ситуація та зростає

напруга між українським народом і владою. Як українське суспільство, так і світове
співтовариство різко реагують на спроби чинної влади встановити режим авторитаризму,
знищивши своїх політичних опонентів.

Конгрес Українських Націоналістів заявляє про свою глибоку стурбованість
деструктивними процесами в українській політиці, спричиненими безвідповідальною
позицією Президента України Віктора Януковича та його команди. Поставивши на перше
місце власні бізнесові інтереси та прагнення розправи над політичними супротивниками,
чинний Президент знищує не лише свій авторитет, а й європейські перспективи України.
Відмова 12 президентів різних європейських держав приїхати на саміт держав
Центральної Європи у Ялті 11–12 травня повинна стати серйозним дзвінком для
української влади: Європа не має наміру підтримувати дружні відносини із авторитарним
режимом, який вибудовує в Україні Віктор Янукович.

Під загрозою зриву нині опинився і довгоочікуваний футбольний чемпіонат Євро-
2012, що мав би стати візитною карткою України і привабити мільйони туристів та
іноземні інвестиції в нашу економіку. Натомість через останні скандальні події навколо
утримуваної в колонії екс-прем’єра України Юлії Тимошенко, частини міністрів її
кабінету та низки інших гучних політичних переслідувань Україна може втратити цей
унікальний шанс.

Ми переконані, що Президент України повинен поставити державні інтереси вище
власних і негайно припинити переслідування опозиції та звільнити всіх політв’язнів.

Водночас Конгрес Українських Націоналістів закликає європейське співтовариство
не бойкотувати чемпіонат Європи із футболу в Україні,  а знайти інші важелі впливу на
українських владоможців.

http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-prezidenti-vse-odno-boikotuvatimut-sa.html
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Методи, якими Європа намагається впливати на режим Януковича, завдадуть шкоди
не так владі, як мільйонам українців, а нашу державу штовхнуть у «братні» обійми Росії,
яка з поверненням на президентську посаду Володимира Путіна посилить свій тиск на
Україну. Нам прикро, що Європа так одностайно виступила на захист демократії в Україні
лише тепер, натомість коли на початку своєї каденції Президент Янукович перекроював
«під себе» Конституцію та антиконституційними методами формував більшість у
Верховній Раді, відповідної жорсткої реакції Заходу не було.

Ми закликаємо сьогодні європейських політиків застосовувати політичні та
економічні санкції персонально до Президента України Віктора Януковича та інших
українських чиновників, які ведуть нашу державу до авторитаризму, а не до Української
держави в цілому (Заява Конгресу Українських Націоналістів // Конгрес Українських
Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/zayava-kongresu-ukrayinskih-natsionalistiv-19/).  –
2012. – 9.05).

***

Европейская партия Украины готова присоединиться к объединенной оппозиции,
чтобы вместе участвовать в парламентских выборах. Об этом заявил народный депутат,
лидер Европейской партии Николай Катеринчук.

По его словам, на днях состоялось заседание совета партии, на котором
представитель объединенной оппозиции «зачитал обращение к нашей партии, чтобы мы
присоединились как члены Комитета сопротивления диктатуре».

Как сказал Катеринчук, Европейская партия направила «Батьківщине» и «Фронту
Змін» «свое согласие на проведение переговоров».

При этом он добавил,  что «на сегодняшний день у нас еще не было контактов,
наверное, из-за праздников».

Катеринчук выразил надежду, что «12-го числа будет форум, на котором уже,
наверное, будут представлены все участники – политические партии Объединенной
оппозиции».

Всего, на данный момент, в состав объединенной оппозиции, которая совместно идет
на парламентские выборы 2012 г., вошли шесть партий: «Батьківщина», «Фронт Змін»,
Народный Рух Украины, «Народная самооборона», «За Украину!», «Реформы и порядок»
(Катеринчук тоже захотел в объединенную оппозицию // КИД
(http://zadonbass.org/news/politics_other/message_49542). – 2012. – 10.05).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Не даючи жодних пропозицій щодо розвитку суспільства, а лише вдаючись до піару
ситуації, що склалася довкола Ю. Тимошенко, опозиції не вдасться перемогти на
парламентських виборах. Про це заявив народний депутат України, заступник голови
парламентської фракції Партії регіонів Володимир Зубанов.

«Піаряться вони (опозиція. – Ред.) зараз тільки на одному – на імені Ю. Тимошенко.
Інших пропозицій – щодо розвитку суспільства – вони не дають», – зауважив депутат.

На його думку, «опозиція думає, що щось отримає на піарі ситуації, що склалася
довкола Юлії Володимирівни».

«Якщо вони з таким піаром хочуть перемогти (на парламентських виборах. – Ред.),
то цього не буде.  Соціологічні дослідження показують,  що рейтинг Партії регіонів зараз
збільшується, а спільний рейтинг групи Яценюка, Кожем’якіна і Турчинова зменшується,
хоча вони й об’єднуються»,  –  резюмував В.  Зубанов. (Володимир Зубанов: Опозиція

http://cun.org.ua/2012/zayava-kongresu-ukrayinskih-natsionalistiv-19/
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намагається підняти свій рейтинг виключно на імені Ю. Тимошенко, а не на реальних
кроках для покращення життя громадян // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10518). – 2012. – 28.04).

***

Нынешняя политика Германии в отношении Украины из-за ситуации с экс-премьер-
министром Юлией Тимошенко вряд ли повлияет на власть. Такое мнение выразил
народный депутат от Партии регионов Владимир Зубанов.

По его словам, Германия проводит свою, отдельную от других стран Евросоюза,
экономическую и политическую политику.

«Германия позиционирует себя, как самая мощная страна в Европе. Поэтому, когда
украинская власть не идет на уступки, это ей не нравится. Палки в колеса начинают
вставлять.  Но я думаю,  что политика Германии реально не повлияет на власть в плане
Тимошенко», – подчеркнул депутат.

Политик отметил,  что в мире есть более мощные силы,  страны,  с которыми в
Украины более тесное сотрудничество, чем с Германией. Это, по его словам, Россия и
США.

«Европа – это не центр принятия решений. У Германии – свое мнение, у Польши –
другое, у Франции – тоже... Непонятно, с кем там общаться и договариваться», –
подытожил В. Зубанов (В ПР думают, что Германии не удастся припугнуть
Януковича // ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/mizhnarodni-
vidnosini/20120428_v-pr-dumayut-chto-germanii-ne-udastsya-pripugnut-yanukovicha-).  –
2012. – 28.04).

***

Владі під силу відродити українське село, мобілізувавши для цього можливості
держави. Про це заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів, член Комітету Верховної Ради України з питань аграрної політики та
земельних відносин Григорій Смітюх.

Депутат звернув увагу на те,  що третина населення України проживає в селі,  і в
державному бюджеті мають бути закладені кошти на підтримку села.  «Нам потрібно
максимально мобілізувати наші можливості щодо відродженні українського села», –
наголосив він.

«Відродити українське село можливо і необхідно. Адже сьогоднішня світова
практика свідчить,  що дефіцит земельних і природних ресурсів усе більше стає
актуальним, а попит на продукцію харчової групи збільшується», – зауважив
парламентарій.

«Україна, маючи такий чудовий природний ресурс, як земельний, з одного боку,
трудовий – з іншого, спроможна зробити велике економічне чудо», – зазначив політик
(Григорій Смітюх: Влада працює над відродженням українського села // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10553).
– 2012. – 3.05).

***

Повышение правительством с 1 мая размера пенсий и материальной помощи
отображает реализацию социальных инициатив Президента Украины Виктора Януковича.
Об этом заявил народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов,
председатель Комитета Верховной Рады по вопросам социальной политики и труда
Василий Хара.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10518
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«Мы помним, в каком состоянии была экономика сразу после победы В. Януковича
на президентских выборах.  Нужно было время,  чтобы поднять ее.  Этот момент настал,  и
В. Янукович выступил с социальными инициативами», – отметил народный депутат.

«Причем в самый короткий промежуток времени после провозглашения этих
инициатив были подготовлены и приняты изменения в бюджет, определены механизмы, и
с 1 мая начались выплаты. Это свидетельствует о том, что то, что было обещано, что было
запланировано, начало реализовываться», – акцентировал внимание политик.

«И, как сказал Президент, – это только начало глубокого переосмысления всей
социальной политики государства и переход к новой социальной политике. Это первый
достойный шаг. И, я думаю, это будет иметь продолжение по мере роста экономики и
появления финансовых средств. Сначала будут решаться самые кричащие проблемы. И
постепенно – все социальные проблемы, которые есть в государстве. А за последние 5 лет
их накопилось много. И только профессиональными, слаженными действиями власти
можно их решить», – подчеркнул В. Хара.

По его мнению,  следует обратить внимание на то,  что в бюджете на 2012  г.  было
предусмотрено повышение прожиточного минимума, минимальной зарплаты, рост
социальных нормативов. «И плюс к этому еще социальные инициативы Президента –
конечно, это достойный подарок народу в 2012 г.», – убежден парламентарий (Василий
Хара: Повышение с 1 мая размера пенсий и материальной помощи отображает
реализацию социальных инициатив Президента // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10584). – 2012. –
3.05).

***

Спорт должен быть отделен от политики. Об этом заявил народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Иван Попеску, комментируя заявление
УЕФА о том, что тот не намерен вмешиваться в политическую ситуацию в Украине и
комментировать ее.

«Мы приветствуем призыв УЕФА не придавать политическую окраску чемпионату
Европы по футболу Евро-2012, поскольку спорт должен быть отделен от политики», –
отметил Иван Попеску.

«Мы знаем, что в Древней Греции существовала традиция: во время проведения
Олимпийских игр воинствующие стороны прекращали свои распри и войны и проводили
спортивные соревнования. Спорт и политика не должны друг друга подменять», –
подчеркнул он.

Парламентарий добавил, что наша страна готова к проведению чемпионата на
высшем уровне.

«Что касается Украины, то мы делаем все, чтобы быть готовыми к Евро и
технически, и морально. И я думаю, что то зрелище, которое будет на четырех стадионах
нашей страны,  и тот эмоциональный позитив,  который принесут матчи,  дадут большой
импульс в развитии Украины не только в спорте,  но и в политике,  и в европейской
интеграции», – резюмировал Иван Попеску (Иван Попеску: Украина приветствует
призыв УЕФА избежать политической окраски Евро-2012 // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10564).  –
2012. – 3.05).

***

Матері потрібні пільги,  коли вона доглядає за дітьми.  Потрібно,  щоб держава
допомогла,  аби мати сиділа з дітьми,  а їй цей час зараховувався як страховий стаж при
виході на пенсію. А коли діти стануть дорослими, вона спокійно пішла б на пенсію,
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допрацювавши до 60  років.  Таку думку висловив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради з питань
соціальної політики та праці Василь Хара, коментуючи зареєстрований у парламенті
законопроект про призначення пенсії за віком особам, які мають дітей.

«Підвищення віку обов’язково нам потрібно було робити, оскільки наші людські
ресурси такі,  що сьогодні 1,5  працюючих на 1  пенсіонера.  У радянські часи було
4 працюючих на 1 пенсіонера. Зрозуміло, що ніяка економіка такої ситуації не витримає.
Тому це потрібно було робити», – зазначив Василь Хара.

На його думку, сьогодні потрібно подумати про джерела поповнення дефіциту
бюджету. «Такі, як кардинальне підвищення заробітної плати, а підвищення фонду оплати
праці –  це відрахування до Пенсійного фонду.  Також виведення економіки з тіні,  а там
50 % економіки, де в економіці у нас 300 млрд грн заробітна плата. У першу чергу це
потрібно було робити, а потім, звісно, підвищувати (пенсійний вік. – Ред.)», – наголосив
депутат.

«Тепер що стосується матерів у передпенсійному віці. Перед пенсією у жінки
дорослі вже діти.  Їй потрібні якісь пільги,  поки вона доглядає за дітьми,  потрібно,  щоб
держава допомагала, аби мати сиділа з дітьми, а їй цей час зараховувався як страховий
стаж при виході на пенсію. Потім, коли діти стануть дорослими, вона спокійно пішла б на
пенсію, допрацювавши до 60 років. Тобто, якщо жінці 55 років, вона, як правило, не
народжує, і діти у неї дорослі. Потрібно створити такі умови, коли вона виховує дітей,
матеріально допомогти й дати можливість, щоб вона була вдома. Але щоб ці пільги пішли
їй у страховий стаж,  щоб потім вона отримала повноцінну пенсію»,  –  резюмував
парламентарій (Василь Хара: Для жінок догляд за дітьми повинен зараховуватись як
страховий стаж при виході на пенсію // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10603). – 2012. – 4.05).

***

Торгівля алкогольною та тютюновою продукцією повинна бути жорстко
структурованою й контрольованою місцевою владою, правоохоронними органами. Про це
заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, перший
заступник голови Комітету Верховної Ради України з питань бюджету Владислав
Лук’янов.

«Ми прийняли досить жорстке законодавство стосовно обмеження реклами
тютюнокуріння. Ми наполягаємо на тому, щоб заборонити рекламу горілчаних виробів,
пива, легких горілчаних напоїв, слабоалкогольних напоїв», – зауважив народний депутат.

Він також звернув увагу на те,  що часто місця продажу алкогольної та тютюнової
продукції знаходяться поруч із навчальними закладами. «І тютюн, і алкоголь є для
здоров’я шкідливими, і ми мусимо огородити молодь від цього впливу. Потрібно жорстко
обмежити вплив ринку на молодь», – додав В. Лук’янов.

Стосовно того, що у деяких містах України заборонили продаж алкоголю у МАФах,
парламентарій зауважив, що це правильний напрямок. «Тому що МАФи – це ті форми
торгівлі,  які найчастіше наближені до шкіл,  до будинків,  до молоді.  В той же час
необхідно впорядкувати торгівлю продукцією як алкогольного характеру, так і паління.
Вона повинна бути жорстко структурованою та контрольованою місцевою владою і
правоохоронними органами», – резюмував Владислав Лук’янов (Владислав Лук’янов:
Потрібно жорстко обмежити вплив ринку алкогольної та тютюнової продукції на
молодь // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10591). – 2012. – 4.05).
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***

Подготовка к началу избирательного процесса происходит в полном соответствии с
Законом «О выборах народных депутатов Украины»,  с соблюдением всех необходимых
сроков. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов Дмитрий Шпенов, комментируя принятые Центризбиркомом решения
об утверждении календарного плана по проведению выборов, а также о создании
одномандатных избирательных округов.

«Несмотря на то,  что отдельные политические силы регулярно критикуют закон о
выборах, заявляют о возможном срыве сроков, высказывают подозрения в неких
манипуляциях при подготовке к выборам, мы видим, что на данный момент подготовка к
избирательному процессу не вызывает нареканий», – подчеркнул парламентарий.

Дмитрий Шпенов выразил уверенность в том, что процесс выборов начнется в
установленные законом сроки. А избирательная кампания, как и голосование, и подсчет
голосов, пройдут прозрачно и в рамках закона.

«Партия регионов как никакая другая политическая сила заинтересована в
проведении честных выборов, и мы сделаем все от нас зависящее для того, чтобы
результаты выборов полностью соответствовали настроениям в обществе», – подытожил
политик (Дмитрий Шпенов: Все решения по избирательному процессу принимаются в
полном соответствии с законом и в установленные сроки // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10594).  –
2012. – 4.05).

***

Народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, перший
заступник голови Комітету Верховної Ради з питань бюджету Владислав Лук’янов
вважає, що відмова глав ряду європейських країн брати учать у саміті країн Центральної
та Східної Європи, який має відбутися в Ялті, – це політична помилка, оскільки, з одного
боку, вони показують безсилля і нездатність впливати на ситуацію, з іншого боку – це
перевірка для них на демократичні цінності.

«Саміт в Ялті пройде в будь-якому випадку. Якщо той чи інший політик займає
упереджену позицію,  то він починає втрачати свою підтримку.  Тому,  я вважаю,
упереджена позиція деяких сил є просто політичною помилкою», – зазначив депутат.

Парламентарій також зауважив, що на Ялтинському саміті не було серйозних
інвестиційних проектів.

«Це завжди був саміт, на якому обговорювалися питання, будували перспективу,
робили прогнози. Він завжди був дискусійним майданчиком. А якщо хтось відмовляється
від діалогу (глави ряду європейських країн відмовилися брати учать у Ялтинському саміті.
– Ред.), це говорить про його хиткі позиції», – переконаний В. Лук’янов.

«З одного боку,  вони (ті,  хто відмовляються брати участь у Ялтинському саміті.  –
Ред.) показують безсилля і нездатність впливати на ситуацію, з іншого боку – це перевірка
для них на демократичні цінності», – резюмував він (Владислав Лук’янов: Відмова глав
ряду європейських країн брати учать у Ялтинському саміті – це політична помилка //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10599). – 2012. – 4.05).

***

Незважаючи на внутрішні складні політичні процеси, що спричинили загострення
двосторонніх відносин із провідними державами світу, в основі стратегічних цілей
українського суспільства і держави лежить прагнення сформувати в Україні високий
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рівень життя людей, розвитку соціальних стандартів і демократії. Таку думку висловив
народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів
Анатолій Кінах.

Політик переконаний у тому, що нині, шукаючи шляхи виходу з цієї неоднозначної
ситуації, що склалася всередині країни і може підірвати довіру міжнародної спільноти,
державі важливо підсилити свою взаємодію з інститутами громадянського суспільства –
об’єднаннями громадян, організаціями й асоціаціями ділової спільноти тощо.

«Лише опора на громадянське суспільство дасть змогу Україні гідно вийти з
ситуації, що склалася в державі, не допустити зниження результатів розвитку економіки
та підсилити створення сучасних умов життя. Надзвичайно важливими є ініціативи
громадськості, які б сприяли зміцненню довіри й формуванню позитивного іміджу нашої
країни. Показовою у цьому плані є консолідація українців навколо проведення Євро-2012,
готовність наших громадян прийти на допомогу європейським вболівальникам», –
зауважив А. Кінах.

При цьому народний депутат вважає,  що сьогодні варто підсилити роботу щодо
наповнення конкретним змістом прийнятого парламентом і підписаного главою держави
Закону України «Про громадські об’єднання», який сформовано на основі європейських
стандартів та Стратегії державної політики сприяння розвитку громадянського
суспільства в Україні, що була затверджена в березні цього року під час першого
засідання Координаційної ради з питань розвитку громадянського суспільства, що діє при
Президентові України. Такі дії, на думку Анатолія Кінаха, мають стати серйозним
фактором незворотності розвитку нашої країни як правової, демократичної держави
(Анатолій Кінах: Україні необхідна опора на громадянське суспільство //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10641). – 2012. – 7.05).

***

Избрание кандидата от Социалистической партии Франсуа Олланда новым
Президентом Франции демонстрирует обеспокоенность всей Европы вопросами
социальной поддержки общества. Об этом заявил народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов, первый заместитель председателя
Комитета Верховной Рады по вопросам европейской интеграции, руководитель
Международного фонда «Европейское развитие» Владимир Вечерко. Такое мнение
депутат высказал, комментируя победу во втором туре на выборах Президента Франции
Ф. Олланда.

«Вопросы, волнующие украинцев, волнуют и жителей таких богатых и развитых
стран, как Франция. Это означает, что перед лицом финансового кризиса нет «богатых» и
«бедных» – все в одинаковой мере подвержены его влиянию», – замечает он.

В. Вечерко констатирует, что некоторые из предложенных Олландом антикризисных
мер были предложены и украинским Президентом в программе новых социальных
инициатив.

«Если вспомнить избирательную программу Франсуа Олланда, мы увидим, что
некоторые предложенные им пункты совпадают с программными обещаниями
Президента Украины», – замечает парламентарий.

В частности, он приводит в пример пункты о введении налога на роскошь и
повышении социальных выплат малоимущим гражданам.

Депутат также выразил надежду на то, что избрание Ф. Олланда на пост Президента
позитивно повлияет на двусторонние отношения Украины и Франции (Владимир
Вечерко: Избрание Ф. Олланда на пост Президента позитивно повлияет на
двусторонние отношения Украины и Франции // Официальный сайт Партии

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10641


32

регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10640). – 2012. –
7.05).

***

Государственный бюджет Украины выполняется стабильно, о чем свидетельствуют
показатели профицита и повышение социальных выплат в стране. Об этом заявил
народный депутат от фракции Партии регионов, первый заместитель председателя
комитета Верховной Рады по вопросам бюджета Владислав Лукьянов.

«По итогам трех месяцев в Украине наблюдается профицит, мы видим
сбалансированную ситуацию по внешней торговле. Если нивелировать завышенные
расходы на энергоносители в феврале,  у нас ситуация была бы еще лучше.  Поэтому
бюджет 2012 разработан на реалистической основе, и мы имеем все возможности для
того, чтобы получить перевыполнение, которое было заложено в изменениях в бюджет», –
отметил В. Лукьянов.

По словам парламентария, изменения, внесенные в госбюджет в апреле,
положительно повлияют на экономическую политику в стране.

«Мы видим, что наряду с увеличением спроса у нас стабильными остаются цены.
Это свидетельствует о том,  что Правительство квалифицированно подходит к
формированию экономической политики в государстве», – добавил политик (ПР
заверяет, что госбюджет выполняется стабильно // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/94084.html). – 2012. – 7.05).

***

Знижка вартості медикаментів, яка передбачена карткою киянина, є хорошим кроком
у підтримці незахищених верств населення. Таку думку висловила народний депутат
України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної
Ради з питань охорони здоров’я Тетяна Бахтеєва.

«Зниження цін завжди є хорошим кроком для соціальної підтримки різних верств
населення, особливо тих, хто цього потребує», – зазначила народний депутат.

«У нас проживає 11 млн пенсіонерів. Можна вважати, що кожен із них приймає
сердечно-судинні препарати, і якби перелік таких медикаментів ще трохи розширити,
було б добре», – додала вона.

«А стосовно метро та інших соціальних послуг, які надає картка киянина, то, звісно,
це чудово», – підсумувала Т. Бахтеєва (Тетяна Бахтеєва: Знижки на медикаменти за
карткою киянина – крок до соцзахисту населення // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10642). – 2012. –
8.05).

***

Висока посада не привід для пом’якшення вироку.  Влада не може стати
пом’якшуючою обставиною. Таку думку висловив народний депутат України, член
парламентської фракції Партії регіонів Владислав Забарський.

«Перед законом усі повинні бути рівними, і не на словах. Тобто, незалежно від того,
який ранг займає чиновник, він повинен нести відповідальність за ті злочинні діяння, які
він вчинив, перебуваючи на посаді. І загалом останні роки в Україні саме так і
відбувається. І до відповідальності притягуються і представники діючої влади. Влада не є
обставиною, яка пом’якшує відповідальність за діяння», – зазначив депутат.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10640
http://minprom.ua/news/94084.html
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Депутат наголосив на тому,  що в Європі є досвід притягнення до відповідальності
колишніх високопосадовців за дії, які вони вчинили, перебуваючи на своїх посадах. «Це
нормальна світова практика», – зазначив він.

Крім того, вважає парламентарій, відміна відповідальності може, врешті-решт,
призвести до безвідповідальності чиновників при прийнятті рішень.

«Якщо відмінити відповідальність, то це потягне за собою безкарність чиновників, а
відповідно, і безвідповідальність у прийнятті ними рішень», – зауважив політик
(Владислав Забарський: Високопосадовці повинні нести відповідальність за свої діяння
чи бездіяльність // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10647). – 2012. – 8.05).

***

Україна і Росія, незалежно від політичної кон’юнктури, були, є і будуть
стратегічними партнерами. Обидві держави мають багато спільних інтересів і ще більше
можливостей для поглиблення двостороннього співробітництва в усіх напрямках,
починаючи з економічного й інвестиційного, закінчуючи науковим та культурологічним.
Ось ці питання повинні лежати в основі вирішення будь-яких суперечок між нашими
країнами. Таке переконання висловив народний депутат, заступник голови
парламентської фракції Партії регіонів Анатолій Кінах.

«Варто визнати, що після обрання Президентом Російської Федерації В. Путіна
політика цієї країни по відношенню до України стане більш жорсткою й прагматичною.
Однак така стратегія Росії не повинна лякати Україну, змушувати деяких наших політиків
постійно шукати «руку Кремля». Така поведінка, навпаки, має спонукати Україну до
вироблення ефективної політики щодо захисту своїх національних економічних
інтересів», – зауважив А. Кінах.

«Той факт, що цього року Росія стає повноправним членом СОТ, що найближчим
часом буде ратифікована угода про зону вільної торгівлі між країнами СНД, відкриває
перед Україною і Росією ще більше можливостей для розвитку двостороннього
партнерства на рівноправних умовах та світових стандартах торгівлі. І ми маємо зробити
все для того, щоб не втратити такий перспективний для нашої держави простір, великий
потенціал співпраці в ракетно-космічному комплексі, авіабудуванні, енергетичному
машинобудуванні тощо. На це мають бути зосереджені дії як влади, так і політиків,
ділової громадськості», – впевнений парламентарій.

Політик також наголосив на тому, що стратегічним курсом України залишається
інтеграція в Європейський Союз. Проте вступ до ЄС, за його словами, для нашої країни не
самоціль.  Це можливість отримати доступ до інвестицій,  передових технологій,
інвестиційного імпорту, що необхідні для модернізації української економіки, підвищення
її конкурентоспроможності, формування в цілому сучасних стандартів на українській
землі. «Продовжуючи свою євроінтеграцію, Україна паралельно поглиблюватиме
рівноправні взаємовідносини і з країнами СНД, в тому числі з Російською Федерацією», –
резюмував народний депутат (Анатолій Кінах: Україна і Росія – є і будуть
стратегічними партнерами // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10649). – 2012. – 8.05).

***

Народный депутат от Партии регионов, бывший премьер-министр Анатолий
Кинах заявил, что вопрос освобождения экс-премьера Юлии Тимошенко не будет
зависеть от позиции новоизбранного Президента России Владимира Путина.

По его словам, Россия не будет делать подарков в своей политике относительно
Украины.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10647
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10649
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«Мы должны четко понимать, что Россия – это жесткое прагматичное государство,
никаких подарков от нее не будет, и Украине нужно это четко понимать и формировать
эффективную государственную политику по сохранению, защите своих национальных
интересов», – подчеркнул регионал.

Президент России Владимир Путин заявил, что российские больницы готовы
принять на лечение Тимошенко. Однако в Генпрокуратуре Украины сообщили, что
лечение осужденных, в том числе экс-премьера страны, за рубежом не предусмотрено
(Кинах: Освобождение Тимошенко не будет зависеть от позиции Путина //
Finance.UA: Финансы Украины (http://news.finance.ua/ru/~/1/0/all/2012/05/08/278524).  –
2012. – 8.05).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
перший заступник голови Комітету Верховної Ради з питань свободи слова та
інформації Олена Бондаренко вважає, що дія Закону «Про доступ до публічної
інформації» показала, що Україна може і в неї виходить стати здібним учнем у інших
країн, які випробували цей закон і користуються ним досить тривалий час. Про це, за її
словами,  свідчать дані,  за якими протягом року центральним та місцевим органам влади
довелося відповісти на більше ніж 33  тис.  запитів.  На думку парламентарія,  це хороший
показник для нашої держави, яка тільки вчиться користуватися даним законом, захищати
свої права.

«Дія закону показала, що Україна все-таки здібний учень. Вона може і в неї виходить
стати здібним учнем у інших країн, які випробували цей закон і користуються ним досить
тривалий час. Наше суспільство завдяки цьому закону вчиться бути відкритим, влада
вчиться бути більш відповідальною, а громадяни – бути більш соціально активними, з
більш активною громадянською позицією», – зазначила вона.

За словами народного депутата, протягом року центральним та місцевим органам
влади довелося відповісти на більше ніж 33  тис.  запитів.  «Це хороший показник для
України, яка тільки вчиться за цим законом захищати свої права. А з них усього лише
незначна частина (близько 250) – це неналежні відповіді на запити або неповні, або ті, які
не задовольняють запитувача», – зауважила парламентарій.

Між тим,  за твердженням О.  Бондаренко,  у судовій практиці України вже є
прецеденти, коли той, хто запитував інформацію, був незадоволений відповіддю і був
змушений захищати свої права в судовому порядку.

«Це теж нормальна практика для всіх країн,  які користуються цим законом»,  –
відзначила політик.

Крім того, Олена Бондаренко повідомила, що Кабінет Міністрів хоче внести зміни до
цього закону, які носять технічний характер.

«Вони не змінюють суті закону, не змінюють відповідальності», – резюмувала вона
(Олена Бондаренко: Дія Закону «Про доступ до публічної інформації»
продемонструвала відкритість влади перед суспільством // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10700).  –
2012. – 9.05).

***

В связи с отменой ялтинского саммита глав государств Центральной Европы
народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Валерий Коновалюк призвал не политизировать данное решение. По его мнению, оно
продиктовано сугубо прагматичными целями.

http://news.finance.ua/ru/~/1/0/all/2012/05/08/278524
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10700
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«Необходимо сконцентрироваться на открытии чемпионата Европы по футболу,
который начнется ровно через месяц. Это подтверждает мою позицию относительно того,
что нам надо в большей степени уделять достаточное внимание информационной
политике, упреждая спекуляции, растущие вокруг дела Тимошенко. Они несут в себе цель
дискредитировать страну и усилить внутренний конфликт, спровоцировав противостояние
в обществе», – считает В. Коновалюк.

Политик подчеркивает, что Украина должна проводить более активную внешнюю
политику и призывает всех коллег-депутатов на будущей пленарной неделе
ратифицировать соглашение о зоне свободной торговли со странами СНГ.

«Я убежден, что если бы этот документ был ранее утвержден в Верховной Раде, то
ялтинский саммит состоялся», – сказал он.

Депутат-регионал утверждает, что наша страна должна доминировать в рамках
международной политики и делать все возможное, чтобы процессы демократизации, прав
человека и свобод в Украине никто не ставил под сомнение.

«Я призываю всех оценить ситуацию более здраво и совместными усилиями
подкорректировать курс реформ. Тем более, что в надвигающийся предвыборный период
мы не избежим обострения социальных противоречий, если допущенные за эти два года
ошибки останутся нерешенными», – предостерегает Валерий Коновалюк (Валерий
Коновалюк: Спекуляции, растущие вокруг дела Тимошенко, направлены на
дискредитацию Украины // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10699). – 2012. – 9.05).

***

Різка заява канцлера Німеччини Ангели Меркель про нібито «диктатуру в Україні»,
пов’язана з наближенням виборів у Німеччині і слабкими шансами її коаліції на перемогу.
Таку думку висловив народний депутат, заступник голови парламентської фракції
Партії регіонів Вадим Колесніченко.

«Сьогодні федеральний канцлер Німеччини зробила неприпустиму, недипломатичну
заяву,  що,  мовляв,  «люди в Україні і Білорусі страждають від диктатури та репресій»  –
якщо її слова правильно передали журналісти.  Це –  безпідставне узагальнення і
голослівне твердження, яке не личить її статусу та рівню відносин, які мали наші країни
до останнього часу», – заявив політик.

«Мені видається, що заява Меркель викликана побоюваннями за шанси правлячої
коаліції на перемогу в місцевих виборах,  які проходять зараз у Німеччині.  Три дні тому
після голосування коаліція Меркель уже втратила контроль над землею Шлезвіг-
Гольдштейн. Вони здобули найнижчий результат за останні 30 років! А наступного тижня
голосуватиме Північний Рейн – Вестфалія. І це не може не викликати тривогу у Меркель»,
– пояснив депутат.

«Всі домовленості про «європейські справи» у Меркель були з Саркозі. Її ставка не
зіграла, переміг Олланд. Він хоче переглянути бюджетний договір ЄС. Меркель змусила
Єврокомісію сказати,  що це неможливо.  Але Олланд не відступає»,  –  нагадав Вадим
Колесніченко.

«Що їй робити у такій ситуації? Підручник з піару пише, що потрібна «маленька
переможна війна з Албанією». У сучасних умовах інформаційної глобалізації це означає:
потрібні «перемоги зовнішньої політики» і необхідно показати, що «у сусіда ще гірше», –
повідомив парламентарій.

«Такою «Албанією» стала «справа Тимошенко». Її легко захищати – вона сама хоче
стати «несправедливо ображеною владою». Україна актуальна, бо незабаром Євро. Київ –
сусід ЄС.  Це недалеко.  Сигнал Меркель розуміють німці.  «Псевдобойкот»  легко
підтримується медіа», – припустив він.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10699
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За його словами, тема Тимошенко стала актуальною для ЄС не зусиллями народного
депутата Немирі, а зусиллями Меркель. Адже їй вигідно переключити увагу аудиторії зі
своїх проблем на чужі.

«В сьогоднішній заяві Меркель зрадила здоровому глузду – вона образила не владу, а
людей. Тепер кожному громадянину України, хто приїжджатиме в Європу, казатимуть: «У
вас диктатура»! Не думаю, що багато наших співгромадян промовчать і погодяться з цим
твердженням. Скоріше вони будуть спростовувати», – вважає політик.

«Можливо, нинішня влада – не найбільш ефективна і могла в багатьох питаннях
працювати ліпше. Але вона точно краща за попередню. І це точно не диктатура. А чи є
гідна альтернатива владі – покажуть осінні парламентські вибори», – підсумував
В. Колесніченко (Вадим Колесніченко: Різка заява Меркель про нібито «диктатуру в
Україні» пов’язана з наближенням виборів у Німеччині і слабкими шансами її коаліції
на перемогу // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10737). – 2012. – 10.05).

***

Останні заяви європейських політиків змушують Україну уважніше поставитися до
пропозиції співпраці з Росією і, можливо, повернутися до розгляду інтеграційних
проектів. Про це заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів Володимир Зубанов.

«Викликають несприйняття окремі самовпевнені заяви європейських колег, деяких
українських опозиціонерів та так званих незалежних аналітиків щодо, мовляв,
цілеспрямованого бойкоту української влади з боку лідерів держав-членів ЄС, який може
стати початком дипломатичної ізоляції нашої країни», – зазначив він.

На переконання політика, подібні відверто деструктивні твердження, які є
недалекоглядною спробою виключити нашу державу із загальноєвропейського контексту
та євроінтеграційних процесів в угоду одній засудженій за завдання збитків Україні особі,
шкодять не лише нашій країні.  Від таких огульних закидів програють усі і,  насамперед,
програє об’єднана Європа, вважає В. Зубанов.

«Ці заяви, як і заклики до бойкоту Євро-2012, свідчать про маріонеточні умонастрої
їхніх авторів, які не хочуть навіть чути об’єктивні факти про стан справ у нашій державі,
не бажають самостійно аналізувати події, а лише сліпо вірять усьому філігранно
зрежисованому з Качанівки спектаклю, кожен акт якого розпочинається занадто вже
вчасно і розрахований винятково на жалісливих іноземних глядачів», – сказав він.

«У цьому контексті хотілося б привернути увагу до об’єктивної, незаангажованої та
зваженої позиції керівництва УЄФА,  яке на відповідні заяви одразу зауважило,  що в
асоціації «щодня уважно спостерігають за ситуацією в Україні», однак не бачать причин
для внесення змін у графік Євро-2012», – повідомив народний депутат.

Що ж до скасування Ялтинського саміту країн Центральної Європи, то, на думку
парламентарія, слід зважати на те, що лише 3 з 16 європейських лідерів передусім через
власні вузькопартійні інтереси (Албанії, Хорватії та Чехії) прийняли рішення щодо
неучасті через внутрішньополітичну ситуацію в Україні. Іншим же завадили різні
об’єктивні обставини.

«Рішення перенести саміт було абсолютно вірним. Щонайменше, це дозволить
зекономити значні бюджетні кошти, які сьогодні більш доцільно направити на реалізацію
соціальних ініціатив Президента. Очевидно, що далеко не всі в європейських інституціях
та серед членів ЄС із «розпростертими обіймами» чекають на Україну. Ми добре знаємо
ставлення кожного члена Євросоюзу», – нагадав Володимир Зубанов.

«Водночас, об’єктивно аналізуючи розвиток останніх подій як навколо саміту країн
Центральної Європи, проведення Євро-2012, підписання Угоди про асоціацію, ми просто
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не можемо не звертати уваги на останні доволі цікаві ініціативи керівництва Росії щодо
розвитку інтеграційних процесів у рамках СНД та євразійського регіону», – заявив він.

«Хоча євроінтеграція, безперечно, і надалі залишатиметься зовнішньополітичним
пріоритетом України, втім, пропозиції російської сторони, безперечно, особливо в світлі
останніх подій, вивчатимуться найбільш ретельно. І, можливо, нам варто повернутися до
розгляду інтеграційних проектів на пострадянському просторі», – резюмував політик
(Володимир Зубанов: Останні заяви європейських політиків змушують Україну
уважніше поставитися до пропозиції співпраці з Росією // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10736).  –
2012. – 10.05).

***

Конструктивный диалог и четкое планирование работы являются основными
составляющими успешной деятельности власти и граждан в рамках реализации
государственных программ. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов Леонид Климов.

«Задачи поставлены серьезные, и реализованы они могут быть лишь благодаря
объединенным, совместным усилиям власти и народа», – отметил политик.

По его словам, на сегодня не существует противоречий между интересами местных
громад и государством. «Опасения многих избирателей на этот счет понятны, ведь в
прошлом конфликт центральных и местных органов власти был нормой жизни в нашей
стране. Однако это происходило как раз потому, что президент, Кабинет Министров,
Верховная Рада и другие центральные органы власти не прислушивались к мнению
местных громад. Сегодня принцип формирования политики государства – как внутренней,
так и внешней – поставлен в прямую зависимость от желаний и требований избирателей
на местах», – добавил депутат.

Что касается непосредственных результатов, по словам Леонида Климова, в рамках
выполнения инициативы «Народный бюджет» (новый подход к формированию местных
бюджетов и расходов на социальные нужды) в прошедшем году только на одно
направление – развития и поддержки образовательной сферы Одесского региона – было
выделено свыше 120 млн грн. Таким образом, произведен капитальный ремонт 167 школ
региона, построены 7 новых общеобразовательных школ, открыты 19 детсадов, в рамках
региональной программы «Школьный автобус» приобретено 47 единиц техники,
произведен ремонт дорог по маршрутам школьных автобусов на сумму 40 млн грн.

«В текущем году за счет средств областного бюджета установлены надбавки к
зарплатам по 200 грн, которые получат 3364 медработника в сельской местности.
Предусмотрено также проведение массовой диспансеризации и обязательных
медицинских осмотров населения. Кроме того, решается вопрос закупки для сельских
районов 43  машин скорой помощи и 5  реанимационных автомобилей,  оснащенных всем
необходимым оборудованием», – подытожил парламентарий (Леонид Климов:
Конструктивный диалог и четкое планирование работы – основные составляющие
успешной деятельности власти // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10726). – 2012. – 10.05).

***

Наявність в Україні дієвих механізмів для захисту сім’ї та її розвитку свідчать про
стабільність у розвитку держави. Про це заявив народний депутат, член парламентської
фракції Партії регіонів, заступник голови Комітету Верховної Ради з питань охорони
здоров’я Віктор Корж.
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«Наша держава протягом років намагалася екстенсивними шляхами, вливанням
додаткового фінансування вирішити медичну проблему, зокрема, і охорони дітей, і
збереження їх стану здоров’я. Але це ні до чого не призвело», – зауважив депутат.

Водночас парламентарій звернув увагу на те, що сьогодні проголошене і повним
темпом іде докорінне реформування всієї системи охорони здоров’я.

«І національний проект («Нове життя». – Ред.) – це фрагмент загальнодержавної
політики. І, дійсно, поява найближчими роками 27 перинатальних центрів, які будуть
кульмінацією у наданні висококваліфікованої допомоги, – це абсолютно правильна
концепція», – додав він.

Разом із тим, на переконання В. Коржа, «у пологовому будинку, де немає
кваліфікованих фахівців, де приймається 100–200 пологів на рік і який відірваний від
сучасної науки й обладнання, ми отримуємо колосальний ризик втратити дитину».

«Реформу потрібно продовжувати. Це сьогодні зрозуміло керівництву держави,
Уряду і нам, парламентаріям», – наголосив політик.

«Я думаю, що нижню точку падіння в цих проблемах (щодо сприяння
народжуваності в Україні.  –  Ред.)  ми вже пройшли.  І навіть якщо подивитися на
статистику, є позитив. І дійсно, в 6 областях у нас є позитивне співвідношення. У нас
збільшується кількість пологів,  зменшується кількість дітей,  які померли в перші дні»,  –
зазначив політик.

«Сьогодні, коли наша держава набуває ознак стабільності і сталого розвитку, можна
говорити про те, що створені механізми для захисту сім’ї, для її розвитку», – резюмував
Віктор Корж (Віктор Корж: Існування в Україні дієвих механізмів для захисту сім’ї
свідчать про стабільність у розвитку держави // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10740). – 2012. –
11.05).

***

Підвищити рівень працевлаштування випускників вищих навчальних закладів та
молоді дозволить регулювання державного замовлення. Про це в коментарі УНН зазначив
народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
Комітету Верховної Ради з питань науки і освіти Максим Луцький.

«Офіційно в Україні півмільйона безробітних, проте реальна статистика вища. Багато
випускників, молоді сьогодні не можуть знайти роботу. Причина – невідповідність тих
фахівців, які готують вищі навчальні заклади потребам ринку праці. Вирішити питання
можна шляхом регулювання державного замовлення, потрібно збільшувати кількість
бюджетних місць на підготовку тих фахівців, які потрібні для нашого ринку праці. Це
передусім ІТ-спеціальності», – повідомив парламентарій (Максим Луцький: Україні
необхідно збільшувати держзамовлення на фахівців, яких потребує ринок праці //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10742). – 2012. – 11.05).

***

Для зняття депутатської недоторканності опозиції варто було би приєднатись до уже
зареєстрованого у Верховній Раді законопроекту, ініційованого Партією регіонів. Таку
думку висловив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів, перший заступник голови Комітету ВР з питань законодавчого
забезпечення правоохоронної діяльності Володимир Олійник, коментуючи заяви
Арсенія Яценюка щодо ініціативи зняття недоторканності.

«Про ініціативи нинішньої опозиції щодо депутатської недоторканності ми вже чули
тоді, коли у 2005 вони прийшли до влади і нічого не зробили. А зараз щодо
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зареєстрованого проекту закону про зменшення обсягів недоторканості Конституційний
суд дав свої висновки», – зазначив парламентарій.

«Якби опозиція дійсно хотіла зняття недоторканості,  а не просто піару,  то
приєдналась би до законопроекту, який вже пройшов необхідну процедуру для зміни
Конституції,  завдяки якому можна було би реально притягати депутатів до
відповідальності, якщо вони скоїли порушення, або в їх діях є ознаки злочину», – додав
Володимир Олійник.

Також депутат наголосив на тому, що не можна думати, що громадяни перед
виборами впадають в безпам’ятство.  Навпаки –  народ добре пам’ятає,  що за часів,  коли
нинішня опозиція була при владі не було прийнято ні закону про недоторканість, ні про
доступ до публічної інформації.

«Щодо ініціативи ліквідації Конституційного суду і передачі його повноважень до
Верховного суду –  є й така модель у світі,  але у Європі здебільшого є спеціальний
Конституційний орган», – додав Володимир Олійник (Володимир Олійник: Для відміни
депутатської недоторканності опозиції слід приєднатись до існуючого
законопроекту // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10775). – 2012. – 12.05).

***

Экономические и газовые обещания оппозиции являются чудовищным популизмом.
Такую мысль высказал народный депутат Украины, первый заместитель
председателя парламентской фракции Партии регионов Михаил Чечетов,
комментируя заявления Арсения Яценюка.

«Разбрасываясь необоснованными популистскими заявлениями, называя себя при
этом профессиональным экономистом, А. Яценюк просто-напросто демонстрирует свое
дилетантство», – отметил депутат.

По словам парламентария, собрание оппозиции на Михайловской площади
построено на обмане, поскольку на самом деле, провозглашенного единства в рядах
оппонентов власти не существует. «Самых ярких игроков оппозиционного фронта там не
было,  при чем именно тех,  рейтинг которых резко идёт вверх.  Кличко не пришел на
форум, чтобы не потерять в рейтинге, потому что понял, что его просто хотят
использовать. Очень прогрессирует второй лидер оппозиции – Наталья Королевская, и её
там тоже не было, так же, как и Гриценко с Тягныбоком. Там собралось кодло, состоящее
из двух политических сил», – отметил он.

«Они обещают ликвидировать депутатскую неприкосновенность. Но зачем ждать
выборов, когда Партия регионов поставила на голосование еще полгода назад
законопроект о ликвидации депутатской неприкосновенности, а оппозиция его
проигнорировала. В 2005 г. у них был огромный кредит доверия и все равно они ничего не
сделали для страны», – подытожил Михаил Чечетов (Михаил Чечетов: Экономические
обещания Яценюка – чудовищный популизм // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10773). – 2012. – 12.05).

***

Повышение с 1 мая пенсий и материальной помощи малоимущим гражданам
подтверждает – власть делает все для того, чтобы позитивные изменения в экономике
отражались на уровне жизни населения. Об этом заявил народный депутат Украины,
член парламентской фракции Партии регионов, председатель подкомитета по
вопросам международной экономической политики Комитета Верховной Рады
Украины по вопросам экономической политики Алексей Плотников.
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«То, что начались выплаты с 1 мая, – это еще раз подтверждает реалистичность
социальных инициатив Президента. Обещания главы государства, обещания действующей
власти повышать социальные стандарты, повышать уровень жизни населения начали
воплощаться в жизнь», – сказал народный депутат.

Он акцентировал внимание на том, что это происходит «вопреки критике оппозиции,
вопреки тем недоброжелателям, которые пытаются убедить страну в нереалистичности
социальных инициатив Президента Украины».

«Это показало,  что у страны,  у власти есть все возможности для повышения
социального уровня жизни населения», – добавил А. Плотников.

«Я думаю, что это не последние повышения в этом году», – также подчеркнул
парламентарий. По его мнению, «у нас есть перспектива того, что и по итогам полугодия,
и по итогам третьего квартала социальные стандарты, пенсии, заработные платы могут
подниматься еще».

«Тем самым Правительство, власть делают все для того, чтобы все позитивные
изменения, которые происходят в экономике, результаты экономического роста в первую
очередь отражались на жизненном уровне населения», – резюмировал политик (Алексей
Плотников: Власть делает все для того, чтобы позитивные изменения в экономике
отражались на уровне жизни населения // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10749). – 2012. – 12.05).

***

Якщо «Батьківщина» та «Фронт Змін» проведуть люстрацію і в своїх рядах, то партії
залишаться без керівництва, і працювати буде нікому. Таку думку висловив народний
депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник
голови Комітету ВР з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності
Володимир Олійник, коментуючи заяву Арсенія Яценюка.

«Якщо «Батьківщина» та «Фронт Змін» для перевірки законності статків керівництва
своїх партій заснують комісію, то на волі залишиться лише голова цієї комісії», – відмітив
депутат.

За словами парламентарія, можна пригадати і ЄЕСУ, і офшорні рахунки, про які
писала світова преса, про мільярди на рахунках Тимошенко, можна перевірити діяльність
і колишнього виконуючого обов’язки голови Національного банку, екс-голови Верховної
Ради Арсенія Яценюка, як посадової особи.

«Якби цього вимагали лідери, які не були при владі – це було би свіжою ідеєю, але
коли будучи при владі вони розікрали країну, варто було би почати з себе – показати свої
статки, подати гарний приклад», – додав Володимир Олійник.

«Тому якщо хочуть продемонструвати серйозність своїх намірів, то нехай починають
з себе, бо вони вже були при владі, їм є про що звітувати – не тільки в частині того, що
нічого не робили,  а й в частині того,  що зробили злочинного,  протиправного,  стосовно
держави і українського суспільства», – резюмував депутат (Володимир Олійник: Якщо
«Батьківщина» та «Фронт Змін» у своїх рядах проведуть люстрацію, вони
залишаться без керівництва // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10770). – 2012. – 12.05).

***

Первый заместитель председателя Верховной Рады Украины, народный
депутат от КПУ Адам Мартынюк не против пойти на парламентские выборы по округу
в Волынской области. Об этом он сказал журналистам после первомайской демонстрации
на Майдане Независимости.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10749
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10770


41

Как отметил политик, он не стремится идти на выборы по списку и совсем не против
баллотироваться «по родному округу» в Волынской области, откуда он родом.

«Уже 40 лет я – солдат партии. Поэтому как мне партия скажет, так и будет. Но я на
99 % хотел бы идти по своему округу», – подчеркнул он.

Первый вице-спикер уверен, что волынские избиратели его поддержат. «Наверное,
проголосуют», – отметил нардеп.

А. Мартынок также добавил, что сегодня в его родном районе (Любешивский район.
– Ред.) в Волынской области «за Компартию дают более 20 % голосов» (Мартынюк не
против идти на выборы по мажоритарке // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120501_martyinyuk-ne-protiv-idti-na-
vyiboryi-po-majoritarke). – 2012. – 1.05).

***

Последние 20 лет олигархическая власть целенаправленно уничтожала
интеллектуальный потенциал Украины. Такое мнение выразил народный депутат
Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ Евгений Царьков.

«На протяжении всех так называемых рыночных и либеральных реформ в течение
20-ти лет в Украине целенаправленно уничтожался интеллектуальный потенциал.
Финансирование науки постоянно сокращалось, а научно-исследовательские институты и
организации закрывались один за одним. Теперь от них остались только здания, которые
сдаются в аренду коммерческим фирмам. Нынешняя олигархическая власть «успешно»
продолжает традицию своих предшественников. Для неё развитие интеллектуального
потенциала не является приоритетом», – заявил Евгений Царьков.

Парламентарий отметил, что Компартия Украины настаивает на увеличении
государственного содействия развитию науки в стране, что является одни из пунктов
Антикризисной программы КПУ. «Одни из приоритетов программы является преодоление
технической отсталости украинской экономики на основе развития высоких технологий и
науки. Только смена нынешнего олигархического режима создаст предпосылки для
развития интеллектуального потенциала и науки»,  –  резюмировал Евгений Царьков
(Евгений Царьков: Олигархическая власть целенаправленно уничтожает
интеллектуальный потенциал Украины // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-oligarxicheskaya-vlast-celenapravlenno-unichtozhaet-
intellektualnyj-potencial-ukrainy/). – 2012. – 7.05).

***

Принятие правительственной концепции Закона о налоге на роскошь способно
дополнительно принести в государственную казну не более 400 млн. грн. Эти расчеты
озвучил народный депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ
Евгений Царьков.

При этом он считает, что инициатива Вице-премьер-министра Украины, министра
социальной политики Сергея Тигипко слабо коснется кошельков зажиточных украинцев,
которые активно применяют схемы ухода от налогов. «Как сообщили мне в налоговой
администрации, у нас в стране сокращается количество официальных миллионеров. Было
2600 человек, а сейчас – около 1600. Они никуда не делись, просто вывели свой бизнес в
оффшоры и стали недоступными для налоговой.  Так что получается,  за предметы
роскоши, в основном, будет платить малый и средний класс», – сокрушается политик.

Главный недостаток правительственного проекта Закона, по мнению депутата,
заключается в том, что там не прописаны ценовые критерии покупок, которые отнесены к
предметам роскоши.  «Например,  шубы:  одни можно купить за 2  тыс.  грн,  а другие –  по
цене двухкомнатной квартиры.  Такой же подход и в отношении мобильных телефонов,

http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120501_martyinyuk-ne-protiv-idti-na-vyiboryi-po-majoritarke
http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120501_martyinyuk-ne-protiv-idti-na-vyiboryi-po-majoritarke
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-oligarxicheskaya-vlast-celenapravlenno-unichtozhaet-intellektualnyj-potencial-ukrainy/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-oligarxicheskaya-vlast-celenapravlenno-unichtozhaet-intellektualnyj-potencial-ukrainy/


42

автомобилей, частных домов. В результате, без учета всевозможных нюансов, могут
пострадать малоимущие слои населения», – прокомментировал Евгений Царьков.

В отличие от правительственного документа, в проекте, предложенном Компартией
Украины, по словам депутата, заложен, во-первых, принцип прогрессивного
налогообложения в зависимости от размера доходов. А во-вторых, предусмотрен
дополнительный сбор с гольф-клубов, ресторанов и ночных развлекательных заведений.
Отчислять определенные суммы придется также с полученных роялти, дивидендов,
бонусов,  если они превышают 100  тыс.  грн в год.  Плательщиками налога Компартия
предлагает считать не только физические, но и юридические лица, на которые часто
оформляют покупку предметов роскоши. «Кроме того, мы хотим четко определить само
понятие предмета роскоши. Считаю, что единственным критерием должна быть
оценочная стоимость предмета, привязанная к рассчитанному количеству минимальных
зарплат», – отметил парламентарий (Правительственный вариант налога на роскошь
не наполнит бюджет – КПУ // Трибуна (Украина)
(http://62.149.0.143:8080/news/304903.htm). – 2012. – 7.05).

***

Новый Президент России Владимир Путин не пойдет на пересмотр газовых
соглашений с Украиной. Такое мнение выразила народный депутат Украины от
Компартии Алла Александровская.

«Почему все думают, что Путин станет вдруг добрым и начнет Украине дарить газ?
Этого не будет. Ему нужно зарабатывать деньги в бюджет Российской Федерации. Любой
правитель должен думать о благополучии своего народа, о выгодах для своей страны», –
подчеркнула парламентарий.

Однако, как отметила Алла Александровская, у Украины есть шанс получать
дешевый российский газ. По ее словам, речь идет о союзе с Россией, Белоруссией и
Казахстаном.

Коммунист считает, что такое политическое слияние экономически выгодно для
Украины. В таком объедении было бы порядка двухсот миллионов населения.

«Это то население, которое может потреблять украинский товар. То есть, мы
вернемся на мировые рынки. Тогда и цена газа была бы другой. Потому что эта цена была
для всех одинаковой. Тогда бы Путин не делал никаких подарков. А мы не должны ждать
подачек. Тогда был бы единый экономический интерес – делать дешевый товар для своих
народов», – подчеркнула Алла Александровская.

Поэтому, считает коммунист, в нынешней ситуации ждать манны небесной от
Путина не стоит (Алла Александровская: От Путина не стоит ждать манны
небесной и пересмотра газовых соглашений с Украиной // Компартія України
(http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-ot-putina-ne-stoit-zhdat-manny-nebesnoj-i-
peresmotra-gazovyx-soglashenij-s-ukrainoj/). – 2012. – 8.05).

***

Народний депутат України від фракції КПУ Катерина Самойлик висловила
думку, що запровадження «чорного списку» злісних неплатників аліментів не змусить
всіх робити виплати на утримання дитини.

«Все це було вже і ні до чого не призвело, коли не можна було виїздити за кордон
поки дитина ще неповнолітня і не може утримувати себе. Чи вплине якось заборона виїзду
за кордон на те, що цей батько буде виховувати дитину. Навпаки, він стане злим. Це вже
не батьківські почуття будуть. Мені здається, що потрібні трохи інші важелі придумувати.
Я знаю, що міністерство соціальної політики планує розробити принципові підходи до
сплати аліментів», – сказала комуніст.

http://62.149.0.143:8080/news/304903.htm
http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-ot-putina-ne-stoit-zhdat-manny-nebesnoj-i-peresmotra-gazovyx-soglashenij-s-ukrainoj/
http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-ot-putina-ne-stoit-zhdat-manny-nebesnoj-i-peresmotra-gazovyx-soglashenij-s-ukrainoj/
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Також, за словами Катерини Самойлик, питання сплати аліментів можна вирішити,
уклавши мирову угоду.

«В основному злісні неплатники аліментів – це наркомани, пияки тощо. Буває і таке,
що дійсно, розійшлись люди, не зійшлись характерами, то це ж питання можна вирішити і
в мировому порядку. Укласти мирову угоду», – сказала Катерина Самойлик.

В Україні налічується близько 16  тис.  злісних неплатників аліментів.  Тому,  для
забезпечення прав дітей розглядається можливість створити «чорний список» неплатників
з відповідними санкціями та обмеженнями прав батьків – неплатників аліментів
(Катерина Самойлик: «Чорний список» не вплине на злісних неплатників аліментів //
Компартія України (http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-chornij-spisok-ne-vpline-na-
zlisnix-neplatnikiv-alimentiv/). – 2012. – 10.05).

***

Депутат Верховної Ради від фракції «Блок Юлії Тимошенко–«Батьківщина»
Сергій Подгорний вважає, що визначені Центральною виборчою комісією межі окремих
мажоритарних виборчих округів сприятимуть фальсифікаціям на парламентських
виборах. «У деяких регіонах (визначені ЦВК межі округів) будуть сприяти
фальсифікаціям», – сказав він.

Зокрема, він розкритикував створення округів у Закарпатській й Івано-Франківській
областях.

«Тобто практично ті округи, які були, до яких люди звикли, вони всі розділені в цій
області (Закарпатській). В інших областях також таке спостерігається, у тій же Івано-
Франківській області розділені Галицький, Богородчанський, Коломийський райони», –
сказав він.

Усього депутат нарахував близько 32 районів, які необґрунтовано було розділено на
2–3 частини.

Крім того, він розкритикував територіальне розташування округів, які, на його
думку, створені надто розтягнутими.

«Якщо подивитися, як вони територіально розташовані, тобто округи, до яких
входять 6–7  районів,  але не компактно,  які розміщені,  а витягнуто й довжина такого
округу буде до 200 км», – сказав він.

Подгорний зазначив, що в таких округах з великою протяжністю буде ускладнено
комунікацію ділянок з окружною комісією й доставку бюлетенів і протоколів після
голосування.

Він висловив побоювання, що ці складнощі може бути використано для
фальсифікацій.

При цьому депутат висловив стурбованість таким визначенням округів, зокрема у
зв’язку з тим, що їх створено на постійній основі й на довгий період.

Громадянська мережа «Опора» сумнівається в ефективності утворення
52 мажоритарних виборчих округів із 225, які були створені ЦВК (Округи на Закарпатті
розділили для фальсифікацій? // Закарпаття online
(http://zakarpattya.net.ua/News/95980-Okruhy-na-Zakarpatti-rozdilyly-dlia-falsyfikatsii).  –
2012. – 4.05).

***

Політичним шулерством назвав виборчі технології Партії регіонів член
парламентської фракції БЮТ–«Батьківщина» Ігор Гринів. Він заявив, що якби
нинішні вибори відбувались за пропорційною системою, як попередні, регіонали б не
мали шансу залишитись при владі.

http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-chornij-spisok-ne-vpline-na-zlisnix-neplatnikiv-alimentiv/
http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-chornij-spisok-ne-vpline-na-zlisnix-neplatnikiv-alimentiv/
http://zakarpattya.net.ua/News/95980-Okruhy-na-Zakarpatti-rozdilyly-dlia-falsyfikatsii
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«Технології, якими працює Партія регіонів – це постійні зміни правил гри. Це
постійне, знаєте, як шулерство політичне, коли ти міняєш, починаєш по одних правилах
гри,  а тут кажуть –  нє-нє-нє,  не той,  хто перший прийшов,  а той,  хто другий має стати
чемпіоном. На сьогоднішній день вся надія Партії регіонів є на ту частину депутатів, яка
проходить по мажоритарних округах», – зазначив народний депутат (БЮТ: виборчі
технології Партії регіонів – політичне шулерство // 5 канал
(http://5.ua/newsline/250/0/90595/). – 2012. – 7.05)

***

Народний депутат Тарас Стецьків планує балотуватись до наступної Верховної
Ради як кандидат-мажоритарник у місті Львові.

«Якщо я буду йти до Верховної Ради, то лише по мажоритарному округу. Я родом зі
Львова, я обирався у цьому місті», – відзначив Стецьків.

На його думку,  екзамен перед виборцями треба складати саме у тому окрузі,  де
народний депутат вже раніше обирався, «і де він зобов’язаний звітуватись перед
виборцями і просити знову їхньої довіри».

«Я обирався по Франківському виборчому окрузі міста Львова.  І я вважаю,  що
екзамен перед громадою треба складати у тому окрузі, де тебе вже обирали», – наголосив
Стецьків.

Водночас на уточнювальне запитання, чи не виникне у депутата конфлікт зі
«Свободою» під час розподілу між опозиційними кандидатами мажоритарних округів у
Львові, парламентарій сказав: «Не думаю, що опозиційні сили мали би зіштовхувати між
собою кандидатів. Ще остаточної домовленості немає, але я сподіваюсь, що об’єднаній
опозиції вдасться домовитись зі «Свободою» та «Ударом» Віталія Кличка, щоб сильні
кандидати від різних партій не пересікались на одному окрузі. Адже у нас один
супротивник – це Партія регіонів» (Стецьків планує «просити довіру» виборців як
львівський мажоритарник // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/10173). – 2012. – 4.05).

***

Бандократична влада в Україні спрямована на довічне утримання. Тому вибори –
один з елементів не допустити, з точки зору влади, майбутні зміни. Про це сказав
народний депутат Олесь Доній.

«Можна говорити не про передвиборну кампанію, а про систему влади. Мало того,
що це бандократична влада, вона ще й спрямована на довічне утримання. Тому вибори –
один з елементів не допустити,  з точки зору влади,  майбутні зміни»,  –  так політик
прокоментував майбутню передвиборну кампанію до Верховної Ради восени цього року.

За його словами, представники правлячої більшості будуть активно використовувати
декілька видів передвиборної роботи, а саме: підкуп виборців, безпосередні фальсифікації,
використання грошей і «зоряні хвороби» окремих політиків для розколу опозиції.

«Додатковим механізмом буде залякування. І те, що відбувається з політичними
в’язнями, це є одним з елементів залякування опонентів», – стверджує Доній.

Говорячи про свою участь у виборчій кампанії, Доній зазначив: «Для мене тепер є
дилема, бо не факт, що я буду мати можливість балотуватися на цих виборах. Якщо в 90-
их роках я міг балотуватися самостійно,  то сьогодні це нереально.  Я і багато моїх
знайомих,  порядні люди,  не мають можливості йти до Верховної Ради,  тому що немає
грошей».

На думку Донія, передвиборна кампанія буде позитивною для опозиції, тому що
були зроблені висновки з місцевих виборів, коли від опозиції висувалися кілька
кандидатів по мажоритарному округу, а вигравав представник влади.

http://5.ua/newsline/250/0/90595/
http://www.nso.org.ua/ua/news/10173
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«Чудово, що опозиція це зрозуміла і головне, що був узятий один алгоритм, коли на
мажоритарний округ висувається єдиний кандидат від опозиції. У Комітеті опору
диктатурі об’єдналися три найбільш рейтингові партії, а саме «Батьківщина», «Фронт
Змін» і «Свобода», які узгодять єдиних кандидатів», – резюмував політик (Доній: Головне
для опозиції – зберегти алгоритм єдності // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/10175). – 2012. – 4.05).

***

Оппозиция требует проверить законность и основания проведения обысков в офисе
Уполномоченного Верховной Рады по правам человека. Об этом говорится в депутатском
обращении к генеральному прокурору главы депутатской фракции «НУ–НС», члена
партии «Фронт Змін» Николая Мартыненко.

В обращении отмечается, что по сообщениям средств массовой информации, 5 мая
2012 г. неустановленные должностные лица правоохранительных органов провели обыск
в служебных помещениях работников Секретариата Уполномоченного Верховной Рады
Украины по правам человека. Как сообщила СМИ бывший Омбудсмен Нина Карпачева, в
отдельных кабинетах были сломаны замки на дверях, проводился обзор информационных
материалов и техники, а после этого бывший руководитель Секретариата
Уполномоченного Верховной Рады правам человека Валерий Терец и другие
должностные лица Секретариата были вызван на допрос в органы прокуратуры.

Николай Мартыненко требует от генерального прокурора провести проверку
правомерности проведения правоохранительными органами обыска в служебных
помещениях работников Секретариата Уполномоченного Верховной Рады Украины по
правам человека и, в случае выявления нарушений закона, принять меры прокурорского
реагирования и привлечь к ответственности виновных (Оппозиция требует от
генпрокурора выяснить, кто и почему проводил обыски в офисах Омбудсмена // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/39078-oppoziciya-trebuet-ot-genprokurora-
vyyasnit-kto-i-pochemu-provodil-obyski-v-ofisah-ombudsmena.html). – 2012. – 7.05).

***

Народный депутат от НУНС Николай Катеринчук,  набравший на прошлых
выборах мэра столицы почти 4,5  %  голосов,  уверен,  что для оппозиции важно перед
парламентскими выборами «выиграть Киев».

Об этом он сказал, комментируя фактически отказ Виталия Кличко участвовать в
мэрских выборах.

По мнению Катеринчука, победа в Киеве стала бы «хорошим сигналом, что
«донецких» можно бить».

«Но, судя по тому, что Кличко заявил, наверно, он владеет информацией, что
выборы в Киеве будут либо совмещены с парламентскими, либо их в этом году вообще не
будет и их совместят с выборами в горсовет. Но, мне кажется, Кличко пойдет на киевские
выборы в любом случае», – сказал Катеринчук (Катеринчук: Победа оппозиции в Киеве
будет сигналом, что «донецких» можно бить» // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/205582/katerinchuk_pobeda_oppozitsii_v_kieve_budet_signalom_c
hto_donetskih_mojno_bit). – 2012. – 11.05).

http://www.nso.org.ua/ua/news/10175
http://ruporzt.com.ua/ukraina/39078-oppoziciya-trebuet-ot-genprokurora-vyyasnit-kto-i-pochemu-provodil-obyski-v-ofisah-ombudsmena.html
http://ruporzt.com.ua/ukraina/39078-oppoziciya-trebuet-ot-genprokurora-vyyasnit-kto-i-pochemu-provodil-obyski-v-ofisah-ombudsmena.html
http://censor.net.ua/news/205582/katerinchuk_pobeda_oppozitsii_v_kieve_budet_signalom_chto_donetskih_mojno_bit
http://censor.net.ua/news/205582/katerinchuk_pobeda_oppozitsii_v_kieve_budet_signalom_chto_donetskih_mojno_bit
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Меджлис хочет видеть лидера оппозиции живой. Меджлис крымско-татарского
народа обратился к экс-премьеру Юлии Тимошенко с просьбой прекратить голодовку. Об
этом говорится в обращении президиума Меджлиса крымско-татарского народа к Юлии
Тимошенко.

«В Меджлисе крымско-татарского народа крайне обеспокоены резким ухудшением
Вашего состояния и непосредственной угрозой Вашей жизни вследствие объявленной
Вами голодовки в знак протеста против произвола и репрессий, которые осуществляются
действующей властью. Мы осознаем, что с Вашей стороны это является применением
крайней формы борьбы против несправедливости и издевательств», – говорится в
документе.

В Меджлисе напоминают, что в самые тяжелые времена борьбы крымско-татарского
народа с коммунистическим режимом СССР, активисты крымско-татарского
национального движения также прибегали в тюремных условиях к голодовке как к
крайней форме протеста против бесправия и репрессий. «Но когда у голодающих
наступала крайняя степень изможденности и они находились на грани смерти, тюремные
надзиратели осуществляли насильственные действия по принудительному введению в
организм голодающих специальных смесей», – отмечается в обращении.

«Уважаемая Юлия Владимировна, чувствуя Вашу боль и осознавая Вашу готовность
к самопожертвованию во имя Украины, мы утверждаем: украинское общество нуждается
в сохранении Вами собственной Жизни и Здоровья, предоставленных Всевышним.
Умоляем, просим Вас прекратить голодовку», – говорится в обращении Меджлиса
(Крымские татары просят Тимошенко не голодать // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/04/149319_krimskie_tatari_prosyat_timoshenko.html). – 2012. –
4.05).

***

5 мая 2012 г. в городе Евпатории (АР Крым) состоялся День спорта и здорового
образа жизни. Праздник открылся массовым факельным пробегом, который стартовал с
городской Театральной площади и финишировал на стадионе Дворца спорта. Колонну
бегунов возглавили участники Олимпийских игр Евгений Шестаков и Андрей Яценко.

В празднике приняли участие много именитых гостей. В этот день участники Дня
спорта и здорового образа жизни – гости и ведущие спортсмены города – высадили на
территории Дворца спорта аллею именных деревьев – 14 крымских сосен.

Эти сосны были предоставлены председателем Крымской республиканской
организацией Народной Партии Виктором Колесником.

А для всех желающих проводились учебно-тренировочные занятия по физкультурно-
оздоровительной разминке, волейболу, футболу, баскетболу, шахматам, шашкам и
атлетической гимнастике. В этих тренировках с удовольствием приняли участие и члены
Евпаторийской городской организации Народной Партии (Евпаторийские народники –
за здоровый образ жизни // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=7&ArticleID=15850&).  –
2012. – 7.05).

http://lb.ua/news/2012/05/04/149319_krimskie_tatari_prosyat_timoshenko.html
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=7&ArticleID=15850&
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Вінницька область

Депутати Вінницької районної ради 27 квітня усунули з посади заступника голови
райради Сергія Сітарського, обравши замість нього Василя Ковальчука.

Рішення за звільнення Сітарського, який у минулому скликанні очолював Вінницьку
райраду, та обрання Ковальчука здійснювалось шляхом таємного голосування і було
прийнято в обох випадках 40 голосами з 54 присутніх на сесії депутатів. Всього
депутатський корпус Вінницької райради налічує 67 депутатів.

«Скидання» Сітарського у райраді було здійснено голосами депутатів Партії
регіонів, «Совісті України», «Єдності», «Сильної України», «УДАРу» Віталія Кличка,
Народного руху та Партії зелених.

Депутати від «Батьківщини»,  «Свободи»  та «Фронту Змін»  у голосуванні не брали
участь.

«Ніякої політики тут немає, – говорить голова фракції «Совість України» у районній
раді Олександр Мельник. – Який же з Сітарського опозиціонер, якщо на посаду
заступника його висунула коаліція «Партії регіонів» та «БЮТ»? Він – кандидат,  який на
той час ідеально задовільняв і тих, і інших».

Сітарський каже,  що справа не в ньому,  а в посаді,  яку він займав.  Мовляв,  крісло
заступника регіонали віддадуть іншій людині, яка більше займатиметься організацією
виборів, ніж турботами району.

«Сітарський зараз хоче показати, що він – незручна людина для керівництва міста, –
каже Олександр Мельник.  –  Але я дуже сумніваюсь,  що керівництво Вінниці взагалі
переймається Сітарським, чи його нинішніми проблемами.

Новий заступник голови райради Василь Ковальчук працював першим заступником
голови Вінницької районної державної адміністрації, яку очолює Павло Векліч.

Ковальчук у політичних колах Вінницької області вважається людиною Григорія
Калетніка – нині депутата Верховної Ради, голови аграрного комітету та одночасно
ректора Вінницького національного аграрного університету. Саме Ковальчук колись
займався створенням при облраді ТРК «Вінниччина», яка потім була виведена з
комунальної власності, а після останніх парламентських виборів 2007 р. перейшла у
«відомство» лідера Комуністичної партії Петра Симоненка. Кажуть, що то була «плата за
включення нинішнього голови Митної служби України та сина Григорія Калетніка – Ігоря
у прохідну частину списку КПУ на парламентських виборах («Людина Калетніка»
замінила БЮТівця Сітарського у Вінницькій райраді // Винница.info
(http://www.vinnitsa.info/news/lyudina-kaletnika-zaminila-byutivtsya-sitarskogo-u-vinnitskiy-
rayradi.html). – 2012. – 28.04).

***

В сучасній Україні жодним чином не може бути виправданим використання
червоного радянського прапора під час будь-яких громадських та державних заходів. У
цьому переконаний голова Вінницької обласної організації Конгресу Українських
Націоналістів В’ячеслав Березовський.

Політик зазначив:  «Мої діди воювали під червоним прапором,  а от прадід у Першу
світову був кавалеристом царської армії під російським триколором. То який саме прапор
маємо шанувати ми: може, ще австро-угорської імперії, Речі Посполитої чи Золотої орди?
Під кожним із них українці здобували перемоги.  Так ми дійдемо до абсурду.  Тому в
нашому домі, у нашій державі маємо наводити лад під жовто-блакитним прапором».

В’ячеслав Березовський наголосив, що саме під цим стягом у 1917-1920 рр.
Українська Народна Республіка боронилась від російських військ, які йшли на Україну під
червоними прапорами.

http://www.vinnitsa.info/news/lyudina-kaletnika-zaminila-byutivtsya-sitarskogo-u-vinnitskiy-rayradi.html
http://www.vinnitsa.info/news/lyudina-kaletnika-zaminila-byutivtsya-sitarskogo-u-vinnitskiy-rayradi.html
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«Масово знищуючи наших громадян, червонопрапорна армія завойовувала нашу
землю, насаджувала чужу культуру, мову. Окупаційна пропагандистська машина
працювала з жахливою силою, і наступне покоління українців, народжене у тій державі,
було призване до армії,  яка,  захищаючи звіра-Сталіна,  боролася проти його кровного
брата – Гітлера. Проте вільної України у 1945 р. ця армія не виборола. Тому в сучасній
Україні жодним чином не може бути допущено використання червоного прапора, танців
та парадів «на кістках». У такий траурний день разом із усією Європою маємо молитися за
душі жертв тієї війни»,  –  сказав голова Вінницького КУН (В’ячеслав Березовський: в
нашій державі маємо наводити лад лише під жовто-блакитним прапором // Конгрес
Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/v-yacheslav-bnrnzovskiy-v-nashiy-
derzhavi-mayemo-navoditi-lad-lishe-pid-sino-zhovtim-praporom/). – 2012. – 4.05).

***

Народный избранник «возрождает культурную самобытность». Нардеп от фракции
«НУНС» Анатолий Матвиенко на прошлой неделе проводил встречи с избирателями в
Винницкой области, на которых дарил мобильные телефоны.

За это время он провел встречи почти с тысячей людей и отметил победителей
конкурса на лучшую писанку мобильными телефонами. Таких победителей оказалось 36
человек.

«Мобильники недорогие. Один мне обошелся где-то в 250 грн, потому что брал
оптом 40 штук. 14 тыс. мне выделяет государство для работы с избирателями. Я это делал
не для того,  чтобы подкупить избирателя.  А для того,  чтобы возрождать культурную
самобытность», – говорит нардеп.

Десятикласснице Светлане Гнатенко из села Савинцы Тростянецкого района он
подарил электронную книгу со скачанными учебниками по химии и биологии. Девушка
является призером областных олимпиад по этим предметам.

Депутат посетил Гайсин, Теплик, Тростянец, Бершадь, Чечельник и город Ладыжин
(Депутат подарил изибрателям мобильные телефоны // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/07/149697_nashoukrainets_podaril_mobilnie.html). – 2012. –
7.05).

Волинська область

4 травня 2012 р. одинадцята сесія Волинської обласної ради завдяки позиції
депутатської більшості, підконтрольної Партії регіонів, не підтримала ініційований
депутатом Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Віталієм Собком проект звернення
щодо передачі об’єктів культурної спадщини релігійним організаціям (законопроект
№ 9690) стосовно захисту українських національних святинь.

Як наголосив Віталій Собко, нещодавно на розгляд Верховної Ради України було
внесено законопроект «Про внесення змін до деяких законів України (щодо передачі
об’єктів культурної спадщини релігійним організаціям)». У разі підтримки цього
документа буде дозволено приватизацію Українською Православною Церквою
Московського патріархату (УПЦ МП)  українських національних святинь –  Києво-
Печерської лаври, Почаївської лаври, Богоявленського монастиря в Кременці тощо.
Знаючи, що УПЦ МП є структурною частиною Російської Православної Церкви, мусимо
розуміти: святині нашого народу, які колись належали єдиній Київській Церкві, по суті
стануть власністю Московської Патріархії.

«Ця законодавча ініціатива є зазіханням на духовні святині української нації. Ми
вимагаємо від Президента Віктора Януковича, Кабінету Міністрів і Верховної Ради
України не допустити ухвалення законопроекту № 9690, не допустити погіршення

http://cun.org.ua/2012/v-yacheslav-bnrnzovskiy-v-nashiy-derzhavi-mayemo-navoditi-lad-lishe-pid-sino-zhovtim-praporom/
http://cun.org.ua/2012/v-yacheslav-bnrnzovskiy-v-nashiy-derzhavi-mayemo-navoditi-lad-lishe-pid-sino-zhovtim-praporom/
http://lb.ua/news/2012/05/07/149697_nashoukrainets_podaril_mobilnie.html
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міжконфесійних відносин в Україні, загострення суспільного протистояння. Древні
українські святині, визнані культурною спадщиною національного значення, мають
залишатися власністю всього українського народу, а не окремо взятої конфесії», –
зазначив депутат-свободівець.

Однак керована очільником Волинської ОДА Борисом Клімчуком провладна
більшість у обласній раді разом з її головою Володимиром Войтовичем не підтримала цей
проект рішення, продемонструвши свою підтримку Московської церкви в Україні
(«Прорегіональна» більшість Волинської облради підтримує передачу українських
святинь Москві // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029659/). – 2012. – 4.05).

***

У Луцьку відбувся фінал VII  Всеукраїнської благодійної акції «Серце до серця».
Починаючи з 2006 р., активісти з усіх регіонів України збирають кошти для закупівлі
медичного обладнання.

Цього року волонтери збирали кошти, щоб лікувати дітей, хворих на цукровий
діабет. За даними Міністерства охорони здоров’я України, в нашій державі 1,1 млн осіб
хворі на цукровий діабет, з них 9000 – діти.

Фінал акції «Серце до Серця»  розпочався у Луцьку парадом волонтерів.  Колона
благодійників прямувала центральними вулицями міста до входу у центральний парк
культури та відпочинку імені Лесі Українки. Саме тут відбувся фінальний концерт акції,
де виступили відомі гурти регіону. Під час акції кожен бажаючий мешканець Луцька, за
символічну наклейку у вигляді сердечка, міг кинути свій благодійний внесок у скриньку
волонтерів,  які працювали по всьому місту.  По завершенню дійства присутні мали
можливість насолодитися запуском вогняних ліхтариків у формі сердець.

Волинська обласна організація Політичної партії «УДАР Віталія Кличка» та її
молодіжне крило приєдналися до заходу, щоб привернути увагу громадськості до теми
благодійництва та допомогти у зборі коштів. «Віримо, що ця акція допоможе хворим
діткам жити здоровими та радісними. Політична партія «УДАР Віталія Кличка» та її
волонтери і надалі допомагатимуть організаторам у реалізації благодійних заходів», –
зазначили в молодіжному крилі «УДАРу» (Волинські активісти молодіжного крила
долучилися до молодіжної акції // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/volinski-aktivisti-molodizhnogo-krila-doluchilisya-do-
molodizhnoyi-aktsiyi). – 2012. – 7.05).

Дніпропетровська область

Председатель Днепропетровской облгосадминистрации, председатель
Днепропетровской областной организации Партии регионов Александр Вилкул поставил
задачу оздоровить всех подростков, которые пострадали в результате взрывов,
произошедших в Днепропетровске 27 апреля 2012 г., в Международном детском центре
«Артек». При этом пострадавшие взрослые по заданию Александра Вилкула будут
оздоровлены за бюджетные средства в санаториях (Александр Вилкул: Подростки,
пострадавшие в результате взрывов в Днепропетровске, будут оздоровлены в
Международном детском центре «Артек» // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10602). – 2012. – 4.05).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029659/
http://klichko.org/ua/news/news/volinski-aktivisti-molodizhnogo-krila-doluchilisya-do-molodizhnoyi-aktsiyi
http://klichko.org/ua/news/news/volinski-aktivisti-molodizhnogo-krila-doluchilisya-do-molodizhnoyi-aktsiyi
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10602
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***

Активисты готовы голодать вместо Тимошенко. В Кривом Роге (Днепропетровская
область) 55 членов партии «Батьківщина» начали «домашнюю» голодовку. Об этом
рассказала руководитель Криворожской горорганизации «Батьківщини» Вера Вернигора.

По ее словам, руководители городской и районных организаций, простые члены
партии вчера приняли решение о начале голодовки в поддержку экс-премьера Юлии
Тимошенко.

«Пока все наши члены партии голодают дома,  мы пьем только воду.  Но уже в
ближайшие дни будет определено место, где мы будем находиться все вместе. И вместе
будем голодать», – отметила Вернигора.

По ее словам, таким образом члены партии просят Тимошенко прекратить
голодовку, и показывают, что готовы голодать вместо своего лидера (Криворожская
«Батьківщина» начала голодовку // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/04/149300_krivorozhskaya_batkivshchina_nachala.html). – 2012. –
4.05).

***

У Дніпропетровську мітинг-реквієм з нагоди 9 травня, організований об’єднаною
опозицією альтернативний офіційним заходам, зібрав майже тисячу людей –
представників «Батьківщини», «Фронту Змін», «УДАРу», «Нашої України» та низки
громадських організацій.

Вони провели свій як мітинг жалоби за загиблими у Другій світовій війні. Люди
прийшли з синьо-жовтими стрічками. Деякі учасники принесли з собою збільшені фото
своїх родичів, які не повернулись із фронту. Пам’ять жертв війни вшанували хвилиною
мовчання, до Вічного вогню поклали квіти пам’яті та скорботи.

За словами учасників акції, таким чином «опозиція продемонструвала свою
згуртованість».

«Ми сьогодні не захотіли покладати квіти й проводити урочисті заходи разом із
владою,  адже нас обурює те,  що вона робить,  як вона цинічно ставиться до тих же
ветеранів, до тих же пенсіонерів. Це рішення щодо окремого вшанування – принципове»,
– заявив голова обласної організації «Фронту Змін» Андрій Павелко.

Водночас влада проводила офіційні заходи біля монументу Слави як святкові – під
прапорами Партії регіонів, червоними прапорами та іншою радянською символікою.
Зокрема, на мітингу було розгорнуто 6-метровий червоний прапор. Поблизу офіційних
заходів стихійні торгівці продавали «георгіївські стрічки» – по 10 грн за штуку.

У Дніпропетровську через нещодавні вибухи сьогодні запровадили безпрецедентні
заходи безпеки – вулиці патрулювали 2 тис. міліціонерів (Опозиція Дніпропетровщини
провела альтернативний мітинг-реквієм // Украинская служба радио «Свобода»
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24575799.html). – 2012. – 9.05).

***

11 мая городской голова Новомосковска Сергей Мороз вступил в Партию регионов и
получил партийный билет № 4-114381. Об этом стало известно из сообщения пресс-
службы Днепропетровской областной организации Партии регионов.

«Партия регионов – это партия государственного строительства, работающая на
благо жителей Днепропетровщины и Украины. Регионалами являются все городские
головы Днепропетровщины. У нас общая стратегия действий, основанная за Программе
развития страны нашего Президента Виктора Федоровича Януковича. Я приветствую
Сергея Анатольевича в рядах нашей партии и желаю ему успехов в работе на благо

http://lb.ua/news/2012/05/04/149300_krivorozhskaya_batkivshchina_nachala.html
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Новомосковска и Днепропетровской области», – сказал председатель Днепропетровской
областной организации Партии регионов Александр Вилкул.

«Для меня большая честь стать частью команды губернатора, председателя
областной организации Партии регионов Александра Вилкула и вместе с регионалами при
поддержке Президента Украины Виктора Януковича развивать Днепропетровщину и мой
родной Новомосковск», – сказал Сергей Мороз (Перебежчик № 4-114381: Мэр
Новомосковска Сергей Мороз наконец «сдался в ряды» Партии регионов // Горожанин
(http://www.gazeta.dp.ua/read/perebezhchik_4_114381). – 2012. – 11.05).

Донецька область

На ІХ Всеукраїнському з’їзді партії «УДАР», який відбувся у Запоріжжі, дуже багато
уваги приділялося роботі з молоддю, говорилося про необхідність залучати молодь до
партійного життя, вести роз’яснювальну роботу, переконувати молодих людей брати
участь в голосуванні.

На цьому наголошували більшість промовців,  зокрема,  і сама молодь.  Так,
наймолодшим промовцем керівником регіонального осередку був представник Донецька
Єгор Фірсов. Виступаючи перед делегатами з’їзду, Фірсов розповів, що в його регіоні
дуже багато молодих людей готові приєднатися до партії Віталія Кличка. «Вони нам
вірять і готові, нарешті, перетворити Україну на сучасну, демократичну, європейську
державу. Ці молоді люди – небайдужі, чесні та відкриті. Тому нам необхідна платформа,
щоб співпрацювати з цими людьми»,  –  заявив Фірсов.  При цьому він застеріг,  що це не
повинен бути черговий комсомол, який виховуватиме молодих бюрократів без принципів
та переконань.

За словами представника «УДАРу», значна популярність партії серед молоді
доводить,  що «УДАР»  –  це партія майбутнього (Єгор Фірсов: Партія «УДАР» – це
партія майбутнього // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/yegor-firsov-partiya-udar-tse-partiya-maybutnogo). – 2012. –
29.04).

***

Дмитрий Другашов, депутат Дебальцевского городского совета от фракции
Народной Партии, постоянно оказывает содействие спортивным соревнованиям среди
детей и юношества. Вот и в ходе двухмесячника спорта, объявленного в городе, Дмитрий
Александрович не раз присутствовал на различных состязаниях, поощряя их участников и
победителей.

«Трудолюбие и целеустремленность ребят выше всяких похвал.  То,  что в городе
проходят такие соревнования – большой плюс. Когда дети приобщаются к спорту, это
означает, что у нас есть будущее, причем, здоровое будущее. Поэтому я и в дальнейшем
буду по мере возможностей поддерживать развитие молодежного спорта в Дебальцево», –
пообещал Дмитрий Другашов (Депутат Дебальцевского городского совета Дмитрий
Другашов поддерживает юных спортсменов // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=3&ArticleID=15833&).  –
2012. – 3.05).

***

В Донецке на митинге в честь Дня победы освистали выступление народного
депутата от Партии регионов Владимира Рыбака

http://www.gazeta.dp.ua/read/perebezhchik_4_114381
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Собравшиеся на митинге негативно восприняли слова Рыбака о социальной
политике Президента Украины. Когда нардеп начал рассказывать о том, что будет сделано
Партии регионов и Президентом для ветеранов и льготников, присутствующие на митинге
афганцы, чернобыльцы, представители организации «Никто кроме нас» и некоторые
ветераны начали свистеть и кричать: «Хватит тянуть программу».

Отметим, что в митинге у мемориального комплекса «Твоим освободителям,
Донбасс» принимает участие более 8 тыс. донетчан (Донецкие ветераны на митинге
освистали социальные инициативы Партии регионов // Комментарии (Донецк)
(http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/05/09/104401.html). – 2012. – 9.05).

Житомирська область

В Озернянській гімназії Житомирського району відбулося свято «Гімназійний
олімп», на якому відзначили кращих серед учнів навчального закладу. Переможців та
призерів конкурсів, олімпіад, спортивних змагань у 2011–2012 н. р. привітала
Житомирська обласна організація ПП «УДАР Віталія Кличка» на чолі з Головою обласної
організації партії, членом Політради партії Рустамом Рауповим.

Нагородження відбулося в кількох номінаціях: інтелектуальний олімп, творчий
олімп та спортивний олімп. Відзначили і кращий клас року.

Як зауважив Рустам Раупов, Озернянська гімназія посідає перші місця у рейтингу
кращих шкіл та гімназій області. Завдяки високому рівню підготовки у різних напрямках,
учні досягають високих результатів на обласних та Всеукраїнських конкурсах та
Олімпіадах.

«Ми вдячні педагогічному складу гімназії за якісний та високий рівень підготовки
дітей. В сучасному світі дуже важливо надавати можливість дітям проявити себе, свої
здібності,  спрямувати їх активність на досягнення високих результатів.  Особисто я та
команда обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка» регулярно беремо участь в
цих заходах для розвитку освітнього потенціалу молоді Житомирщини», – підкреслив
Рустам Раупов (Житомирський обласний осередок партії вшанував кращих учнів
озернянської гімназії // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/zhitomirskiy-oblasniy-oseredok-partiyi-vshanuvav-
krashchih-uchniv-ozernyanskoyi-gimnaziyi). – 2012. – 3.05).

***

Селянщинський спортивний ліцей – єдиний спеціалізований навчальний закладна
Житомирщині, де окрім традиційної освіти, розвивають фізичну культуру та пропагують
спортивні досягнення. Як результат – постійне лідерство на змаганнях обласного рівня та
призові місця на всеукраїнських чемпіонатах.

Цьогоріч Свято останнього дзвоника першими провели саме у Селянщині і
традиційно на захід запросили народного депутата України, голову обласної організації
Народної Партії Миколу Рудченка. Саме завдяки депутату-народнику, Селянщинський
спортивний ліцей має якісну матеріальну базу.  З-поміж останніх подарунків від Миколи
Рудченка – кошти на заміну вікон та цільове поліпшення благоустрою.

Депутат-народник привітав випускників, побажав обрати гідну стежину у житті і
пообіцяв посприяти кожному випускнику ліцею, хто далі забажає здобувати освіту у
навчальних закладах області. Він вручив грошові премії кожному випускнику.

Подією не лише для ліцею,  а й для громади села Селянщина стали подарунки від
голови Житомирської обласної організації Народної Партії – музичний центр для закладу
та повні комплекти спортивної форми для футбольної команди села, яка існує при ліцеї.

http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/05/09/104401.html
http://klichko.org/ua/news/news/zhitomirskiy-oblasniy-oseredok-partiyi-vshanuvav-krashchih-uchniv-ozernyanskoyi-gimnaziyi
http://klichko.org/ua/news/news/zhitomirskiy-oblasniy-oseredok-partiyi-vshanuvav-krashchih-uchniv-ozernyanskoyi-gimnaziyi
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На місці з’ясувалося, що команда не має гідного спортивного інвентарю. А тому депутат-
народник подарував кошти і на придбання якісних футбольних м’ячів.

Варто зазначити, що саме завдяки народнику Миколі Рудченку, Черняхівський район
вже отримав понад 3 млн додатково виділених коштів для соціального розвитку району.

«На такому показнику зупинки не буде. Коли я бачу, наскільки поліпшується рівень
життя громади завдяки профінансованому будівництву садочків, ФАПів, шкіл, то
розумію, що громади потребують саме такої підтримки. І я максимально їм
допомогатиму»,  –  запевнив Микола Рудченко (Микола Рудченко привітав випускників
Селянщинського спортивного ліцею // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=3&ArticleID=15830&).  –
2012. – 3.05).

***

Через внутріпартійну боротьбу Партії регіонів,  в яку втягнуто всіх мешканців
Житомира, губернатор Житомирщини та мер Житомира роблять протилежні
взаємовиключні заяви. Рижук обіцяє житомирянам залишити вуличну торгівлю без змін, а
мер Дебой намагається прибрати торгові палатки з вулиці Хлібної.

З огляду на ситуацію,  що склалася з вуличною торгівлею в Житомирі,  люди стали
заручниками внутріпартійної боротьби Партії регіонів. Місцева влада – як обласна, так і
міська, зобов’язана припинити боротьбу за владу в Партії регіонів і напрацювати єдині
пропозиції щодо впорядкування вуличної торгівлі й представити їх на обговорення
громадськості та безпосередньо людей, які торгують на вулиці Хлібній, прилеглих до
Житнього ринку вулицях та людей, які проживають на цих вулицях.

Наразі житомиряни бачать, що влада не справляється зі своїми обов’язками, – вона
не здатна забезпечити життєдіяльність громади. З яких причин це відбувається –
непрофесіоналізм чи навмисне загострення ситуації в місті – питання до Рижука та Дебоя.
А поки що губернатор та мер у з’ясування своїх стосунків намагаються втягнути
санепідемстанцію, міліцію, комунальників, працівників ринку, всіх житомирян.

Місцеві чиновники довели ситуацію до загострення й на її фоні влаштовують
показові засідання робочих груп,  наради,  які не містять жодного конструктивну й не
напрацьовують дієвих пропозицій та шляхів вирішення проблеми. Причому засідання
робочих груп за три місяці складної ситуації проводяться не в робочому порядку для
пошуку виходу з ситуації, а лише тоді, коли люди виходять на акції протесту. Чиновники
збираються, щоб поговорити – тобто, для того, щоб показати, що влада щось робить.

«Фронт Змін» від житомирських чиновників вимагає: розробити план розміщення та
надання місць для торгівлі у зручних місцях; розробити і впровадити механізм контролю
за наданням місць для торгівлі в оренду за помірну плату аби орендодавці не зловживали
ситуацією; залучити до вирішення проблеми службу зайнятості та запропонувати людям
робочі місця; вийти до громади з єдиними пропозиціями; в ефективний спосіб проводити
засідання робочих груп та громадських слухань, завчасно попереджувати про їх
проведення громадськість; припинити публічне з’ясування внутріпартійних стосунків та
втягування в це працівників ринків, вуличних торгівців та всього трьохсоттисячного
міста; належним чином організовувати роботу своїх підлеглих («Фронт Змін» вимагає
від Рижука і Дебоя створити належні умови для торгівлі та роботи підприємців у
Житомирі // ЖИТОМИР.info (http://www.zhitomir.info/news_107211.html). – 2012. – 5.05).

Закарпатська область

Головним управлінням юстиції у Закарпатській області 07.05.2012 р., відповідно до
ст. 11 Закону України «Про політичні партії в Україні», на підставі подання для державної

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=3&ArticleID=15830&
http://www.zhitomir.info/news_107211.html
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реєстрації всіх необхідних документів, які відповідають вимогам чинного законодавства
зареєстровано Регіональну партійну організацію Робітничої партії України в
Закарпатській області (На Закарпатті зареєстровано Регіональну партійну організацію
Робітничої партії України // Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/News/96110-
Na-Zakarpatti-zareiestrovano-Rehionalnu-partiinu-orhanizatsiiu-Robitnychoi-partii-Ukrainy-
). – 2012. – 8.05).

***

Саме у лідерстві на майбутніх виборах саме ЄЦ і ПР переконаний історик Сергій
Федака.

Професор зазначив, що передвиборча ситуація на Закарпатті специфічна: «У нас
склалася до певної міри двопартійна система, коли у владі повноваження розділили між
собою дві партії –  ПР і ЄЦ.  І обидві ці політ сили заявили,  що висуватимуть своїх
представників по усіх шести округах. Протистояння між цими силами буде гостре і
напружене».

Окрім цього історик зазначив,  що в Ужгородському окрузі може визирнути і третя
політична сила, адже саме у цьому окрузі ситуація найменш прогнозована. В інших
округах ситуація стабільна, там є сильні кандидатури.

Також за словами Федаки, обидві політичні сили мають однакові проблеми. Зокрема
бракує впізнаваних кандидатур.  «Якщо в Ужгороді і Мукачеві є кого висувати,  то у
верховинському окрузі з цим великі проблеми, важко знайти кандидатуру, яку би
впізнавали виборці, і яка мала би шанси пройти».

Однак вирішальну роль на виборах усе ж зіграють політтехнології, оскільки серед
електорату зараз немає чітко визначених уподобань, людям байдуже, хто пройде
(Жуйко В. Федака: За закарпатські мандати змагатимуться ЄЦ і ПР // Мукачево.net
(http://www.mukachevo.net/UA/News/view/55811-Федака-За-закарпатські-мандати-
змагатимуться-ЄЦ-і-ПР). – 2012. – 10.05).

***

Тячівські регіонали активно долучилися до проведення Всеукраїнської акції «За
чисте довкілля».  По всій території району було визначено групи з числа регіоналів і
розприділено об’єми робіт. Відтак, активно взялися до справи і проявили працелюбність у
прибиранні та облаштуванні навколишнього природного середовища. Було здійснено
санітарне очищення лісосмуг та узбіч доріг, інші роботи по наведенню порядку на
автомагістралях та громадських місцях населених пунктів.

Крім того група активістів – партійців, під керівництвом голови Тячівської районної
партійної організації, депутата Закарпатської обласної ради Михайла Шелевера, здійснила
масове насадження дерев на придорожній смузі автошляху Мукачево – Рогатин, що
поблизу селища Буштино. На першому етапі в рамках акції посадили 300 дерев липи,
надалі більше півсотні саджанців горіха грецького та чорного, привезених з розсадника
Брустурянського лісгоспу (директор Валерій Мурга).

По закінченню робіт Михайло Іванович зазначив, що проведення таких акцій є
хорошою традицією, яка об’єднує всіх громадян. Попереду ще багато задумів у плані
покращення благоустрою Тячівщини.  Адже жити в гармонії з природою –  то справжнє
благословення для кожного (Тячівські «регіонали» дбають про довкілля / Прес-служба
Тячівської районної організації Партії регіонів // Новини Закарпаття
(http://transkarpatia.net/social/7701-tyachvsk-regonali-dbayut-pro-dovkllya.html). – 2012. –
10.05).

http://zakarpattya.net.ua/News/96110-Na-Zakarpatti-zareiestrovano-Rehionalnu-partiinu-orhanizatsiiu-Robitnychoi-partii-Ukrainy-
http://zakarpattya.net.ua/News/96110-Na-Zakarpatti-zareiestrovano-Rehionalnu-partiinu-orhanizatsiiu-Robitnychoi-partii-Ukrainy-
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/55811-������-��-�����������-�������-�������������-��-�-��
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***

Ужгородський осередок «УДАРу» вже двічі допомагав мешканцям багатоповерхівки
на Заньковецькій, 36 захистити свою прибудинкову територію від забудовників.
Нащодавно будівельники втретє за останні кілька тижнів спробували обгородити
майданчик.

Розбиратися в конфлікті мешканцям будинку допомагає депутат Ужгородської
міської ради від опозиційного «УДАРу»  Ростислав Буланов.  «За ці кілька тижнів я вже
неодноразово зустрічався з представниками будинкового кооперативу. Разом шукали
способи захистити їхні права. Здається, дещо знайшли, а саме: неточності в проекті
відведення земельної ділянки. Вважаю, що за це можна буде зачепитися в суді, куди вже
сьогодні звернуться обурені мешканці багатоповерхівки. Ми, в свою чергу, і надалі
надаватимемо їм юридичні консультації, намагатимемося знайти нові зачіпки», – розповів
депутат від УДАРу Ростислав Буланов.

«Так сталося, що сьогоднішня влада працює за власними схемами і виключно у своїх
інтересах.  Є підозра,  що чи не всі земельні ділянки в дворах роздані приватним особам,
наближеним до «годівнички». Ми поставили собі завдання з листопада цього року почати
роботу з інвентаризації земельних ділянок і чіткого визначення прибудинкових територій.
Ця процедура повинна проходити через громадські слухання, практики яких в Ужгороді,
на жаль, немає. Це потрібно зробити не тільки в обласному центрі Закарпаття, а і по всій
Україні», – вважає голова Закарпатського УДАРу Валерій Пацкан.

Цікаво, що підрядчик проекту на Заньковецькій вже вкотре змінився. Тепер ним став
директор ужгородського ЖРЕРу № 5,  депутат фракції Партії Регіонів,  Анатолій
Ковальський («УДАР» допоміг мешканцям ужгородської багатоповерхівки втретє
захиститися від забудовників // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-dopomig-meshkantsyam-uzhgorodskoyi-
bagatopoverhivki-vtretye-zahistitisya-vid-zabudovnikiv). – 2012. – 11.05).

***

«Ми хочемо знати правду про війну, скільки українців загинуло і чия це була
перемога. У дні завершення Другої світової війни важливе не поклоніння обеліскам слави,
а сама пам’ять.  Для нас цей день швидше,  як День пам’яті жертв тоталітарних режимів.
9 травня не має розділяти дітей і правнуків», – так коментує помпезності з нагоди Дня
перемоги голова Закарпатської УНП Іван Габор.

Ще він каже,  що «допоки помпезно і з парадами 9  травня святкуватимуть як День
перемоги доти буде сіятися ворожнеча між внуками та загалом між усіма прийдешніми
поколіннями. Ми мусимо передати правду історії дітям, щоб вони пам’ятали загиблих,
невідомих жертв тоталітарного режиму, аби була їм вічна пам’ять».

Окрім цього, Іван Габор пригадав, що «за ініціативи та підтримки УНП на Закарпатті
у селі Буштино Тячівського району створений пам’ятник загиблим воїнам і жертвам
другої світової війни. Сюди приходять поклонитися своїм батькам, дідам, односельчанам
– українці, угорці, румуни, німці, представники всіх національностей. Саме така практика
має мати місце, адже вона є загальноприйнятою у цивілізованому світі і спрямована на
об’єднання суспільства».

Голова Закарпатської УНП наголошує, що «Друга світова війна була найжахливішою
в історії людства.  Україна втратила понад 10  млн.  своїх громадян.  Мільйони було
вивезено, багато емігрували і залишилися в інших державах. У нас, на Закарпатті ситуація
ще складніша. Значна частина жителів воювала в румунській, угорській, чехословацькій, а
не в Радянській армії, бо були громадянами інших держав. І що, сьогодні їхні діти мають
від них відмовитися? Вони не були фашистами. Як і 0,5 млн. (біля 100 дивізій) росіян
воювали на боці фашистської Німеччини. Минуло 67 років, а ті, хто організовує паради

http://klichko.org/ua/news/news/udar-dopomig-meshkantsyam-uzhgorodskoyi-bagatopoverhivki-vtretye-zahistitisya-vid-zabudovnikiv
http://klichko.org/ua/news/news/udar-dopomig-meshkantsyam-uzhgorodskoyi-bagatopoverhivki-vtretye-zahistitisya-vid-zabudovnikiv
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продовжують розділяли внуків і правнуків на «переможців» і «переможених». Я
впевнений, що потрібно зупинитися і відзначати цей день як день великої трагедії, а
замість парадів організовувати молебні за невинно убієнними через злочинну політику
тодішніх тоталітарних режимів» (Іван Габор: «9 травня – День пам’яті жертв Другої
світової війни та тоталітарних режимів» // Ужгород.net.ua
(http://uzhgorod.net.ua/news/48665). – 2012. – 12.05).

Запорізька область

В начале мая призеры областного конкурса «Таланты многодетной семьи» получили
бесплатные путевки в Международный детский лагерь «Артек». В «Артеке» они не только
будут отдыхать в течение 24 дней, но и станут участниками Всеукраинского конкурса
«Таланты многодетной семьи».

По словам председателя областной организации ВСЖТ «За будущее детей Украины»
Тамилы Козловой, проведение данного уникального конкурса, как и получение
бесплатных путевок, стало возможным благодаря Компартии Украины.

«На протяжении всех девяти лет проведения конкурса всестороннюю поддержку
оказывал нам народный депутат Украины, первый секретарь Запорожского обкома КПУ
Алексей Бабурин. Алексей Васильевич – настоящий друг и помощник, который заботится
о детях не на словах, а на деле», – подчеркнула Тамила Козлова.

Алексей Бабурин приехал на вокзал «Запорожье-1», чтобы проводить детишек и
пожелать им успехов во всеукраинском конкурсе.

«Самое главное, что в течение нескольких недель вы окунетесь в атмосферу добра,
радости и счастья. Главным призом фестиваля станут ваши улыбки», – отметил в своем
напутственном слове Алексей Бабурин (35 запорожских детишек из многодетных и
малообеспеченных семей отправились в «Артек» // Компартія України
(http://www.kpu.ua/tridcat-pyat-zaporozhskix-detishek-iz-mnogodetnyx-i-maloobespechennyx-
semej-otpravilis-v-artek/). – 2012. – 7.05).

***

6 мая партия Наталии Королевской «Украина – Вперед!» провела в Запорожье сразу
два массовых мероприятия.  Днем лидер общалась со сторонниками в рамках форума
«Новые лидеры – новая экономика – новая страна» в ДК «Днепроспецсталь» (и здесь же
дала пресс-конференцию для медиа). А вечером был презентован концерт «Песни
Победы» с участием Олега Газманова и группы «Друга ріка».

Форум состоял из двух частей. Около часа Н. Королевская презентовала свое
видение ситуации в стране и перспектив, больше часа отвечала на вопросы из зала.
Безусловным плюсом были настрой на позитив, доступность изложения и контакт с
аудиторией.

Экономический патриотизм, по мнению Н. Королевской, – единственная платформа
для политиков, чтобы «отбросить амбиции и работать, все свое внимание сфокусировать,
прежде всего, на развитии украинской экономики, отставив в сторону споры,
разделяющие общество». И тогда, убеждена она, реально за несколько лет выйти на
европейский уровень зарплат (1000 евро) и пенсий (500 евро), вчетверо превысив их
нынешний уровень.

В «тени» сегодня находится половина отечественной экономики, а только коррупция
чиновников обходится народу ежегодно в 10 млрд. дол. А ведь эти деньги могли бы
работать в бюджете! Чтобы обеспечить это, Н. Королевская предлагает добиться
выполнения действующих законов (среди которых немало правильных), принять новые
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(они наработаны командой новых лидеров) и обеспечить широкий контроль
общественности в отношении власти.

Нам нужно подвести черту под прошлым, объединиться ради решения общественно
значимых задач и сообща двигаться вперед (Наталия Королевская: «Приоритеты
партии «Украина – Вперед!»: обновление, объединение, экономика» //
Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=33295). – 2012. – 11.05).

Івано-Франківська область

1 травня Громадянська мережа ОПОРА оприлюднила оперативний звіт за
результатами аналізу рішення ЦВК щодо утворення виборчих округів. ОПОРА відзначає,
що всі виборчі округи сформовано із дотриманням принципу рівної кількості виборців, а
чисельність кожного з них не перевищує граничну норму відхилення в 12 %. Разом з тим
ОПОРА припускає, що формування деяких округів співпадає з попередньою політичною
активністю кандидата або ж, навпаки, непрогнозовано розбиває територію, на якій довгий
час працював кандидат із високим рейтингом.

Зокрема, ОПОРА відзначає, що в Івано-Франківській області новоутворений округ
№ 89 із центром у м. Снятин (Косівський, Верховинський і Снятинський райони)
збігається з зоною активності народного депутата від Партії регіонів Василя Чуднова.
«Він проводить прийоми громадян, робить подарунки, організовує концерти, а на
партійних порталах офіційно повідомляється про «роботу в окрузі», – йдеться у звіті.

Раніше Верховинський та Косівський райони входили до одного округу з
Надвірнянським районом та містом Яремче з центром у Надвірній, а Снятинський район
входив до складу округу з Коломийським районом (центр – місто Коломия) (ОПОРА
припускає, що на Прикарпатті сформували округ під Чуднова // Галицький
корреспондент (http://www.gk-press.if.ua/node/6660). – 2012. – 1.05).

***

Комуністи Івано-Франківської області, провели автопробіг, присвячений 1 травня, за
маршрутом Івано-Франківськ-Коломия–Івано-Франківськ. Кілька автівок подолали 130 км
під червоними прапорами КПУ. Першотравневі мітинги відбулися в Івано-Франківську й
Коломиї. Їхні учасники висловлювали протест проти «антинародної політики», яку, як
вони кажуть, проводить влада.

За словами першого секретаря Івано-Франківського обкому КПУ Володимира Стули,
«жителі схвально сприймали акції», не було сутичок із представниками націонал-
патріотичних сил. Мітинги комуністів на Прикарпатті традиційно були нечисельними
(Комуністи Івано-Франківщини провели першотравневий автопробіг // NEWS.IF.UA
(http://news.if.ua/news/22588.html). – 2012. – 2.05).

***

Депутати Івано-Франківської обласної ради від «Нашої України», члени депутатської
групи «Спільна праця»  в облраді Тарас Парфан та Микола Палійчук були запрошені на
всеукраїнський з’їзд партії «УДАР», який відбувся 28 квітня в Запоріжжі. Про це
повідомив голова обласної організації «УДАР» Роман Чернега.

Очільник обласних «ударівців» не виключає, що екс-губернатор Івано-Франківської
області Микола Палійчук балотуватиметься від партії «УДАР» по одному з мажоритарних
округів Івано-Франківщини. «Питання його участі чи не участі у виборчій кампанії може
розглядатися як з точки зору його, як досвідченого політика, який може допомогти партії
«УДАР» проводити виборчу кампанію, так  і не виключається його участь у виборах, як
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потенційного кандидата», – сказав Чернега. На сьогодні Микола Палійчук ще не є членом
партії «УДАР» (Екс-губернатор Микола Палійчук балотуватиметься до парламенту
від партії «УДАР»? // Галицький корреспондент (http://www.gk-press.if.ua/). – 2012. –
4.05).

***

День перемоги в Івано-Франківську розпочався з акції «Пам’яті жертв Другої
світової війни», яку зорганізували ВО «Свобода» разом із націонал-демократичними
силами. На мітингу булиприсутні ще також представників ВО «Батьківщина».

Акція була організована для того, щоб не дозволити обласній організації КПУ
повести свою акцію під прапорами колишнього СРСР і пройтися із цією символікою до
меморіального скверу, де заплановано офіційні заходи по вшануванню жертв Другої
світової війни. Однак, прикарпатські комуністи на свій захід так і не зібралися.

Це не зупинило «свободівців», які разом із «бютівцями» озброївшись партійними
прапорами, а також стягами ОУН–УПА виголошували гасла: «Серп і молот – смерть і
голод», «Верховну зРаду у відставку», «Наші герої – Бандера і Шухевич».

Виглядало, що акція націонал-демократів, присвячена Дню перемоги перетворилася
на виголошення політичних гасел (Націонал-партіоти мітингують в центрі Івано-
Франківська // Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=20483). – 2012. –
9.05).

***

7 травня у Калуській міській раді була створена фракція партії «Громадянська
позиція», що пов’язано із об’єднавчими процесами Української партії та «Громадянської
позиції». Міські організації партій об’єдналися на спільній партійній конференції. Перед
тим до партійців завітав заступник голови «Громадянської позиції» Ігор Насалик,
застерігши делегатів,  що їхні рішення мають бути добровільними.  Після заклику Ігор
Насалик покинув збори, зіславшись на зайнятість.

Після добровільного об’єднання учасники зборів обрали головою міської організації
«Громадянської позиції» Олександра Челядина, а його заступником – Галину Созанську
(раніше очолювала міську організацію «Громадянська позиція». – Авт.). До ради
організації увійшли депутати міської ради Юрій Соколовський, Володимир Кузик, а також
– член виконкому міської ради Олена Білоус, начальник управління Пенсійного фонду у
Калуші і Калуському районі Ігор Кучма і викладач коледжу культури і мистецтв Ганна
Пархоменко.

Як повідомив голова міської організації «Громадянської позиції» Олександр
Челядин, наразі об’єднана партійна структура нараховує 75 членів. Хоча на об’єднавчих
зборах стало відомо, що тільки міська організація «Громадянської позиції» нараховувала
380 осіб. Проте, об’єднавчий процес тільки розпочався. І наплив охочих долучитися – ще
попереду.

9 травня відбулася конференція і районних організацій партій. Нову районну
«Громадянську позицію» очолив в. о. заступника міського голови Калуша Василь Турчин.
Тож,  імовірно,  уже на наступній сесії буде оголошено про створення фракції у районній
раді.

Наразі фракція «Громадянської позиції» у міській раді різниться від фракції УП
тільки назвою. Під заявою про створення фракції «Громадянської позиції» у Калуській
міській раді підписалося 28 осіб (стільки ж, як і було у фракції УП. – Авт.). Фракцію,
відповідно, очолив голова фракції УП Ігор Хемич. Партійна належність – також без змін:
20 депутатів перебувають у партії, 8 – позапартійні (Баліцька Ю. «Громадянську
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позицію» у Калуші очолив Олександр Челядин, а у районі – Василь Турчин // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/05/14/8864/view). – 2012. – 14.05).

Київ

«Перемога «УДАРу» залежить від кожного місцевого депутата, переконана депутат
фракції Київради від партії «УДАР» Наталія Новак. Виступаючи на ІХ Всеукраїнському
з’їзді партії «УДАР», вона відзначила швидке зростання популярності та авторитету
політичної сили Віталія Кличка.

«Громадяни хочуть бачити нову політичну силу, іншу за своєю суттю – і ми хочемо
показати, що ми інші», – зазначила Новак. Вона звернулася до делегатів, які представляли
усі регіони держави: «У перемозі, насправді, все залежить від кожної партійної місцевої
організації, від кожного депутата місцевої ради. Я представляю фракцію «УДАР» у
Київській міській раді.  І можу сказати,  що в столиці ми підтвердили статус стабільної і
послідовної фракції, яка не зрадила інтересам киян. І ми маємо відстоювати їхні інтереси
й надалі – повернути розкладені тисячі гектарів землі, майна, мільйони бюджетних
коштів. Відродити в столиці знищене попередньою командою місцеве самоврядування»

Наталя Новак наголосила, що завдяки послідовній позиції фракції «УДАР» кияни
повірили у партію і про це свідчать дані соціології. «Зокрема, 40 % киян готові голосувати
за Кличка як мера,  і 30 % киян готові підтримати «УДАР» до міської ради», – зазначила
депутат. «Ми на порозі виборів, і маємо усвідомити, що настав час показати суспільству
нову якість політики, нових, моральних людей. Це те – чого від нас чекає суспільство», –
заявила у своєму виступі Наталія Новак (Наталія Новак: «УДАР» показав нову якість
політики у Києві // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-udar-pokazav-novu-yakist-politiki-u-kiyevi).
– 2012. – 28.04).

***

В центре Киева на Майдане Незалежности (площади Октябрьской Революции)
состоялся многотысячный митинг Компартии, посвященный Дню Международной
солидарности трудящихся.

Главная площадь страны не смогла вместить всех митингующих. В результате
скопления большого количества людей, выходы со станций метро «Крещатик» и
«Театральная» были практически полностью заблокированы.

На митинге выступил Первый секретарь ЦК Компартии Украины, председатель
фракции коммунистов в Верховной Раде Украины Петр Симоненко (В центре Киева
состоялся Первомайский митинг // Компартія України (http://www.kpu.ua/v-centre-
kieva-sostoyalsya-pervomajskij-miting/). – 2012. – 1.05).

***

6 мая 2012 г. Киевский городской комитет Компартии Украины организовал
праздничное мероприятие «Победная весна», посвящённое 67-й годовщине Победы
нашего народа в Великой Отечественной войне.

В парке им. Котляревского в Шевченковском районе столицы была организована
полевая кухня, звучали песни Великой Отечественной войны в исполнении народного
хора «Калина».

Перед столичными жителями и ветеранами выступил первый секретарь Киевского
горкома КПУ Александр Комнацкий. Он поздравил присутствующих с наступающим
праздником Победы, а также подчеркнул, что 9 мая – это праздник не только тех, кто
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прошёл войну, но и нынешнего поколения, жизнь которого не смогла бы состояться, если
бы советский солдат в мае 1945 г. не водрузил знамя над рейхстагом (Коммунисты Киева
организовали праздник для ветеранов // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kommunisty-kieva-organizovali-prazdnik-dlya-veteranov/). – 2012. –
7.05).

***

По словам председателя партии Натальи Зубицкой-Земной, в Киеве поддержка на
выборах мэра столицы будет выражена народному депутату Украины, лидеру
Радикальной партии Олегу Ляшко. Она также сообщила, что 10 мая состоится Политсовет
партии «Зеленая планета», во время которого будет принято решение поддержать
оппозиционного депутата.

«Мы поддержим Олега Ляшко во время выборов мэра, поскольку знаем, что он
заботится о людях и об их здоровье, он думает об экологии города и занимается
условиями,  в которых живут люди.  Он понимает,  что самая большая ценность в
государстве – это здоровье людей. Я уверена, что он будет эффективным на посту мэра
столицы, сможет защитить город и людей. Ни один человек, который занимает свое место
в нынешней власти, не обращает внимание на вопиющие проблемы так, как Олег
Валерьевич. Он ничего не боится и не останавливается на полпути, и если поставил цель,
воплощает ее в жизнь», – заявила Наталья Зубицкая-Земная.

Она также сообщила, что готова помочь кандидату на должность мэра города Киева
Олегу Ляшко в решении стратегических вопросов, которые прежде всего волнуют
жителей столицы. А именно, содействовать в решении вопроса обеспечения граждан
доступными лекарственными средствами.

«На сегодняшний день более миллиона человек рискуют остаться без лекарств.
Народные депутаты, лоббируя интересы своего бизнеса, имея свои аптеки, закрывают те
аптеки, которые помогают миллионам жителей Киева получить лекарства по доступным
программам. Программа доступных лекарств дает возможность инвалидам и пенсионерам,
которые не в силах купить дорогие лекарства, получить лекарственные средства, сохраняя
средства в своих кошельках », – подчеркнула Наталья Зубицкая-Земная.

По словам председателя партии «Зеленая планета», после того, как Олег Ляшко,
станет мэром столицы, он проведет местную реформу в медицине, которая будет
заключаться в бесплатном диагностировании болезней и предоставлении консультаций
жителям города квалифицированными специалистами (Партия «Зеленая планета»
поддержит Ляшко на выборах мэра Киева // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p47050.html). – 2012. – 8.05).

Київська область

2 травня в селі Софіївська Борщагівка активісти Київської обласної організації партії
«Фронт Змін» разом з представниками обласних осередків опозиційних партій «УДАР»,
ВО «Батьківщина» та ВО «Свобода» провели мітинг з вимогою забезпечити законні
вибори в селі Софіївська Борщагівка, що відбудуться 27 травня 2012 р.

Учасники мітингу озвучили звернення до Президента України, голови Верховної
Ради України, голови Центральної виборчої комісії, Генерального прокурора України,
голови Київської обласної ради, голови Києво-Святошинської районної ради, у якому
викладено вимоги стосовно позачергових виборів.

«27 травня 2012 р. відбудуться позачергові вибори голови та депутатів сільської ради
в селі Софіївська Борщагівка Києво-Святошинського району, – йдеться у зверненні. – Ці

http://www.kpu.ua/kommunisty-kieva-organizovali-prazdnik-dlya-veteranov/
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вибори повинні стати зразком об’єднання всіх демократичних опозиційних сил в боротьбі
проти тоталітарного режиму, який панує в Україні.

На фоні колосального,  але абсолютно закономірного падіння народної довіри до
Януковича особисто та Партії регіонів, ми спостерігаємо маніакальне прагнення влади за
будь-яку ціну, через фальшування, залякування, підкуп та тотальне застосування
адміністративного ресурсу здобути «перемогу» на місцевих виборах.

Вимоги:
1. Реєстрація та надання відповідних документів кандидатам від опозиційних партій.
2. Чітке дотримання Софіївсько-Борщагівською сільською виборчою комісією

Закону «Про вибори депутатів місцевих рад та сільських, селищних, міських голів».
Звертаємося до Президента України, голови Верховної Ради України, голови

Центральної виборчої комісії, Генерального прокурора України, голови Київської
обласної ради, голови Києво-Святошинської районної ради з вимогою забезпечити чесні і
законні вибори в селі Софіїська Борщагівка.

Цивілізований світ не знає прикладів такого знущання над законами, Конституцією і
людською мораллю, які панують в Україні, тому ми звертаємось до посольств іноземних
держав та засобів масової інформації з проханням звернути увагу на чергові спроби
чинної влади сфальсифікувати позачергові вибори шляхом тотального застосування
адміністративного ресурсу через недопущення до участі у виборчому процесі кандидатів
від опозиційних політичних партій».

Під зверненням поставили підписи голова Київської обласної організації «Фронту
Змін» Володимир Полочанінов та голови інших опозиційних сил Київщини («Фронт
Змін» Київщини вимагає забезпечити чесні вибори у селі Софіївська Борщагівка //
Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/10052-2012-05-02-mityng.html). – 2012. – 3.05).

***

27 квітня очільниця Київської обласної організації Народної Партії, депутат
Білоцерківської міської ради Людмила Дригало відвідала Білоцерківський економіко-
правовий ліцей та поздоровила учнів та педагогічний колектив закладу з Днем науки.

З цією загальноосвітньою установою народницю поєднує давня дружба і плідна
співпраця.  Людмила Борисівна багато років поспіль опікується діяльністю ліцею,
регулярно надає благодійну матеріальну допомогу на організацію та проведення науково-
просвітницьких і культурно-масових заходів, облаштування навчальних кабінетів,
забезпечення найсучаснішого учбового обладнання. Адже народниця переконана, що
якісна освіта молоді – це найкраща інвестиція в майбутнє держави. Така пильна увага й
турбота Людмили Дригало, а також великий ентузіазм та відповідальне ставлення
педагогічного колективу і самих ліцеїстів до навчального процесу приносять заслужені
плоди.

Завдяки ініціативі та особистого сприяння народниці Людмили Дригало
Білоцерківський економіко-правовий ліцей було внесено до Всеукраїнського реєстру
науково-освітнього потенціалу України. Тому саме народниці у день святкування була
надана честь провести церемонію нагородження ліцею за вагомий внесок у розвиток
вітчизняної освіти і науки. Людмила Борисівна вручила директору ліцею Михайлу
Яременку почесний Диплом учасника проекту «Науково-освітній потенціал України»,
книжковий фоліант із переліком всіх «китів»  української академічної науки,  серед яких
представлений і Білоцерківський економіко-правовий ліцей, та пам’ятну відзнаку
Комітету Верховної Ради України з питань освіти і науки.

Також народниця відзначила дипломом Малої Академії Наук, матеріальною
винагородою та солодким подарунком переможницю конкурсу-захисту наукових робіт
МАН ліцеїстку Анну Колотницьку, яка на 3-му Всеукраїнському етапі змагань захистила

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10052-2012-05-02-mityng.html
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власне наукове дослідження на тему: «Утвердження православ’я на Правобережжі
України ХІХ ст.».

«У мене дуже приємна місія, – зазначила у своєму вітальному слові Людмила
Дригало. – Я маю честь вітати майбутнє інтелектуальне ядро нашої держави – талановиту,
освічену молодь, яка обов’язково забезпечить стрімкий поступ української науки,
примножить наші загальнонаціональні здобутки. Хочу подякувати всім ліцеїстам,
педагогічному колективу та батьківській спільноті за високі результати та побажати
випускникам успішного вступу до вищих навчальних закладів, а також нових творчих і
наукових відкриттів» (Людмила Дригало переконана, що якісна освіта молоді – це
найкраща інвестиція в майбутнє держави // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=3&ArticleID=15828&).  –
2012. – 3.05).

***

Депутати Київської обласної ради від партії «УДАР» продовжують практику
проведення особистих прийомів громадян у населених пунктах Київської області. В
черговий раз із мешканцями Переяслав-Хмельницького зустрівся заступник голови партії
«УДАР», депутат Київської облради Артур Палатний.

За його словами, під час прийому люди зверталися з різноманітними проблемами,
зокрема стосовно невиконання державою своїх зобов’язань перед чорнобильцями,
фінансової допомоги на лікування, щодо екологічної ситуації та розвитку міської
інфраструктури.  Крім цього,  до депутатів від партії «УДАР»  звернулися батьківський
комітет школи № 7 із проханням посприяти проведенню ремонту спортзалу, а також
молодіжна ініціативна група, яка займається організацією міських змагань з триборства.

Прозвітував А. Палатний і про результати розгляду попередніх звернень громадян.
Так силами активістів і депутатів від партії «УДАР» було знайдено кошти на лікування
хворих із малозабезпечених родин, підготовлено необхідну документацію для проведення
ремонту міських шкіл.

Також на прохання громадськості активісти Переяслав-Хмельницької міської
організації «УДАРу» відреставрували пам’ятник воїнам-визволителям, на місці якого
поховано 78 радянських солдатів, полеглих у часи Великої Вітчизняної війни. Після
урочистого покладання квітів активісти «УДАРу» пообіцяли взяти пам’ятник під свою
опіку і постійно підтримувати його у належному стані.

Допомогли депутати від партії «УДАР» й у проведенні «Дня екології» у ЗОШ № 3
Переяслав-Хмельницького. Представники молодіжного крила партії разом з учнями
висадили молоді дерева та впорядкували територію біля школи, заклавши тут нову алею.
Участь в екологічній акції взяли депутати фракції «УДАР Віталія Кличка» у Київській
обласній раді А. Палатний, І. Опадчий і Д. Крейнін. Вони зобов’язалися встановити лавки
навколо алеї, аби створити зелений куточок для відпочинку школярів (На Київщині
заступник голови партії «УДАР» Артур Палатний провів черговий прийом громадян //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-
zastupnik-golovi-partiyi-udar-artur-palatniy-proviv-chergoviy-priyom-gromadyan). – 2012. –
3.05).

***

У селищі міського типу Рокитне Київської області пройшли установчі збори
районної організації партії «УДАР Віталія Кличка». Очолив новостворену організацію
«УДАРу» місцевий підприємець Василь Сахно.

Також під час установчих зборів партійці обрали заступників голови Рокитнянської
районної організації «УДАРу», керівника молодіжного крила, керівні органи місцевої

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=3&ArticleID=15828&
http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-zastupnik-golovi-partiyi-udar-artur-palatniy-proviv-chergoviy-priyom-gromadyan
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парторганізації – членів Політради і Контрольно-ревізійної комісії. Представила
керівництво Рокитнянського осередку «УДАРу» голова виконавчого комітету Київської
обласної організації партії «УДАР», депутат Київської облради Мирослава Смірнова.

Вітаючи партійців «УДАРу» з початком роботи в Рокитному, новообраний голова
організації Василь Сахно наголосив, що першочерговими завданнями своєї діяльності
бачить реєстрацію первинних осередків партії у всіх населених пунктах Рокитнянського
району, а також налагодження тісної співпраці з місцевими організаціями інших
опозиційних партій.

Варто відзначити, що на партійних зборах «УДАРу» були присутні керівники
районних організацій опозиційних сил Київщини, зокрема Фронту Змін, ВО «Свобода»,
«Наша Україна», які прийшли привітати колегу з обранням та обговорити плани стосовно
спільної підготовки і проведення виборів до Верховної Ради України (На Київщині
з’явився новий осередок партії «УДАР» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-zyavivsya-noviy-oseredok-partiyi-udar).  –
2012. – 7.05).

***

В Киевской области в поддержку экс-премьер-министра Юлии Тимошенко голодают
15 человек. Почти ежедневно к председателю Киевской областной организации партии
обращаются люди, которые хотят приобщиться к акции протеста.

В трех городах Киевской области –  Белой Церкви,  Броварах и Борисполе
15 активистов «Батьківщины» объявили голодовку в поддержку Юлии Тимошенко.

Об этом сообщает пресс-служба «Батьківщины» со ссылкой на народного депутата,
председателя Киевской областной организации партии Константина Бондарева.

По его словам,  почти ежедневно к нему обращаются люди,  которые хотят
приобщиться к акции протеста против произвола и бесчинств режима Януковича.

«Если сытая и откормленная власть думает, что люди поголодают и разойдутся, то
она ошибается. Это начало всеукраинского протеста против насилия, наглости и
вседозволенности оккупационного режима Януковича», – заявил К. Бондарев (В Киевской
области продолжают голодовку вместе с Тимошенко полтора десятка активистов //
Еженедельник «Зеркало недели»
(http://news.zn.ua/HEALTH/v_kievskoy_oblasti_prodolzhayut_golodovku_vmeste_s_timoshen
ko_poltora_desyatka_aktivistov-101659.html). – 2012. – 8.05).

Кіровоградська область

Члени Кіровоградської міської організації партії «УДАР Віталія Кличка» привітали
ветеранів селища Нове зі святом Перемоги.

Представники «УДАРу» завітали у цей населений пункт не випадково. Річ у тім, що
обласна влада зазвичай вітає ветеранів у великих містах – щоб мати красиву картинку для
телебачення. Натомість мешканцям сіл взагалі не приділяють уваги. Тож активісти партії
Кличка завітали у селище Нове – привітати тамтешніх ветеранів.

Гості завітали в селище і пішли від хати до хати, співаючи військові пісні, дякуючи
за Перемогу, даруючи ветеранам гарний настрій. Місцеві мешканці були вражені таким
незвичним привітанням – літні люди зізнавалися, що найбільше їм бракує спілкування,
тому гостей запрошувати до осель, адже кожен ветеран хотів якнайдовше поспілкуватись
з гостями, пригостити, поспівати разом, розповісти про ті часи.

Захід відбувся на запрошення голови ради організації ветеранів села Нового (окраїна
міста Кіровоград), інваліда Великої Вітчизняної війни Миколи Яценка та члена партії

http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-zyavivsya-noviy-oseredok-partiyi-udar
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УДАР, Заслуженого будівельника України Віктора Шмідта (Ніхто не забутий // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/nihto-ne-zabutiy). – 2012. – 7.05).

***

8 мая коммунисты и комсомольцы Кировограда провели автопробег, посвященный
Дню Победы советского народа в Великой Отечественной войне.

Участники акции на пяти автомобилях, украшенных Знаменами Победы и
партийными флагами, под сопровождение песен военных лет, проехали по главным
улицам Кировограда, останавливались в людных местах, и раздавали прохожим
поздравительные открытки от Компартии Украины.

По словам организатора акции, первого секретаря Кировоградского горкома
Компартии Украины Валентины Шаповаловой, автопробег был проведен, чтобы почтить
память советских воинов, павших в Великой Отечественной войне, и отдать дань
уважения ветеранам.

В этот день автопробег также прошел в г. Александрии и Александрийском районе
(В Кировограде состоялся автопробег, посвященный Дню Победы // Компартія
України (http://www.kpu.ua/v-kirovograde-sostoyalsya-avtoprobeg-v-chest-dnya-pobedy/).  –
2012. – 11.05).

Луганська область

Сегодня на первомайском митинге в Луганске, в котором приняли участие около
10 тыс. человек, коммунисты объявили о начале избирательной кампании.

В выступлении на митинге первый секретарь Луганского обкома КПУ, народный
депутат Спиридон Килинкаров заявил: «Я хочу объявить сегодня – мы начинаем
победный марш Коммунистической партии. В 2012 г. Луганщина будет красной и победа
будет за нами».

Он сказал, что сегодня, в отличие от предыдущих лет, резолюцию митинга
принимать не будут, поскольку действующая власть не способна выполнить ни одного
требования народа.

Позже журналистам Спиридон Килинкаров заявил, что «Партия регионов теряет
Луганщину, и результат выборов-2012 будет совершенно иным, чем ожидает власть».

Митинг транслировался в прямом эфире телекомпании «Ирта» и прошел под
лозунгом – «Вернем страну народу!» (Спиридон Килинкаров: Результаты выборов-2012
будут совершенно иным, чем ожидает власть – Луганщина будет красной! //
Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-vyborov-2012-budet-
sovershenno-inym-chem-ozhidaet-vlast-luganshhina-budet-krasnoj/). – 2012. – 1.05).

***

Стахановские коммунисты (Луганская область) потребовали на сессии горсовета
2 мая 2012 г. вернуть разделенный избирательный округ. Об этом сообщил первый
секретарь Стахановского горкома Коммунистической партии Виктор Синяев.

По его словам, город Стаханов разделили на две части, которые отошли к
Северодонецку и Лисичанску.

«Депутаты-коммунисты считают, что округ разделили, таким образом, который
будет удобен на выборах исключительно «регионалам». Ни о какой равной борьбе на
выборах, в таком случае, речи быть не может. На повестку дня сессии мы вынесли вопрос
о ходатайстве в суд и настаиваем на справедливом решении, согласно букве закона», –
рассказал Виктор Синяев (Стахановские коммунисты требуют вернуть разделенный

http://klichko.org/ua/news/news/nihto-ne-zabutiy
http://www.kpu.ua/v-kirovograde-sostoyalsya-avtoprobeg-v-chest-dnya-pobedy/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-vyborov-2012-budet-sovershenno-inym-chem-ozhidaet-vlast-luganshhina-budet-krasnoj/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-vyborov-2012-budet-sovershenno-inym-chem-ozhidaet-vlast-luganshhina-budet-krasnoj/
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избирательный округ // Компартія України (http://www.kpu.ua/staxanovskie-kommunisty-
trebuyut-vernut-razdelennyj-izbiratelnyj-okrug/). – 2012. – 3.05).

***

Луганские коммунисты отправили 40 детей-победителей регионального этапа
всеукраинского конкурса «Таланты многодетной семьи» в международный центр «Артек»
(Луганские коммунисты отправили 40 талантливых детей в «Артек» // Ракурс плюс
(http://rakurs.pl.ua/novosti-luganska-i-luganskojj-oblasti/109340-luganskie-kommunisty-
otpravili-40.html). – 2012. – 7.05).

***

5 мая в центре Луганска возле памятника Тарасу Шевченко состоялся митинг в
поддержку экс-премьер-министра Юлии Тимошенко.

В митинге приняли участие около 500 представителей оппозиционных партий и
общественных организаций, которые вошли в Комитет сопротивления диктатуре. Митинг
прошел под флагами БЮТ, партий Фронт Змін, ВО Свобода.

В резолюции митинга участники обратились к мировому сообществу с просьбой
«защитить Юлию Тимошенко, Юрия Луценко и других представителей оппозиции от
судебного произвола, главным дирижером которого является Виктор Янукович и его
окружение».

«Если мы не остановим процесс сползания к диктатуре уже сейчас, то через
короткое время может быть поздно:  мы потеряем свои права,  свое будущее,  свое
государство», – говорится в резолюции.

Участники митинга также призвали луганчан присоединяться к широкомасштабным
акциям протеста. После митинга в поддержку Тимошенко колонна из 15 автомобилей
представителей КСД из городов и районов области проехала по улицам Луганска от его
восточных до западных кварталов в знак «символичного единения народа Украины в
борьбе с олигархическим режимом» (В Луганске прошел митинг в поддержку
Тимошенко: Нужно остановить процесс сползания к диктатуре // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/205025/v_luganske_proshel_miting_v_podderjku_timoshenko_nuj
no_ostanovit_protsess_spolzaniya_k_diktature). – 2012. – 5.05).

***

У Міловському районні Луганської області відбулися повторні вибори депутата
Міловської селищної ради. Як завжди, місцева влада вдалася до «чорних» технологій,
намагаючись дискредитувати кандидата від партії «УДАР», поширювала з ЗМІ багато
замовних статей, тиснула на виборців.

Попри це, представник партії Кличка, заступник керівника луганського обласного
осередку «УДАРу» Владислав Кравченко здобув упевнену перемогу. Кравченко – відомий
у регіоні правозахисник, який тривалий час допомагає жителям Луганщини. Тож не
дивно, що його кандидатуру підтримали понад 70 % виборців.

«Ці вибори чітко демонструють підтримку виборців та їхню віру в нашу політичну
силу», – так прокоментував результати перегонів голова луганського обласного осередку
партії «УДАР» Віталій Серпокрилов (Кандидат від «УДАРу» впевнено переміг на
Луганщині // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/kandidat-
vid-udaru-vpevneno-peremig-na-luganshchini). – 2012. – 11.05).

http://www.kpu.ua/staxanovskie-kommunisty-trebuyut-vernut-razdelennyj-izbiratelnyj-okrug/
http://www.kpu.ua/staxanovskie-kommunisty-trebuyut-vernut-razdelennyj-izbiratelnyj-okrug/
http://censor.net.ua/news/205025/v_luganske_proshel_miting_v_podderjku_timoshenko_nujno_ostanovit_protsess_spolzaniya_k_diktature
http://censor.net.ua/news/205025/v_luganske_proshel_miting_v_podderjku_timoshenko_nujno_ostanovit_protsess_spolzaniya_k_diktature
http://klichko.org/ua/news/news/kandidat-vid-udaru-vpevneno-peremig-na-luganshchini
http://klichko.org/ua/news/news/kandidat-vid-udaru-vpevneno-peremig-na-luganshchini
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***

Масштабное наблюдение за парламентскими выборами в Луганской области начала
Гражданская сеть «ОПОРА».

В Луганской области осуществляется кампания общественного наблюдения за
выборами в Верховную Раду Украины 2012 г. Более 100 общественных активистов будут
наблюдать за избирательной кампанией и днем голосования. Мониторинг избирательной
кампании будет проведен во всех 11 округах Луганщины.

Наблюдатели «ОПОРЫ» будут следить за демократичностью, законностью и
прозрачностью избирательного процесса во всех регионах (областях) Украины, в том
числе и в Луганской области. Уже сейчас они фиксируют факты агитации и
«благотворительности» со стороны «возможных» кандидатов в депутаты Верховной Рады
Украины по мажоритарным округам Луганщины.

«Те, кто уже сейчас активно рекламирует себя, будут иметь преимущества перед
теми, кто вступит в агитационную кампанию после своей официальной регистрации за
3 месяца до выборов, как этого требует закон. Уже сейчас активно присутствуют в
сегменте внешней рекламы такие «возможные» кандидаты в депутаты Верховной Рады
Украины в округах Луганской области как Сергей Шахов, Владимир Гончаров, Сергей
Горохов, Владимир Медяник, Юлий Йоффе, Алексей Кунченко, Валерий Мошенский,
Владимир Ландик, Виктор Тихонов», – отмечают в организации.

Кроме того, наблюдатели «ОПОРЫ» фиксируют активность «возможных»
кандидатов в депутаты Верховной Рады Украины, которые можно трактовать как «подкуп
избирателей».

В частности, безвозмездное распространение «Пасхальных продуктовых наборов» с
агитками «за Владимира Медяника» для пенсионеров Ленинского района г. Луганска в
магазине «Продторг» перед празднованием праздника Пасха в обласном центре,
безвозмездное распространение продуктовых наборов ветеранам с информационными
плакатами, рекламирующими Сергея Шахова перед 9 мая, активно распространяющими в
г. Лисичанск, г. Стаханов; благотворительные пожертвования от фонда Сергея Шахова в
размере 50 грн для пенсионеров и социально-незащищенных слоев населения в Брянке,
Алчевске, Стаханове, Лисичанске.

Руководитель луганской «ОПОРЫ» Алексей Кормилецкий отметил, что, к
сожалению, общественные наблюдатели из-за несовершенств избирательного
законодательства в юридической плоскости на такие факты реагировать не могут,
поскольку официально, избирательная кампания еще не стартовала и кандидаты не
зарегистрированы, поэтому какой-то юридической ответственности будущие кандидаты
не несут.

«Мы, к сожалению, пока вынуждены пассивно наблюдать за такими вещами, как
распространение продуктовых наборов и другое. Но как только начнется избирательный
процесс, квалификация таких действий будет проводиться в соответствии с законом, и мы
сделаем все, чтобы такие факты получили соответствующую юридическую оценку. В
целом то, что мы сейчас наблюдаем в Луганской области весьма плачевно и это говорит о
незрелости политиков. Мы призываем политиков конкурировать своими политическими
программами, идеями и способностью выполнять предвыборные обещания», –
резюмировал активист (Активисты «ОПОРЫ» начали масштабное наблюдение за
выборами. На Луганщине всё «плачевно» // Остров (http://ostro.org/news/article-391610/).
– 2012. – 11.05).

http://ostro.org/news/article-391610/
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Львівська область

Фракція політичної партії «Фронт Змін» у Львівській обласній раді звернулась до
Верховної Ради України та Прем’єр-міністра України Миколи Азарова щодо необхідності
внесення змін до проекту Закону України «Про зайнятість населення» в частині вилучення
норми щодо віднесення членів особистого селянського господарства до зайнятого
населення. Про це повідомив ініціатор звернення, депутат Львівської обласної ради Олег
Рісний.

Проектом Закону України «Про зайнятість населення», ст. 4, передбачено, що до
зайнятого населення в Україні віднесені «…члени особистих селянських господарств,
діяльність яких здійснюється відповідно до Закону України «Про особисте селянське
господарство» (крім тих, хто вперше шукає роботу, у тому числі, випускників навчальних
закладів)». Реєстрація в державній службі зайнятості, для таких громадян, можлива лише
при поданні довідки про припинення ведення особистого селянського господарства або
про вихід із такого господарства, виданої сільською, селищною або міською радою за
місцем розташування земельної ділянки.

Тому, враховуючи застереження щодо обмеження прав сільського населення та
створення сприятливих умов для повернення з-закордону трудових мігрантів, Львівська
обласна рада просить не зараховувати членів особистого селянського господарства до
зайнятого населення якщо вони не отримували доходу від відповідної діяльності та
вилучити дану норму з проекту закону України «Про зайнятість населення» (Позбавлення
селян права на статус безробітного – це дискримінація сільського населення, – Олег
Рісний // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/10067-pozbavlennja-seljan-prava-na-status-bezrobitnogo-e-projavom-diskriminatsiyi-
silskogo-naselennja-oleg-risnij.html). – 2012. – 4.05).

***

9 травня 2012 р. під час відзначення річниці закінчення Другої світової війни у місті
Львові, завдяки систематичним та послідовним діям депутатів Львівської обласної та
міської рад, вдалося уникнути масштабних провокацій та повторення торішнього
сценарію. Про це заявив голова фракції ВО «Свобода» у Львівській міськраді Руслан
Кошулинський.

Як зазначив депутат, попри потурання центральної влади, прокуратури та суду у
Львові вдалося уникнути провокацій.

«Завдяки послідовним діям депутатів-свободівців у Львівській обласній та міській
радах, які як представники громади вжили всіх необхідних заходів щодо унеможливлення
провокацій у місті, нам вдалося уникнути серйозних конфліктів та зберегти спокій.
Сьогодні на жодній установі міста не було вивішено кривавого червоного прапора та не
відбулося жодного маршу», – заявив Кошулинський («Свобода» вважає своєю заслугою
відсутність провокацій у Львові // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/09/347591). – 2012. – 9.05).

Миколаївська область

590 комплектов новенького постельного белья, купленного за партийные средства,
привезли председатель облгосадминистрации Николай Круглов и глава фракции Партии
регионов в областном совете Николай Жук. Это полностью удовлетворит потребность
тубдиспансера в комплектах постельного белья. Всего же в этом году планируется
направить около миллиона небюджетных средств на замену белья всех койко-мест

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10067-pozbavlennja-seljan-prava-na-status-bezrobitnogo-e-projavom-diskriminatsiyi-silskogo-naselennja-oleg-risnij.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10067-pozbavlennja-seljan-prava-na-status-bezrobitnogo-e-projavom-diskriminatsiyi-silskogo-naselennja-oleg-risnij.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10067-pozbavlennja-seljan-prava-na-status-bezrobitnogo-e-projavom-diskriminatsiyi-silskogo-naselennja-oleg-risnij.html
http://zik.ua/ua/news/2012/05/09/347591
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Приезд гостей медики восприняли очень положительно. Главврач тубдиспансера
Павел Георгиев вспомнил первые встречи с руководством области и данные тогда
представителями власти обещания.

Губернатор заверил, что на этом забота власти о медицинском учреждении не
заканчивается: «Я думаю, что в первую очередь мы отремонтируем пищеблок и
конференц-зал, заменим окна и двери. Мы уже определились с медицинским
оборудованием, которое нужно закупить для диспансера.

«Конечно,  все проблемы в одночасье невозможно решить,  –  сказал он,  –  но
постепенно мы сделаем все, чтобы и врачам областного противотуберкулезного
диспансера было комфортно работать, и пациентам больницы стало уютнее».

В планах областной организации Партии регионов – в ближайшее время полностью
заменить постельное белье в областных взрослой и детской больницах, инфекционных
взрослой и детской больницах, госпитале инвалидов войны, психбольницах № 1 и 2,
онкодиспансере, офтальмологии, нарко- и кожвендиспансерах, СПИД-центре, Доме
ребенка, санаториях «Дубки» и «Южный», станции переливания крови, областном центре
экстренной медпомощи, врачебно-физкультурном диспансере, областной больнице
восстановительного лечения. Всего в рамках проекта «Здоровье региона» медицинским
учреждениям должно быть передано 3640 комплектов постельного белья.

Задача данной инициативы – полностью решить проблему нехватки и изношенности
постельного белья в медицинских учреждениях области (Стартовал новый социальный
проект Партии регионов // Южная правда (http://www.up.mk.ua/cgi-
bin/page2st.php?param=5235). – 2012. – 5.05).

Одеська область

В соответствии с планом работы Одесского обкома КПУ, 28 апреля было проведено
совещание секретарей районных и городских организаций Одесской области. Вел
совещание первый секретарь Одесского обкома КПУ, народный депутат Украины,
Е.И. Царьков.

Он подробно проинформировал о состоявшемся 27 апреля 2012 г. Пленуме ЦК
Компартии Украины и задачах, которые пленум поставил перед партией. Он подчеркнул
необходимость активизации работы коммунистов в молодёжной среде – студенческой и
рабочей, ведь именно молодёжь нынешней властью оставлена без будущего.

Начальник штаба подробно остановился на плане работы избирательных штабов на
май месяц, на работе инструкторов и окончательном варианте института наблюдателей и
членов избирательных комиссий.

Член бюро ОК КПУ, первый секретарь Одесского обкома ЛКСМУ одновременно
провел семинар-совещание с агитаторами по усилению работы в социальных сетях. На
конкретных примерах ребята делились опытом продуктивной работы по продвижению
левой идеи в Интернете. Была отмечена системность работы, как главный критерий на
довыборный период.

Не обошли вниманием и основные направления организационно-партийной работы –
рост рядов, уплату партийных взносов, подписку на партийные издания, регулярные
сборы секретарей первичек в райкомах и горкомах.

Также, районные и городские организации получили в достаточном количестве
свежие выпуски агитационной литературы и поздравительных открыток с наступающими
праздникам (Совещание в Одесском обкоме Компартии Украины // Компартія України
(http://www.kpu.ua/soveshhanie-v-odesskom-obkome-kpu/). – 2012. – 30.04).

http://www.up.mk.ua/cgi-bin/page2st.php?param=5235
http://www.up.mk.ua/cgi-bin/page2st.php?param=5235
http://www.kpu.ua/soveshhanie-v-odesskom-obkome-kpu/
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***

9 % населения Одесской области, по данным соцопроса, готовы на предстоящих
парламентских выборах отдать свои голоса за партию «УДАР Виталия Кличко». Об этом
сообщил председатель Одесской областной организации политической силы Сергей
Рахубенко. Он добавил, что в сентябре 2011 г. в регионе «УДАР» поддерживал всего 1 %
жителей. Также глава организации высказал мнение, что, если рейтинг партии будет расти
такими же темпами, на выборах за нее проголосуют 17–18 % избирателей.

Также С. Рахубенко рассказал, что провел переговоры с членами фракции «Сильная
Украина» в Одесском горсовете, которые после самоликвидации одноименной партии не
захотели присоединиться к Партии регионов, и предложил им стать членами «УДАРа».
Такое же предложение получили и ряд мажоритарщиков, не прошедших в Одесский
горсовет. Депутаты попросили время подумать, но С. Рахубенко уверен, что со временем
они войдут в его политическую силу.

Он отметил, что пополнение рядов партии в Одесской области сдерживается низким
уровнем жизни населения. Для многих жителей сельских районов проблематично сделать
2 фотографии на партийный билет, не говоря уже о ежемесячных партвзносах в размере
10 грн.

«Мы не ставим перед собой задачу создать «дутую» партию.  Пусть будут идейные
партийцы и сочувствующие, с которыми мы будем работать», – отметил глава областной
организации. Он также рассказал, что сегодня первичные ячейки партии созданы во всех
районах области. Наиболее активные – в Белгород-Днестровском, Измаильском,
Саратском, Савранском, Ананьевском районах и в Ильичевске. Всего в Одесской
областной организации «УДАРа» – чуть более 1 тыс. членов партии (Одесская область:
рейтинг партии «УДАР Виталия Кличко» вырос в девять раз // Вiкна-Одеса
(http://www.viknaodessa.od.ua/news/?news=55041). – 2012. – 4.05).

Рівненська область

4 травня депутати районної ради Сергій Гаврилюк, Анатолій Бондар, Ярослав
Костюк,  Валерій Найдюк –  члени депутатської фракції Народного Руху України в
Дубенській районній раді в черговий раз впорядкували капличку біля с.  Придорожне
Дубенського району. Ця капличка збудована на місці, де у роки Другої світової війни
спецзагоном НКВС було закатовано понад триста українців.

Депутати разом із Марією Циганковою,  чия родина загинула в роки війни на тому
місці, висадили біля каплиці туї, обсадили її калиною, посадили квіти. Депутати районної
ради з фракції НРУ вже кілька років підтримують каплицю в належному вигляді,  беруть
участь у панахидах, що проводяться на цьому місці.

Як зазначив голова фракції НРУ в районній раді Сергій Гаврилюк, у ці травневі дні
варто в першу чергу поминати усіх загиблих у тій страшній війні,  яка чи не найбільше
горя принесла українському народові (Дубенські рухівці впорядкували капличку //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/dubenski-rukhivci-vporjadkuvali-kaplichku.html).
– 2012. – 7.05).

***

Традиційно щороку члени Рівненської обласної організації Народної Партії в усіх
куточках Рівненщини беруть участь в урочистих заходах до Дня Перемоги у Великій
Вітчизняній війні. Цього року депутати-народники рад різних рівнів, партійний актив
взяли участь у святковій ході та мітингах, які відбулися в усіх райцентрах області.

http://www.viknaodessa.od.ua/news/?news=55041
http://www.nru.org.ua/news/single/article/dubenski-rukhivci-vporjadkuvali-kaplichku.html
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У Рівному перший заступник голови обласної організації Народної Партії Михайло
Кривко, голова міської парторганізації Світлана Богатирчук-Кривко, керівник
секретаріату облпарторганізації Федір Кравченя, депутати-народники обласної та міської
рад пройшли святковою ходою під прапорами Народної Партії центральною вулицею
міста до військового меморіалу кладовища «Дубенське».

Там за участі керівників області та міста відбувся урочистий мітинг з нагоди 67-ї
річниці Перемоги у Великій Вітчизняній війні 1941-1945 рр. Члени Рівненської обласної
організації Народної Партії поклали квіти до пам’ятника Невідомому Солдату та
вшанували тих, хто не повернувся з тієї страшної війни.

Далі урочисті заходи в обласному центрі продовжила святкова програма під назвою
«Вклонімося доземно Святій Перемозі», на Майдані Незалежності відбулася акція «Стіна
Пам’яті» та святкове дефіле військового оркестру 13 Армійського корпусу (Горошко С.
Рівненські народники відзначили 9 Травня // Народна Партія
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=10&ArticleID=15869&). –
2012. – 10.05).

Сумська область

Депутатська группа «Єдність» відкликає депутата «Батьківщини». Відповідний
проект рішення щодо відкликання депутата Сумської міської ради Семена Салатенка
(фракція ВО «Батьківщина») винесений на травневу сесію Сумської міської ради та
оприлюднений на Муніципальному інформаційному порталі.

Ініціатором даного проекту рішення виступила депутатська група «Єдність». Як
зазначено в преамбулі проекту рішення, відкликання відбувається: «у зв’язку з
невідповідністю практичної діяльності депутата Сумської міської ради VI скликання
Салатенка Семена Павловича основним принципам і положенням передвиборчої
програми Сумської міської партійної організації партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» в частині забезпечення неухильного дотримання законів, що забороняють
пропаганду аморальності і насильства та сприяння інвестиційної привабливості м. Суми,
недотриманням політики держави щодо засудження расової дискримінації та порушенням
основних тез Міжнародної конвенції про ліквідацію всіх форм расової дискримінації…».

Семен Салатенко приймав участь в акції, під час якої було зірвано «круглий стіл» до
Міжнародного дня боротьби з расовою дискримінацією (Депутатська группа «Єдність»
відкликає депутата «Батьківщини» // Сумська міська рада
(http://www.meria.sumy.ua/index.php?newsid=32438). – 2012. – 3.05).

***

Около 5  тыс.  человек провели митинг у монумента Славы в Сумах по случаю Дня
победы.

В 9:30 ветераны Великой Отечественной войны, руководство области и города,
общественность и представители политических партий собрались у памятника
расстрелянному участнику Гражданской войны Ивану Федько на улице Петропавловской,
а затем пешая колонна проследовала к памятнику Скорбящей матери и памятнику
погибшим польским воинам, после чего участники митинга совершили возложение
цветов.

После этого на улице Кирова у мемориала Слава начался митинг-реквием, на
котором выступило руководство города.  На митинге присутствовал Герой Советского
Союза Василий Батеха.

Горожане почтили память погибших минутой молчания и возложили к монументу
Славы и Вечному огню цветы (В Сумах на митинг вышли 5  тысяч человек //

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=10&ArticleID=15869&
http://www.meria.sumy.ua/index.php?newsid=32438
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Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/202609). – 2012. –
9.05).

Тернопільська область

В области уже думают о выборах и объединении «Фронта Змін» с «Батьківщиной».
Председателем Тернопольской областной организации партии «Фронт Змін» избрали экс-
мэра Тернополя Романа Заставного. Соответствующее решение приняли делегаты
очередной конференции областной организации политической партии.

Во время заседания партийцы обсудили общественно-политическую ситуацию в
государстве и практические шаги по объединению двух наибольших оппозиционных
партий – «Фронту Змін» и «Батьківщини».

Представители всех районов заверили, что готовы к объединению на своем уровне
ради сохранения государственности.

«Мы сегодня живем в непростое время, когда инстинкт самосохранения доминирует
в каждом человеке. А власть сосредоточилась на том, чтобы спекулировать на этом.
Поэтому мы должны быть отважными и тогда победа будет за нами», – подчеркнул во
время своего выступления новоизбранный руководитель областной организации «Фронту
Змін» Р. Заставный.

Делегаты конференции также обсудили технические моменты формирования
штабов, дальнейшего сотрудничества депутатов местных советов, а также приняли
резолюцию, в которой заявили о своей поддержке действиям лидеров оппозиции Арсения
Яценюка и Юлии Тимошенко, которые решили идти на выборы одной командой
(Заставного выбрали главным тернопольским «фронтовиком» // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/04/30/148796_zastavnogo_vibrali_glavnim.html). – 2012. – 30.04).

***

3 травня 2012 р. відбулося чергове засідання Тернопільського прес-клубу на тему:
««Нарізка» виборчих округів на Тернопільщині: сценарій влади чи оптимальний
варіант?». Участь в обговоренні взяли голова Тернопільської облради, керівник обласної
організації ВО «Свобода» Олексій Кайда та депутат Тернопільської міськради, заступник
голови обласної організації ВО «Свобода» Михайло Головко.

Учасники засідання обговорювали, наскільки оптимальними є затверджені межі
округів, чи на руку опозиції зміни меж округів в області, чи встановила ЦВК межі округів
на користь партії влади та чому саме Тернопіль та Кременецький район розділили по
різних округах.

На думку Олексія Кайди, перерозподіл виборчих округів – це один зі способів
провести до українського парламенту якомога більше провладних кандидатів. «Влада
визначила межі виборчих округів не для зручності виборців,  а так,  як їй вигідно.  Це
зроблено для того, аби до Верховної Ради було обрано більше «потрібних» депутатів.
Однак найбільша проблема у тому, що будь-який сценарій виборів у руках та виконанні
чинної влади в кінцевому результаті призведе до фальсифікацій результатів», – зазначив
свободівець.

Олексій Кайда також наголосив: «Зовсім не виключено, що, випробувавши на
Тернопільській облраді технологію невведення нових депутатів, влада реалізує такий
самий сценарій під час парламентських виборів» (Олексій Кайда: «Нарізка» виборчих
округів – це один зі способів влади провести до парламенту якомога більше
«потрібних» кандидатів // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029632/). – 2012. – 3.05).

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/202609
http://lb.ua/news/2012/04/30/148796_zastavnogo_vibrali_glavnim.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029632/
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***

7 травня 2012 р. голова Тернопільської обласної ради свободівець Олексій Кайда
видав розпорядження про заборону використання 9 травня 2012 р. символіки СССР,
комуністичної та нацистської символіки на території Тернопільської області.

У документі зазначено: «У зв’язку з можливістю розповсюдження 9 травня 2012 р. на
території Тернопільської області символіки неіснуючої тоталітарної держави – СССР,
комуністичної символіки та нацистської символіки, що зумовлює порушення положень
ст. 5 і 20 Конституції України, керуючись частиною сьомою ст. 55 Закону України «Про
місцеве самоврядування в Україні»:

1. Заборонити використання 9 травня 2012 р.:
1.1. На території Тернопільської області символіки неіснуючої тоталітарної держави

– СССР, комуністичної та нацистської символіки.
1.2. Символіки СССР, комуністичної та нацистської символіки на приміщеннях,

будівлях і спорудах державної, комунальної та інших форм власності.
2. Рекомендувати районним, міським, селищним, сільським радам області

забезпечити неухильне й повне виконання вимог цього розпорядження на відповідних
територіях» (Голова Тернопільської обласної ради заборонив використання символіки
СССР, комуністичної та нацистської символіки на території області 9 травня //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029701/). – 2012. –
7.05).

***

8 травня, напередодні величного свята – Дня Перемоги у Великій Вітчизняній війні,
Тернопільський обласний комітет Комуністичної партії України урочисто вивісив
партійний прапор та банер з написом «Повернемо країну народу!» на приміщенні обкому
КПУ.

Довго очікували цієї події тернопільські комуністи. Місцева «свободівська» влада
постійно намагалась зробити все, щоб тернополяни забули про комуністичну символіку,
наше радянське минуле та Велику Перемогу над фашизмом.

7 травня головою Тернопільської обласної ради «свободівцем» Кайдою видано
розпорядження «Про заборону використання 9 травня символіки СРСР, комуністичної та
нацистської символіки на території Тернопільської області».

Прокуратурою області перевірено законність вищевказаного акту голови
представницького органу і встановлено, що при його винесені голова обласної ради
вийшов за межі своїх повноважень, визначених ст. 55 Закону України «Про місцеве
самоврядування в Україні», порушив Закон України «Про увічнення Перемоги у Великій
Вітчизняній війні 1941-1945 років», та вимоги ст. 19 Конституції України.

Нинішня подія довела, що ніхто не в праві переписувати історію та керуватись
«хутірськими»  законами,  правда на стороні комуністів,  і над Тернополем буде майоріти
червоний прапор! (Червоний прапор над Тернополем! // Компартія України
(http://www.kpu.ua/chervonij-prapor-nad-ternopolem/). – 2012. – 9.05).

Харківська область

9 мая, депутат областного совета Дмитрий Добкин, закрепленный за 180 округом,
вместе с жителями Первомайского района принял участие в торжественном митинге по
случаю Дня Победы.

«Сегодня на нашу землю пришел Великий праздник. 67 лет назад наша армия
разгромила врага и избавила землю от фашизма. Эта победа далась нелегкой ценой –

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029701/
http://www.kpu.ua/chervonij-prapor-nad-ternopolem/
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ценой жизни миллионов людей.  Спасибо вам,  дорогие ветераны,  за тот подвиг,  который
вы совершили, за ту героическую битву, которую вы выдержали. Мы, молодое поколение,
преклоняемся перед вами. Спасибо вам. С днем победы!» – обратился Дмитрий Добкин к
ветеранам.

После торжественного митинга состоялась благотворительная акция «Солдатская
каша».

Во время торжественных мероприятий депутат сказал, что внимания вопросу
помощи ветеранам ВОВ необходимо уделять как можно больше внимания.

«Внимания вопросу помощи ветеранам Великой Отечественной войны нужно
уделять как можно больше, потому что с каждым годом их становится все меньше. Наш
долг – сделать все возможное от нас, чтобы облегчить жизнь тем людям, которые в свою
молодость, по большому счету, спасли все человечество от «страшной чумы», которая
охватила всю планету», – сказал Дмитрий Добкин (Наш долг – заботиться о ветеранах
Великой Отечественной войны // Партия Регионов Харьковщина
(http://pr.kharkov.ua/ru/news/nash-dolg-zabotitsya-o-veteranah-velikoy-otechestvennoy-
voyny-1354.html). – 2012. – 10.05); (Дмитрий Добкин принял участие в торжествах
Первомайского района по случаю Дня Победы // Партия Регионов Харьковщина
(http://pr.kharkov.ua/ru/news/dmitriy-dobkin-prinyal-uchastie-v-torzhestvah-pervomayskogo-
rayona-po-sluchayu-dnya-pobedy-1352.html). – 2012. – 10.05).

Херсонська область

Жители Чаплынского района обратились в ЦИК. Об этом на заседании областного
совета сообщила депутат облсовета Любовь Чумаченко.

«Такого еще не было. Округ по нашему району на Парламентские выборы раздели на
две части, Каховский и Цюрупинский районы. Это сделано для кандидатов в нардепы от
Партии регионов, – считает Л.Чумаченко. – Жители пгт Чаплынка уже обратились с
телеграммой в ЦИК по этому поводу».

Глава областного совета Виктор Пелых и губернатор Николай Костяк считают, что
избирательные округа в Херсонской области были определены на законном уровне, об
этом они сообщили на заседании сессии (Жители Чаплынского района обратились в
ЦИК // «Херсонщина За» (http://ksza.ks.ua/?p=5112). – 2012. – 10.05).

***

В Новой Каховке еще в апреле хоть и беспартийный,  но поддерживаемый местной
Региональной властью, кандидат устроил раздачу продуктовых наборов с обязательной
переписью подкупленных бабушек вплоть до адреса и номера телефона. Впервые дни
выстроилась очередь.

Кроме этого на Херсонщине устраивают суботники, на которых у людей покупают
мусор.

Субботник, не субботник. Просто мусор покупают. Тарифы прилагаются. За каждый
собранный мешок твердого бытового мусора будет выплачено 15 грн, за ведро битого
стекла – 30 грн, а ведро шприцов оценено в 100 грн. Кроме того, самые активные
участники субботника будут награждены ценными подарками. Пройдут выборы и снова
мусор обесценится. В руки не более одного пакета. Особенности выборов по-херсонски

Кроме этого необходимо отметить, что деятельность этого «независимого»
кандидата освещает официальный сайт горсовета (В руки не более одного пакета.
Особенности выборов по-херсонски // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15607-v-ruki-ne-bolee-odnogo-paketa-osobennosti-
vyborov.html). – 2012. – 11.05).

http://pr.kharkov.ua/ru/news/nash-dolg-zabotitsya-o-veteranah-velikoy-otechestvennoy-voyny-1354.html
http://pr.kharkov.ua/ru/news/nash-dolg-zabotitsya-o-veteranah-velikoy-otechestvennoy-voyny-1354.html
http://pr.kharkov.ua/ru/news/dmitriy-dobkin-prinyal-uchastie-v-torzhestvah-pervomayskogo-rayona-po-sluchayu-dnya-pobedy-1352.html
http://pr.kharkov.ua/ru/news/dmitriy-dobkin-prinyal-uchastie-v-torzhestvah-pervomayskogo-rayona-po-sluchayu-dnya-pobedy-1352.html
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Хмельницька область

Сім людей в Хмельницькому на Майдані Незалежності розбили намет і розпочали
безстрокове голодування.

6 членів партії «Батьківщина», серед яких представники обласної й районної
організацій, а також 1 прихильник партії 27 квітня оголосили голодування на знак
солідарності з колишнім прем’єр-міністром Юлією Тимошенко у Хмельницькому. Про це
повідомив прес-секретар і член Бюро Хмельницької обласної партійної організації партії
Руслана Подольська. Учасники акції встановили намет на площі Незалежності в місті
Хмельницькому. У ньому є місця для відпочинку й вода. Серед голодуючих 5 чоловіків і
2 жінки. «Голодування безстрокове й добровільне. Увечері очікуємо, що до нас
приєднається голова ще однієї районної партійної організації. Серед учасників акції зараз
є представники 4  районів,  можливо,  до нас приєднаються й інші»,  –  сказала Руслана
Подольська. З її слів, члени Кам’янець-Подільської міської організації партії
«Батьківщина» також мають намір оголосити голодування у своєму місті. Нагадаємо,
20 квітня Тимошенко оголосила голодування на знак протесту проти політичної ситуації в
Україні (Голодний протест на Хмельниччині продовжується... // Народна газета Є
(http://ye.ua/news/news_8790.html). – 2012. – 29.04).

***

6 травня 2012 р. відбулися проміжні вибори до Хмельницької обласної ради в окрузі
№ 17 (смт. Теофіполь, частина Теофіпольського району). Кандидат від Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Володимир Дисенко посів третє місце з результатом 9,76 %.

«Я дякую всім людям,  які віддали свій голос за Всеукраїнське об’єднання
«Свобода». Під час цих виборів «Свобода» стала єдиною політичною силою, яка показала
такий потужний ріст підтримки.  На чергових виборах до Хмельницької обласної ради в
жовтні 2010 р. ми мали результат менше 1 %. Адже Теофіпольську районну організацію
було зареєстровано наприкінці 2010 р.. Тепер підтримка зросла в 10 разів, що засвідчує
впевнений та поступальний хід «Свободи» в Теофіпольському краї. На тих дільницях, де
владі не вдалося максимально застосувати адмінресурс, підтримка «Свободи» склала від
16 до 21 %», – зазначив після виборів свободівець Володимир Дисенко.

«Вибори на Теофіпольщині чітко показали, за рахунок чого влада планує вигравати
вибори до парламенту в жовтні 2012 р. Про кандидата від влади, колишнього бютівця
Василя Мастія в жодному агітаційному матеріалі в ЗМІ, в жодній листівці не було
вказано, що він член Партії регіонів. Склалося враження, що «регіонали» просто бояться
сказати людям про свою партійність і причетність до влади.  Вони апробовують
технологію так званих «незалежних кандидатів».

Окрім того, влада зробила ставку на тотальний адмінресурс. У частині сіл, де керує
місцевий латифундист Мастій,  явка виборців склала майже 90  %.  Тоді як в інших
голосувало не більше 40 %. У цих селах людей звозили та зганяли на виборчі дільниці. У
випадку недотримання чітко встановлених показників людей залякали можливою втратою
роботи, невиплатою відсотків за паї. В підсумку в цих населених пунктах кандидат від
влади отримав понад 80 % підтримки.

Тактику так званих «незалежних кандидатів», нібито дистанційованих від Партії
регіонів, тотальний адміністративний ресурс влада буде використовувати й на виборах у
жовтні 2012 р. Протистояти цьому можна тільки спільними зусиллями опозиційних сил, за
умови участи у виборах усіх людей, які виступають проти режиму Януковича», –
прокоментував результати виборів голова Хмельницької «Свободи», депутат обласної
ради Ігор Сабій (Проміжні вибори до Хмельницької облради на Теофіпольщині
засвідчили ріст підтримки «Свободи» в понад 10 разів // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029689/). – 2012. – 7.05).

http://ye.ua/news/news_8790.html
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***

На засіданні виконкому Хмельницької обласної організації Народної Партії
11 травня під головуванням Василя Шпака ухвалено пропозиції до передвиборчої
програми Народної Партії на парламентських виборах 2012 р.

Серед питань,  які,  на думку членів виконкому,  необхідно включити до програми,
насамперед ті, що мають практичну цінність. Народна Партія має ініціювати прийняття
Національної програми розвитку сільського виробництва і сільських територій.

Законодавчо слід забезпечити створення у розрахунку на 1000  гектарів землі не
менше 25 робочих місць, окрім оплати за оренду землі встановити одновідсотковий збір
від прибутку на розвиток сільських територій.  Видатки Державного бюджету
рекомендується змінити на користь територіальних громад, спрямовуючи до місцевого
бюджету 70  %,  а 30  %  –  до державного.  Не допустити розпаду сільської медицини і
закриття фельдшерсько-акушерських пунктів, мешканцям села безкоштовно надавати
невідкладну медичну допомогу. Реєстрацію юридичних осіб треба здійснювати за місцем
їх діяльності.

Низка пропозицій стосується розвитку тваринництва за сприяння держави,
будівництва і ремонту місцевих шляхів, соціального захисту інвалідів та престарілих
(Чижевський В. Хмельницькі народники наголошують на необхідності прийняття
Національної програми розвитку сільського виробництва і сільських територій //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=11&ArticleID=15884&). –
2012. – 11.05).

***

Депутат Кам’янець-Подільської районної ради від «Фронту Змін» Віктор Худняк
звернувся до Міністерства оборони, до військової прокуратури з вимогою вжити заходів
впливу на відповідальних посадових осіб з метою недопущення подальшого
неефективного зберігання та розкрадання державного майна військової частини № 36 у
селі Руда Хмельницької області.

«Військова частина № 36, що розташована в межах села Руда Кам`янець-
Подільського району Хмельницької області, призупинила свою діяльність, і державний
майновий комплекс вже протягом кількох років занепадає, заростає чагарниками, –
наголосив Віктор Худняк.  –  Крім цього,  стали систематичними крадіжки будівельних
матеріалів, демонтаж цілих приміщень».

За його словами,  близько року тому на сесії районної ради фракцією «Фронт Змін»
був внесений депутатський запит щодо передачі майнового комплексу військової частини
села Руда в районну комунальну власність для можливості його збереження та
господарського використання збережених об’єктів. Але, тоді ця ініціатива була відхилена
як адміністрацією, так і провладною фракцією.

«Голова адміністрації взяв на себе публічне зобов’язання особисто вирішити питання
та направити відповідне звернення про передачу майна в район, контролювати його
реалізацію. Але, на жаль, нічого з обіцяного не було виконано, – зазначає Віктор Худняк.
– А сьогодні вже постає й інше питання: а чи залишилось що приймати? Хто нестиме
відповідальність за неприховане «розбазарювання» державного майна? Ось такі відверто
ганебні для нашої армії та й держави в цілому події відбуваються сьогодні.  Описана
ситуація відображає реальне, залишкове відношення держави до фінансування армії,
демонструє відсутність порядку в самій армії»

Він також наголосив, що чекати на те, що події самі по собі підуть законним руслом,
фронтовики не збираються. «Тому мусимо обов’язкового призупинити ганебне ставлення

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=11&ArticleID=15884&
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по відношенню до державного майнового комплексу військової частини в нашому
районі», – зазначив депутат Кам’янець-Подільської районної ради від «Фронту Змін»
Віктор Худняк. Він звернувся до Міністерства оборони та до військової прокуратури з
вимогою вжити заходів впливу на відповідальних посадових осіб з метою недопущення
подальшого неефективного зберігання та розкрадання державного майна військової
частина № 36 («Фронт Змін» вимагає від Міноборони розібратися із розкраданням
майна військової частини на Хмельниччині // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10197-front-zmin-boretsja-proti-
rozkradannja-majna-vijskovoyi-chastini.html). – 2012. – 11.05).

Черкаська область

Черкаська опозиція висунула свою «могутню кучку» мажоритарників – Гресь,
Бондаренко, Булатецький, Юсов, Даценко. За словами лідера об`єднаної черкаської
опозиції Леоніда Даценка, на парламентських виборах по Черкаській області
опозиціонери виставлятимуть по одному кандидату на кожен із 7  округів.  4  округи
віддається «Батьківщині», 2 – «Фронту Змін», 1 – Свободі. Сьогодні Рада опозиційних сил
затвердила 5 кандидатів.

Від «Батьківщини»: Анатолій Бондаренко, Микола Булатецький, Володимир Гресь.
Від Фронту Змін – Андрій Юсов та Леонід Даценко.

«Найближчим часом буде визначено всі прізвища», – сказав Леонід Даценко
(Черкаська опозиція висунула свою «могутню кучку» мажоритарників – Гресь,
Бондаренко, Булатецький, Юсов, Даценко // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/novini/news_poltika/1389-cherkaska-opozicya-vinunula-svoyu-mogutnyu-
kuchku-mazhoritarnikv-gres-bondarenko-bulateckiy-yusov-dacenko.html). – 2012. – 7.05).

Чернівецька область

Назар Горук: «Рівень доходів буковинців – один із найнижчих у державі. Папієв
повинен піти у відставку!». Так прокоментував офіційну статистику щодо розміру
середньомісячної зарплатні в області керівник фракції Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» у Чернівецькій обласній раді Назар Горук. За інформацією головного
управління статистики у Чернівецькій області, середньомісячна заробітна плата
працівників у березні 2012 р. становила 2190 грн. За цим показником Буковина пасе задніх
серед інших областей держави.

«Варто підкреслити, що офіційна статистика подає номінальну зарплатню. Після
сплати податків та обов’язкових відрахувань, люди отримують на руки значно менше
грошей», – наголосив Назар Горук. Свободівець додав, що обіцянки та гарні слова, які
повсякчас лунають з уст буковинських владників є, м’яко кажучи, неправдою.

«Пригадаймо ті передвиборчі рекламні щити, з яких голова ОДА Михайло Папієв
обіцяв, що «успіх належатиме усім». Наразі успіх належить лише обласній верхівці
«регіоналів» та олігархам, в руках яких знаходиться влада. Де те «покращення життя», де
обіцяні реформи?» – зазначив Назар Горук.

На підтвердження своїх слів свободівець запропонував переглянути передвиборчу
програму буковинських «регіоналів». «Вони обіцяли, що Чернівецька область стане
першою в Україні за якістю життя – натомість маємо одні з найнижчих зарплат в країні.
Обіцяли взаємодію між органами влади – натомість знищують місцеве самоврядування.
Обіцяли нові робочі місця й повернення заробітчан – натомість маємо занепад економіки,
адміністративний, податковий тиск на непідконтрольний владі бізнес. Гарантували

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10197-front-zmin-boretsja-proti-rozkradannja-majna-vijskovoyi-chastini.html
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http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/1389-cherkaska-opozicya-vinunula-svoyu-mogutnyu-kuchku-mazhoritarnikv-gres-bondarenko-bulateckiy-yusov-dacenko.html
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правопорядок – натомість отримали безкарних бойчуків. За таких умов, керівник
виконавчої влади в області, якщо він відповідальний політик, чесна й порядна людина мав
би піти у відставку, визнавши свою бездіяльність», – підсумував Назар Горук (Назар
Горук: «Рівень доходів буковинців – один із найнижчих у державі. Папієв повинен піти
у відставку!»  // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029640/). – 2012. – 4.05).

Чернігівська область

В соответствии с утвержденным планом работы на 2012 г. в Черниговском обкоме
Компартии Украины состоялось очередное оперативное расширенное совещание с
первыми секретарями горкомов и райкомов партии.

Вел совещание В.А. Лещенко, первый секретарь Черниговского обкома КПУ,
народный депутат Украины.

Он подробно проинформировал о состоявшемся 27 апреля 2012 г. Пленуме ЦК
Компартии Украины и задачах, поставленных в документах и решениях, принятых
Пленумом.

В.А. Лещенко раскрыл содержание выступления на Пленуме Первого секретаря ЦК
КПУ П.Н. Симоненко.

Было подчеркнуто, что перед партийными организациями области стоят сложные,
ответственные задачи по выполнению решений, принятых 44-м съездом Компартии
Украины. Обращено особое внимание на необходимость принятия действенных мер,
направленных на обеспечение коренного перелома в работе по пополнению партийных
рядов.

Необходима кардинальная активизация работы среди молодежи, причем не только в
студенческой среде, но и среди рабочей молодежи, которая, как никто другой, ощущает на
себе все сложности и проблемы современных так называемых «реформ».

Необходимо учитывать, что проводимые социологические опросы свидетельствуют:
более 30 % молодежи поддерживают социалистические идеи! Все наши действия должны
способствовать тому, чтобы люди воочию имели возможность убедиться, что Компартия
Украины продолжает последовательно отстаивать интересы людей труда.

Центральным Комитетом партии поставлена задача продолжить работу по
организации создания комсомольских организаций во всех городах и райцентрах области.
Уйти от комплекса «страха общения» в молодежной среде, встав на путь поиска и
поддержки новых форм работы с молодежью.

Способствовать поддержанию связей партийных и комсомольских организаций с
аналогичными организациями братских республик – Белоруссии и России (Совещание в
Черниговском обкоме КПУ // Компартія України (http://www.kpu.ua/soveshhanie-v-
chernigovskom-obkome-kpu/). – 2012. – 28.04).

***

Коропська школа мистецтв отримала подарунок – нові меблі – від депутата
Чернігівської обласної ради від партії «УДАР Віталія Кличка» Дмитра Смоляка.

Коропська музична школа вже 45 років випускає у світ талановитих музикантів.
Цього року тут навчається 238 учнів з усього Коропського району (для порівняння: у
загальноосвітній Коропській школі вчаться 550 учнів).

В «УДАРі» вирішили допомогти школі мистецтв після спілкування з директором –
Миколою Отрошем. «Вже близько 40 років шкільний інвентар не оновлювався. 6 років
тому купили баян. Робимо ремонти за кошт батьків, меблі розвалюються, тож
найнеобхідніше сьогодні – це меблі. Адже школа зветься Школа естетичного виховання,

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029640/
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вона виховує красу людських душ, тому повинна відповідати назві й вимогам», – зазначив
директор.

На зустрічі з керівництвом закладу був присутній також депутат Коропської
районної ради від партії «УДАР Віталія Кличка» Володимир Куніцин, який переймається
проблемами свого рідного району і знає як ніхто інший всі болючі місця регіону. Депутат
зазначив, що нині ситуацію на селі можна охарактеризувати лише одним словом – колапс.
Рівень життя стрімко падає, зменшується репродуктивність населення, скорочується його
кількість. У людей забрали найголовніше – право на роботу, люди змушені виїжджати до
міста. Село поступово знищується.

З огляду на це «УДАР» і надалі підтримуватиме сільські заклади освіти. Зокрема,
нещодавно Дмитро Смоляк допоміг Сосницькій музичній школі імені Полторацького
(«УДАР» підтримує сільські школи // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-pidtrimuye-silski-shkoli). – 2012. – 4.05).

***

11 травня в Експертному клубі «Чиста політика» Поліський фонд міжнародних та
регіональних досліджень спільно з Освітнім центром «Ініціатива» провів круглий стіл на
тему: «Визначення округів в Чернігівській області: очікування і реалії».

Під час круглого столу присутні чернігівські громадські діячі, журналісти, експерти
та політики назвали по 2 найбільш сильних кандидатів в кожному окрузі, відомих на цей
момент.

Тож в 205 окрузі лідирує народний депутат від БЮТ Валерій Дубіль і чернігівський
міський голова Олександр Соколов, при умові, що останній все ж піде на вибори.

В 206 двоє лідерів – це бізнесмен і депутат Чернігівської облради Владислав
Атрошенко і заступник чернігівського губернатора Станіслава Прокопенко.

В 207 окрузі на сьогодні безумовним лідером очільник парламентської групи
«Реформи заради майбутнього» Ігор Рибаков. Конкуренцію йому може склади Леонід
Кучма, якщо захоче піти на вибори, або кандидат від об’єднаної опозиції (КОДу)

В 208  окрузі наразі працює колишній очільник «Київміськбуду»  Михайло Голиця.
Відомий і активний на цьому окрузі і Олег Ляшко.  Але чи піде останній по ньому
залишається відкритим питанням.

В 209 окрузі беззаперечним лідером є колишній БЮТівець, керівник столичної
будівельної компанії «Житлобуд» Іван Куровський. Гідних конкурентів у нього поки
немає, ну хіба що Леонід Яковишин – директор великого сільськогосподарського
товариства «Земля і воля» ,якщо збереться на вибори.

Запекла боротьба вже йде на 210 виборчому окрузі. Тут, наразі, 2 основних
конкуренти –  депутати Чернігівської облради Микола Рудьковсий (обирався від СПУ)  і
Анатолій Мирошниченко (Партія регіонів)

Участь у круглому столі взяли такі чернігівські громадські діячі, журналісти,
експерти та політики: Юрій Вдовенко, Руслан Волощук, Юрій Паперний, Сергій
Соломаха, Олександр Шило, В’ячеслав Лебідь, Василь Амельченко, Павло Пущенко та
інші.

Експерти також відзначили, що цей перелік далеко не є вичерпним і варто чекати
нових сильних кандидатів по округам (Чернігівські експерти назвали найбільш сильних
кандидатів в кожному окрузі // Чернігівський монітор
(http://monitor.cn.ua/ua/politics/5161). – 2012. – 12.05).

http://klichko.org/ua/news/news/udar-pidtrimuye-silski-shkoli
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Партійні акції, заходи

2 мая 2012 г. состоялся автопробег, организованный Крымским республиканским
комитетом Коммунистической партии Украины, приуроченный к Всекрымской
партизанской маёвке.

В мероприятии приняли участие коммунисты Крыма, представители общественных
организаций, представители «Союза женщин-тружениц «За будущее детей Крыма»,
«Союз офицеров Крыма», ветераны и комсомольцы.

К мемориалам и памятникам,  по пути следования автоколонны,  были возложены
венки и живые цветы в благодарность и память о тех,  кто ценой собственных жизней
добыл победу, очистил наш край от фашистских оккупантов.

2 мая здесь собрались бывшие партизаны и подпольщики, молодое поколение
крымчан на традиционную партизанскую маевку.

Воздать почести героическим защитникам и освободителям Крыма приехали
коммунисты.

Завершился автопробег митингом у Памятного знака партизанам и подпольщикам
Крыма.

С приветственным словом перед собравшимися выступил первый секретарь
Крымского рескома КПУ Олег Андреевич Соломахин.

После официальных мероприятий участники маевки расположились на лесных
полянках, чтобы помянуть погибших, поднять чарку за живых (Слава крымским
партизанам! // Компартія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/slava-
krymskim-partizanam/). – 2012. – 3.05).

***

Буковинська опозиція розпочала безстрокові акції протестів проти свавілля влади,
політичних репресій, жорстокого поводження з ув’язненими. Про це йдеться у заяві
голови обласної організації партії ВО «Батьківщина» Івана Мунтяна. «У той час, коли
влада незаконно ув’язнила і знущається фізично над лідером опозиції Юлією Тимошенко,
колишній голова Заставнівської райдержадміністрації, який жорстоко катував людей,
залишається на свободі і є депутатом районної ради. Він фактично керує районом – не з
кабінетів, а вже з власних приватних ресторанів. Партія влади, яку він представляє,
залякує депутатів, погрожує позбавленням роботи, проблемами у навчанні дітей у вузах
тощо – в разі непідтримання кандидата на посаду голови райради від Партії регіонів», –
сказано у документі (Опозиціонери кажуть, що протестують // Доба
(http://www.doba.cv.ua/index.php?all=12#pos). – 2012. – 3.05).

***

Київська обласна організація партії «УДАР Віталія Кличка» розпочала соціальну
акцію «Розквітни Україно!». Першими до неї долучилися мешканці Ставищенського,
Рокитнянського, Володарського і Таращанського районів Київської області.

Активісти партії роздавали мешканцям Київщини пакетики з насінням квітів, які
вони повинні посіяти на клумбах у себе на подвір’ї, на території школи або дитячого
садка. Фото квітучих клумб учасники акції надсилатимуть на адресу Київської обласної
організації «УДАРу» до 1 вересня поточного року.

За підсумками акції «Розквітни Україно!» автори найкраще оформлених клумб
будуть нагороджені грошовими призами та заохочувальними подарунками («УДАР» у
Київській області розпочав соціальну акцію «Розквітни Україно!» // Партія «Удар»
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Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-rozpochav-
sotsialnu-aktsiyu-rozkvitni-ukrayino). – 2012. – 7.05).

***

8 мая, накануне Дня Победы, в Кировограде прошла ставшая традицией акция
«Огонь памяти». Уже третий год подряд организованный по инициативе обкомов
Компартии Украины и ЛКСМУ митинг-реквием собирает на мемориальном комплексе
«Крепостные валы» кировоградцев, сохранивших в своих сердцах память о героическом
подвиге советского народа в Великой Отечественной войне.

В начале мероприятия народный депутат Украины Виктория Демьянчук и депутат
городского совета Валентина Шаповалова возложили цветы к бюсту Героя Советского
Союза Г.А. Куропятникова.

Затем колонна участников акции под красными Знаменами Победы проследовала к
мемориальному комплексу «Крепостные валы», где и состоялся митинг-реквием. Приятно
отметить, что проезжающие мимо автомобили приветствовали участников шествия
сигналами клаксонов своих авто, а прогуливавшиеся неравнодушные горожане
присоединялись к участникам акции.

Митинг-реквием вела первый секретарь обкома Компартии Украины, народный
депутат Украины В. Демьянчук.

Участники акции вспомнили тех, кто бился с врагом на фронте, кто воевал в
партизанских отрядах, кто страдал в фашистских концлагерях. Вспомнили всех, кто без
сна и отдыха трудился в тылу.  Вспомнили всех,  кто дошел до Берлина и Праги,  и кого
сегодня нет с нами. Вспомнили о деревнях, сожженных дотла, о поселках, стертых с лица
земли, вспомнили о сотнях городов разрушенных, но непокоренных, каждую улицу
вспомнили, каждый дом.

На митинге выступили первый секретарь Кировоградского обкома Компартии
Украины Виктория Демьянчук, участник Великой Отечественной войны Мария
Майданюк, секретарь обкома ЛКСМУ Юрий Грачев, а также представитель духовенства
архимандрит Боголеп.

Кульминацией акции стали взлетевшие в небо голуби, как символ мира,
олицетворяющий нашу благодарность тем, кто завоевал счастье Родины, мирное небо для
будущих поколений.

По окончании митинга-реквиема его участники разнесли по могилам погибших
героев зажженные свечи (Кировоградские коммунисты провели митинг-реквием
«Огонь памяти» // Компартія України – http://www.kpu.ua –
(http://www.kpu.ua/kirovogradskie-kommunisty-proveli-miting-rekviem-ogon-pamyati/). –
2012. – 10.05).

***

Спільне відзначення Дня Перемоги у 2012 р. на Чернігівщині фактично стало
першою спільною акцією політичних партій, які входять до обласного Комітету опору
диктатурі (КОД).

9 травня 2012 р. у Чернігові активісти «Батьківщини», «Фронту Змін», Української
народної партії, Партії «Реформи і порядок», «Народної Самооборони», «Громадянської
позиції» пройшли урочистою ходою до Меморіалу Слави на Болдіних горах єдиною
колоною під державними та партійними прапорами.

Від імені КОДу квіти до Вічного вогню загиблих у Великій Вітчизняній війни біля
підніжжя Могили Невідомого Солдата поклали депутат Чернігівської обласної ради,
представник партії «Реформи і порядок» Сергій Журман, голова Чернігівського обласної
організації «Фронту Змін» Олександр Нерета, депутат Чернігівської обласної ради, голова

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-rozpochav-sotsialnu-aktsiyu-rozkvitni-ukrayino
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-rozpochav-sotsialnu-aktsiyu-rozkvitni-ukrayino
http://www.kpu.ua/kirovogradskie-kommunisty-proveli-miting-rekviem-ogon-pamyati/
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Чернігівського обласної організації ВО «Батьківщина» Олександр Кодола, голова
Чернігівської обласної організації Української народної партії Володимир Ступак,
депутати Чернігівської міської ради від ВО «Батьківщина» Олег Русін, В’ячеслав Лебідь.

Учасники святкової акції відзначили у цей світлий день єдиний негатив. Всім
чернігівцям прийшлося підніматися по сходинках до Могили Невідомого Солдата крізь
коридор прапороносців Партії Регіонів, які фактично накрили державні прапори з яким
вишукувалися ліцеїсти. І люди питали: «Цей партійний прапор вже є державним? Невже
змінено Конституцію?»

8 травня 2012 р. представники Чернігівської обласної організації Української
народної партії, Народного Руху України, ВО «Батьківщина», ВГО «Просвіта» імені
Тараса Шевченка, Всеукраїнського об’єднання війни поклали вінки і квіти до стели, могил
на меморіалі «Жертвам фашизму»  та вшанували пам’ять жертв Другої світової війни
хвилиною мовчання (У Чернігові КОД відзначив День Перемоги // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/u_chernigovi_kod_vidznachiv_den_peremogi/2012-05-10-10008). –
2012. – 10.05).

***

Форум об’єднаної опозиції 12 травня у Києві затвердив програму дій «Справедлива
держава, чесна влада, гідне життя». У разі перемоги на парламентських виборах
опозиціонери обіцяють розпочати широкомасштабні реформи.

Участь у форумі об’єднаної опозиції на Михайлівській площі взяли прихильники
партій Батьківщина, Фронт Змін, Народна самооборона, За Україну!, Партії Реформи і
порядок та Народного Руху України. На заході було затверджено програму спільних дій,
яку опозиціонери мають намір «доопрацювати під час всенародного громадського
обговорення».

Мета програми
Головними цілями програми визначено виведення держави з кризи, справедливий

розподіл національного багатства, реанімація європейського вектору інтеграції та
встановлення рівноправних відносин з Росією. Проголошуючи програму, лідер Фронту
Змін Арсеній Яценюк заявив про необхідність забезпечення гідних умов життя українців
та перепідпорядкування влади громадянам, ухвалення Кодексу економічного зростання
замість нинішніх податкового та пенсійного кодексів, а також зменшення податків,
спрощення їхнього адміністрування та відновлення соціальної справедливості й
соціальної допомоги.

«Перестаньте грабувати країну, і тоді вистачить не лише на маєтки та резиденції, а й
на всі соціальні програми»,  –  звернувся до нинішній можновладців Яценюк.  Він заявив,
що вважає за необхідне ліквідувати всі чиновницькі пільги та привілеї і розпродати всі
державні резиденції. А також скасувати Конституційний суд та передати його функції
Верховному суду.

Опозиційна програма містить в собі й наміри запровадити антикорупційну та
антимонопольну політику, реформу судової системи, люстрацію суддів та державних
службовців, а також надання місцевим органам влади більшої самостійності в обмін на
посилення їхньої підзвітності місцевим громадам. Цю програму підтримала й екс-прем’єр
Юлія Тимошенко, лист якої з тюрми зачитала на форумі її донька Євгенія. Як повідомили
учасникам форуму, Юлія Тимошенко за ґратами розробила концепцію реформування
правосуддя і «найближчим часом доповість її країні».

Співпраця опозиції
Голова партії УДАР Віталій Кличко на форум не прийшов, але надіслав учасникам

вітального листа. У ньому він вважає жовтневі парламентські вибори «шансом змінити
владу», яку він назвав «нашим спільним супротивником». Лідер УДАРу запропонував
підтримати принципи спільної боротьби, головні з яких – «відмова від взаємної боротьби
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між опозиційними силами» та «захист голосів громадян, щоб результати виборів
визначили виборці, а не фальсифікатори».

Хоча лідер Всеукраїнського об’єднання Свобода Олег Тягнибок не стояв на сцені
серед голів партій, які об’єдналися в спільний опозиційний фронт, він був запрошений до
виступу. Тягнибок закликав спільними зусиллями повалити нинішній «антиукраїнський
режим». Лідер націоналістів вважає, що після своєї перемоги теперішні союзники здатні
створити такі умови, за яких вони зможуть вільно конкурувати і співпрацювати,
незважаючи на ідеологічні розбіжності (Об’єднана опозиція затвердила програму дій //
Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/dw/1348916-obednana-opoziciya-zatverdila-
programu-dij). – 2012. – 12.05).

Громадські організації у підтримці партій

Безстрокова акція протесту, розпочата минулого тижня буковинцями в райцентрі
Заставна, отримала продовження у Чернівцях. Тут мітингувала молодь – так, як і
притаманно молоді: з гумором і стьобом. Молодіжні організації, серед яких і
«Батьківщина молода», провели сатиричну «демонстрацію трудящих», які «відчули на
собі покращення».

З плакатами, гаслами і портретами «очільників» у руках молоді люди проходили
символічними колонами під радянську бадьору музику і схвальними оплесками та
вигуками «ура» зустрічали коментарі диктора. Радісний голос ведучого повідомляв, що
пенсіонери просять уряд продовжувати відрахування з їх пенсій і після їхньої смерті,
бюджетники пропонують підлікувати уряд у чорнобильському санаторії і т.д.

Колоритно виглядала «колона селян» з сапками в руках. Завершилося дійство на
Соборній площі тим,  що портрети тих,  хто уособлює владу –  від глави уряду з
найодіознішими міністрами до в.о. міського голови з губернатором і його заступниками
викинули на «смітник історії».

«Ми сміємося з цієї влади і її антинародних дій, – зазначив представник міської
організації «Батьківщина молода» Олександр Бербека, – ми категорично незгідні, аби ця
влада повернула нас у просякнутий наскрізь брехнею і авторитаризмом Радянський Союз.
А з чого сміються – те перестає бути страшним» (У Чернівцях опозиційна молодь
викинула владних очільників на «смітник історії» // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/10860.html).
– 2012. – 4.05).

***

Міський парк, який закладався в 1940 р., сьогодні весь реконструйований. Колишніх
дерев та кущів залишилося мало,  натомість тут з’явилися молоді:  ялина срібляста,
шовковиця, дуб червоний, липа, береза, горобина, декоративна верба та окремі породи туї,
всього близько 300 саджанців, як повідомили в міській раді.

Приємно, що посадковий матеріал завезений не тільки з Гараздженського
розсадника, а й наданий місцевими лісівниками з «Прибузького» лісництва. Активну під
час підготовки саджанців, а потім і висадки їх у парку взяли активісти Любомльської
районної організації Партії регіонів та громадської організації «Молоді регіони».

Загальна кошторисна вартість всіх робіт, згідно проектної документації, понад
400 тис. грн, говорить міський голова Анатолій Гірикович: «Хочу подякувати всім, хто
надав спонсорську допомогу чи підтримав акцію з посадки дерев, в першу чергу
депутатському корпусу міської ради, багатьом керівникам установ, особливо центру

http://ua.korrespondent.net/dw/1348916-obednana-opoziciya-zatverdila-programu-dij
http://ua.korrespondent.net/dw/1348916-obednana-opoziciya-zatverdila-programu-dij
http://byut.com.ua/news_region/10860.html
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зайнятості, а також представникам громадських та партійних організацій, зокрема, Партії
регіонів».

«Прийшов садити новий парк, щоб покращити екологічну ситуацію в районі, своєму
рідному Любомлі, – зазначає голова Любомльської РО «Молоді регіони» Богдан Грищук.
– Екологія не в найкращому стані, повітря забруднене вихлопними газами».

Слід відмітити, що створення комфортного місця відпочинку в центральній частині
міста завдання не тільки міської влади, а й громадськості, в тому числі і молоді, яка буде
не одне десятиліття тут відпочивати. Сьогоднішні учні шкіл також брали участь в посадці
дерев,  а тому повинні дбати про майбутнє парку,  зберігаючи та примножуючи цю красу
(«Молоді регіони» відновлювали парк у Любомлі // Волынская областная организация
Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1566molodirehionyvidnovlyuvalyparkulyubomli.html).  –
2012. – 4.05).

***

3 мая в ДК «Орбита» состоялась презентация книги «Летопись добрых дел». Книга
повествует о деятельности ветеранской организации г. Запорожья и приурочена к 25-
летию организации ветеранов.

По словам председателя Запорожской городской организации ветеранов Виктора
Короленко, выход этой книги стал возможен благодаря финансовой поддержке со
стороны лидера запорожских коммунистов, народного депутата Украины Алексея
Бабурина.

«Ветераны признательны коммунистам за постоянную заботу и деятельность,
направленную на защиту интересов ветеранов войны и труда, детей войны», – подчеркнул
Виктор Короленко.

В этот же день состоялось чествование активистов ветеранского движения и
подведение итогов социальной программы «Ветеран» в г. Запорожье.

Алексей Бабурин проинформировал, что за апрель месяц волонтерами собрано
11676 грн. 65 копеек, 700 российских рублей и 1 турецкая лира. На данный момент уже
оказана финансовая поддержка районным организациям ветеранов, выделена
материальная помощь пятидесяти ветеранам (В Запорожье в рамках социальной
программы «Ветеран» собрано более 11 тысяч гривен // Компартія України
(http://www.kpu.ua/v-zaporozhe-za-chetyre-nedeli-provedeniya-socprogrammy-veteran-
sobrano-bolee-11-tysyach-griven/). – 2012. – 4.05).

***

З 1 березня 2012 р. Чернігівська міська молодіжна громадська організація «Центр
прогресивної молоді «Апельсин» розпочала реалізацію проекту «Крок до свідомого
вибору!».

Мета проекту – сприяти проведенню чесних, демократичних парламентських виборів
в Україні 2012 р. шляхом проведення просвітницьких та активізаційних заходів серед
молодих виборців 14-ти районних центрів Чернігівської області та м. Чернігова.

21–22 квітня 2012 р. – відбулася установча конференція мережі «Крок до свідомого
вибору!» за участі представників 9-ти громадських організацій та ініціативних груп
Чернігівської області, громадських організацій з м. Шостка Сумської області та
м. Славутич Київської області.

Під час установчої конференції учасники домовились об’єднати свої зусилля в
сприянні проведенню чесних, демократичних парламентських виборів в Україні 2012 р. та
підписали меморандум про співпрацю в рамках проекту «Крок до свідомого вибору!».
Додаток № 1 – копія меморандуму.

http://www.volynregion.org/news/1566-molodi-rehiony-vidnovlyuvaly-park-u-lyubomli.html
http://www.kpu.ua/v-zaporozhe-za-chetyre-nedeli-provedeniya-socprogrammy-veteran-sobrano-bolee-11-tysyach-griven/
http://www.kpu.ua/v-zaporozhe-za-chetyre-nedeli-provedeniya-socprogrammy-veteran-sobrano-bolee-11-tysyach-griven/
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З 1 травня по 21 жовтня 2012 р. підписанти меморандуму проведуть ряд
просвітницьких та активізаційних заходів для молодих виборців.

Просвітницькі заходи – проведення в районних центрах Чернігівської області для
соціально-, політично-активної молоді просвітницьких семінарів на тему «Парламентські
вибори 2012 р. – загрози та виклики».

Складовими частинами семінарів є виступи театру-форуму та короткі інформаційні
блоки з питань: зневіра молоді до виборчих процесів в Україні; бажання легкого заробітку
– «продажа свого голосу»; можливі маніпуляції з невикористаними бюлетенями; зміни у
виборчому законодавстві (мажоритарна, пропорційна система); які права та обов’язки
спостерігачів та як можна стати спостерігачем на виборах; інші питання.

Тренер семінарів – голова громадської організації «Освітній центр «Ініціатива»
Павло Пущенко. Режисер театру-форуму – голова громадської організації «Театр «23»
Тетяна Янко.

Інформаційні заходи – поширення серед молодих виборців листівок-запрошень, які
міститимуть інформацію про місце та час проведення активізаційних заходів, а також
коротку інформацію щодо проведення парламентських виборів (дата, час роботи виборчих
дільниць, права та обов’язки виборців, куди слід звертатися в разі порушення виборчих
прав тощо). Відповідальні за поширення інформації – менеджер по зв’язкам з
громадськістю програми Станіслав Тавлуй та регіональні представники (підписанти
меморандуму).

Активізаційні заходи – проведення в районних центрах Чернігівської області для
15 тис. молодих виборців постановок рок-опери «Destroy the Wall» – за мотивами
легендарної постановки «The Wall» групи Pink Floyd. Відповідальний за проведення
показів рок-опери – художній керівник програми.

В даний час МГО ЦПМ «Апельсин» шукає партнерів для реалізації даного проекту в
м. Ніжин, м. Городня, м. Щорс та м. Бобровиця Чернігівської області. Нам потрібні
активісти громадських організацій чи ініціативні молоді люди, які бажають долучитися до
проведення запланованих заходів (Ініціативна молодь Чернігівщини крокує до свідомого
вибору! // Чернігівський монітор (http://monitor.cn.ua/ua/politics/5028). – 2012. – 5.05).

***

З нагоди Дня матері жіночий рух «Фронту Змін» у Дніпродзержинську спільно з
міською газетою провели конкурс дитячого малюнку «Моя мама найкраща в світі».

Депутат Дніпродзержинської міської ради, координатор місцевого жіночого руху
«Фронту Змін» Наталія Шкуренко повідомила, що понад 300 дітей Дніпродзержинська
віком від 5  років не тільки намалювали своїх мам,  а й розповіли про них у невеличких
творах. За підсумками конкурсу Наталія Шкуренко вручила грамоти двом переможцям –
7-річному Олександру Ткаченку і 10-річній Олександрі Жидковій. Також переможці
отримали в подарунок мобільні телефони.

Міська газета «События» відзначила активісток жіночого руху «Фронту Змін»
дипломом за внесок у розвиток громадянського суспільства і соціальнокорисні ініціативи
(Жіночий рух «Фронту Змін» у Дніпродзержинську організував конкурс дитячого
малюнку до Дня матері // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10088-zhinochij-ruh-frontu-zmin-u-
dniprodzerzhinsku-organizuvav-konkurs-ditjachogo-maljunku-do-dnja-materi.html). – 2012.
– 7.05).

***

Заява
ТУКЗ-КМКС щодо рішення ЦВК про утворення одномандатних виборчих округів

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10088-zhinochij-ruh-frontu-zmin-u-dniprodzerzhinsku-organizuvav-konkurs-ditjachogo-maljunku-do-dnja-materi.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10088-zhinochij-ruh-frontu-zmin-u-dniprodzerzhinsku-organizuvav-konkurs-ditjachogo-maljunku-do-dnja-materi.html
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Президія Товариства угорської культури Закарпаття (ТУКЗ-КМКС) була
приголомшена рішенням Центральної виборчої комісії щодо утворення одномандатних
виборчих округів на виборах до Верховної Ради України. Комісія, ігнорувавши прохання
ТУКЗ-КМКС, інших угорських організацій Закарпаття та уряду Угорщини, розподілила
територію компактного проживання угорців між різними виборчими округами таким
чином,  що їх пропорція в жодному з округів не досягає навіть третини від загальної
кількості виборців.

Оскільки 150-ти тисячна угорська громада не має жодних шансів на виборах до
парламенту України подолати 5-ти відсотковий прохідний бар’єр, що відповідає
приблизно одному мільйону голосів, єдину можливість отримати депутатський мандат
може забезпечити одномандатний округ. Рішення ЦВК щодо розподілу території
компактного проживання угорців між різними виборчими округами значною мірою
погіршує шанси угорської громади на парламентське представництво, тому це однозначно
є кроком, спрямованим проти інтересів закарпатських угорців.

ТУКЗ-КМКС вважає рішення ЦВК відвертим наступом на законні інтереси угорської
національної меншини й рішуче засуджує такі дії (Угорці Закарпаття шоковані
«нарізкою» виборчих округів від влади // Закарпаття online
(http://zakarpattya.net.ua/News/96071-Uhortsi-Zakarpattia-shokovani-narizkoiu-vyborchykh-
okruhiv-vid-vlady). – 2012. – 7.05).

***

У Рівному відбулася звітно-виборна конференція Рівненської обласної організації
ЛКСМУ.

Перед розглядом першого питання – звіту про роботу обласного комітету Ленінської
Комуністичної Спілки Молоді України, в урочистій атмосфері були вручені
комсомольські квитки молодому поповненню. Наймолодшій з яких, Ірині Тихій,
виповнилося лише 14 років.

На конференції було обрано новий обком комсомолу та делегатів на VII (XXXVII)
з’їзд ЛКСМУ. Після конференції відбувся перший організаційний пленум, де першим
секретарем обкому обрано Аліну Феоктістову, другим секретарем – Тараса Вітрука,
секретарем обкому – Михайла Ромчука (Комсомольці Рівненщини відзвітувались //
Компартія України (http://www.kpu.ua/komsomolci-rivnenshhini-vidzvituvalis/). – 2012. –
10.05).

***

У десятках сіл Буковини не буде виборчих дільниць.  Їхнім жителям доведеться
долати кілометри, щоб проголосувати.

У Чернівецькій області 43 населених пункти не матимуть на парламентських виборах
виборчих дільниць.  В окремих селах гірського Путильського району для голосування
виборцям доведеться проїхати подекуди до 20 км в інший населений пункт. Загалом таких
сіл в Путильському районі нараховується 23.

Як повідомили у ГО «Опора», найбільше зауважень у громадських спостерігачів
виникло до формування одномандатного виборчого округу № 202 (Вижницький,
Кіцманський, Путильський райони, частина Сторожинецького) – тут є 30 сіл (близько
5600 виборців), жителям яких потрібно їхати в інший населений пункт для свого
волевиявлення.

На думку спостерігачів, це створить перешкоди для вільного волевиявлення, може
викликати непорозуміння серед виборців (У десятках сіл Буковини не буде виборчих
дільниць //  CITI  (http://citi.cv.ua/news/suspilstvo/u-desyatkah-sil-bukovini-ne-bude-
viborchih-dilnic/). – 2012. – 10.05).

http://zakarpattya.net.ua/News/96071-Uhortsi-Zakarpattia-shokovani-narizkoiu-vyborchykh-okruhiv-vid-vlady
http://zakarpattya.net.ua/News/96071-Uhortsi-Zakarpattia-shokovani-narizkoiu-vyborchykh-okruhiv-vid-vlady
http://www.kpu.ua/komsomolci-rivnenshhini-vidzvituvalis/
http://citi.cv.ua/news/suspilstvo/u-desyatkah-sil-bukovini-ne-bude-viborchih-dilnic/
http://citi.cv.ua/news/suspilstvo/u-desyatkah-sil-bukovini-ne-bude-viborchih-dilnic/
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***

Ежегодно из украинского бюджета выделяется несколько миллионов гривен на
поддержку детских и молодежных общественных организаций.  В этом году сумма
внушительная: 10 млн грн. Предполагается, что за эти деньги молодежь будут развлекать,
отучать от вредных привычек, воспитывать в патриотическом духе и т.д.

Средства, выделенные из бюджета, распределяются на конкурсной основе. В составе
жюри – представители Государственной службы по делам молодежи, различных
министерств и общественных организаций, претендующих на грант. Впрочем, состав
комиссии мало влияет на результаты конкурса: деньги из госбюджета все равно получают
молодежные отделения политических партий. Этого никто не скрывает – все документы с
суммами грантов выложены на сайте госслужбы по делам молодежи и спорта. Более того,
программа была придумана специально для того, чтобы финансировать из госбюджета
политические партии.

«Молодым регионам» досталось 450 тыс. грн. Их программа с многозначительным
названием «Есть – идея!» заняла первое место в конкурсе и потянула на 190 тыс. грн.
Кроме того,  120  тыс.  грн выделили молодежному крылу партии власти на то,  чтобы
бороться с коррупцией во власти (программа «Нет коррупции!»). И еще 140 тыс. –
накинули на фестиваль «Молодые таланты Украины». «Молодыми регионами» руководят
народные депутаты от ПР: Андрей Пинчук, Виктор Янукович-младший, Максим Луцкий,
Эльбрус Тадеев, Ирина Бережная. Кстати, об использовании бюджетных средств
«Молодые регионы» на своем сайте даже не упоминают.

Молодежные отделения коммунистической партии получили в сумме 440 тыс. грн.
«Всеукраинская пионерская организация имени Ленина» за 190 тыс. грн, пожертвованных
налогоплательщиками, осуществит проект «Украина глазами детей». А «Ленинский
коммунистический союз молодежи Украины» потратит 250 тыс. грн на «Зарницу-2012».
Среди руководителей «молодежной общественной» организации – не такие уж молодые
депутаты от Компартии Царьков и Найденов.

140 тыс. грн досталось «Социалистическому конгрессу молодежи» – отделению
Соцпартии с офисом на Грушевского. Ради справедливости стоит отметить, что
программа, под которую получены деньги, намного внятнее, чем изыскания «Молодых
регионов» и коммунистов. Социалисты собираются адаптировать в обществе
несовершеннолетних, совершивших преступления. Хочется только надеяться, что
адаптация будет проходить без партийной символики.

Еще 140 тыс. грн досталось «Украинской народной молодежи» – отделению
Народной партии.  Ситуация та же:  программа,  судя по всему,  вполне реальная
(сортировка мусора), но с трудом верится, что кто-то постесняется приносить символику
партии на акцию, оплаченную из бюджета.

Также деньги из госбюджета получило молодежное крыло СДПУ – Социал-
демократическая молодежь. Ей досталось 100 тыс. га программу «Собственное дело на
селе».

Одно из самых интересных решений комиссии – выделение 120 тыс. грн
организации «Лига славянской молодежи» на программу «Славянское единство!».
Участники «Лиги славянской молодежи» 12 июня прошлого года раздавали в Севастополе
ленточки с российским флагом. Таким оригинальным способом они праздновали День
России.

Вот для таких «помощников детей и молодежи» нашлись деньги в госбюджете
Украины. При этом в госфинансировании отказали нескольким детским летним лагерям,
спортивным фестивалям, программам по борьбе с вредными привычками (Молодые
регионалы и комсомольцы получили больше всего с госбюджета на свою
деятельность // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-



87

chernigova/7906--molode-regyonal-y-komsomolc-poluchyly-bolshe-vsego-s-gosbjudzheta-na-
svoju-dejatelnost). – 2012. – 11.05).

***

Свято перемоги є одним з найвеличніших днів в історії України. Як і в кожному місті
в Ківерцях пройшов святковий парад та святкові урочистості на честь Великої Перемоги
над фашистськими загарбниками. Георгіївська стрічка, яка символізує вічну пам’ять,
відносно недавно стала неофіційним символом цього визначного дня.

Ківерцівський осередок МГО «Молоді регіони»  також приєднались до цієї акції,
чіпляючи стрічки усім бажаючим. Також, за ініціативою МГО «Молоді регіони», а саме
Артура Бартосевича, був проведена дружня волейбольна зустріч жителів Ківерець та
Хопніва. Зокрема, Ківерцівський осередок Партії Регіонів та МГО «Молоді регіони»
організували святкову дискотеку у міському парку (Молоді регіони Ківерцівського району
на День перемоги кріпили стрічки та організували дискотеку // Волынская областная
организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1598-molodi-rehiony-
kivertsivskoho-rayonu-na-den-peremohy-kripyly-strichky-ta-orhanizuvaly-dyskoteku.html).  –
2012. – 11.05).

***

Як на Житомирщині йде політична боротьба за електорат,  розповіли експерти з
передвиборчих досліджень та політологи на прес-конференції в Житомирському прес-
клубі реформ.

Аналізуючи ситуацію, вони дійшли висновку, що поділ Житомирщини на 6 округів є
доволі логічним і поки що якихось значних порушень у передвиборчому процесі не було
помічено. «Наразі кандидати в депутати рекламують себе, роздаючи продовольчі набори
та долучаючись до різноманітних соціальних ініціатив та проектів, які втілюють
громадські організації та фонди», – каже координатор громадського руху «Чесно»
Володимир Піньковський:

«Не проходить жодного дня без якоїсь так званої благодійної акції,  за якими стоять
потенційні кандидати. Серед останніх акцій – в одному з округів до продовольчих
пакунків додали ще й горілчані вироби. Ще в одному окрузі ставлять урни для сміття,
вішають таблички з назвами вулиць.  Хочу відзначити,  що на сьогодні багато хто,
особливо люди, які позиціонують себе як провладні кандидати, видають зроблене за свої
власні досягнення. Це стосується будівництва дитячих садочків, церков, громадських
туалетів. Насправді часто на це кошти виділяє обласний бюджет, а не конкретний
кандидат»

Найгарячішим у цьому плані експерти вважають Малинський виборчий округ, де
наразі серйозно змагаються аж 4 претенденти на перемогу. Найменш напруженою
вважають ситуацію в 65 виборчому окрузі з центром у місті Новограді-Волинському –
найвідомішим з усіх кандидатів у депутати там є голова Верховної Ради України
Володимир Литвин (Як на Житомирщині йде політична боротьба за електорат //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/39205-yak-na-zhitomirschin-yde-
poltichna-borotba-za-elektorat.html). – 2012. – 11.05).

***

11 травня 2012 р. представники Херсонської координаційної ради руху «ЧЕСНО»
Костянтин Шульга, Сергій Нікітенко та Дементій Бєлий презентували на круглому столі
основні засади кампанії «Фільтруй Раду» та плани діяльності руху «ЧЕСНО» на
Херсонщині.

http://www.volynregion.org/news/1598-molodi-rehiony-kivertsivskoho-rayonu-na-den-peremohy-kripyly-strichky-ta-orhanizuvaly-dyskoteku.html
http://www.volynregion.org/news/1598-molodi-rehiony-kivertsivskoho-rayonu-na-den-peremohy-kripyly-strichky-ta-orhanizuvaly-dyskoteku.html
http://ruporzt.com.ua/politica/39205-yak-na-zhitomirschin-yde-poltichna-borotba-za-elektorat.html
http://ruporzt.com.ua/politica/39205-yak-na-zhitomirschin-yde-poltichna-borotba-za-elektorat.html
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На круглому столі були присутні двадцять шість осіб –  представники громадських
організацій, журналісти, депутати та просто активні люди.

В обговоренні засад «Чесно» взяли зацікавлену участь координатор херсонської
мережі Громадянської Асамблеї України Ганна Парфьонова, голова Херсонської асоціації
сільських та селищних голів Наталія Возаловська, завідуючий кафедрою філософії та
соціології ХНТУ, керівник Центру досліджень південноукраїнського прикордоння
професор Володимир Коробов, голова громадського об’єднання «Добро» Валентина
Крицак та інші.

Всі бажаючи долучитися до руху «ЧЕСНО» урочисто підписали Маніфест
«ЧЕСНО».

В Маніфесті проголошуються головні цілі «ЧЕСНО» та підкреслюється активна роль
кожного з нас:  «Ми,  українці,  об’єднавшись,  можемо змінювати власне життя.  Шлях до
змін –  це нові чесні вибори для того,  щоб в парламент пройшли нові чесні люди,  які
відповідають критеріям доброчесності. Це можливо лише у випадку, коли ми, виборці,
будемо голосувати свідомо та боротися,  щоб наші голоси були пораховані чесно»,  –
підкреслили виступаючи.

Представники «ЧЕСНО» проголосили на Херсонщині початок кампанії підписання із
політичними партіями Меморандуму про дотримання принципів «ЧЕСНО» у виборчій
кампанії.

Як відомо, з 30 липня по 9 серпня відбудеться висування кандидатів у народні
депутати. До цього часу рух «ЧЕСНО» проведе дослідження відповідності кандидатів
критеріям доброчесності й у випадку невідповідності кандидатів висунутим критеріям,
запропонує політичним партіям відмовитися від висування цих осіб.

На Херсонщині вже створені аналітична та інформаційна групи руху.
Вже розпочато збір відомостей з відкритих джерел про відповідність народних

депутатів України висунутим критеріям. Після узагальнення інформації ми поінформуємо
керівництво партій про отриманні результати та будемо просити, щоб конкретні депутати,
які не пройшли люстрації, щоб вони не були висунуті на наступний термін.

До Херсонської платформи «Чесно» на даний момент входять представники
14 регіональних громадських організацій (Рух «Чесно» оголосив на Херсонщині початок
кампанії «Фільтруй Раду!» // Політична Херсонщина (http://polit-
kherson.info/publication/society/9116-lr-l-r.html). – 2012. – 12.05).

Оперативні прогнози

Є три сценарії, за якими можуть відбутися вибори київського міського голови.
Про це розповів політолог Костянтин Матвієнко.

«Перший сценарій – їх проведуть наприкінці липня цього року. Це вигідно для
нинішнього голови міськдержадміністрації Олександра Попова (ставленик Президента
Януковича,  який фактично керує містом замість усунутого від роботи Леоніда
Черновецького. – Ред). До середини літа Партія регіонів ще може з останніх сил
утримувати комунальні тарифи, вкладати бюджетні гроші у «стимуляцію симпатій»
виборців до неї», – сказав він.

На його думку, другий сценарій – вибори мера пройдуть водночас з
парламентськими.

«Це гірше для іншого кандидата – Віталія Кличка. Йому одночасно доведеться
балотуватися у міські голови й очолювати партійний список до Верховної Ради. Усі
питатимуть: «Яке ви маєте право на два мандати?». Третій варіант – вибори відбудуться
2013-го, коли завершується п’ятирічний термін повноважень нинішнього міського
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голови Леоніда Черновецького.  Особисто я схиляюся до останньої версії.  Ця влада не
дуже популярна в Києві –  куди їй поспішати,  якщо «регіонали»  й так контролюють
місто?» – додав Костянтин Матвієнко.

За його словами, виборча кампанія мера коштуватиме не менше 30 млн дол.
«Сюди входять реклама, платні ефіри, спостерігачі, працівники комісій, агітатори.

Для Попова ця сума буде в рази більшою,  бо йому треба долати нелюбов киян до
«регіоналів», – наголосив політолог («Вибори київського мера відбудуться 2013 року» –
політолог //  ЗА КИЕВ
(http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=1&nums=84631). – 2012. –
29.04).

***

«Об’єднавчі настрої опозиції після виборів будуть залежати від подальшого розвитку
політичної ситуації, але вже були неодноразові приклади того, як проти друзів по опозиції
використовували камінь за пазухою», – таку думку в коментарі висловив політолог
Володимир Фесенко.

За його словами, настрої опозиції після виборів щодо об’єднання чи подальшого
відокремлення будуть залежати від розвитку політичної ситуації. Політолог
відзначив, що існують питання, в яких інтереси «Батьківщини» та «Фронту Змін» мають
принципові розбіжності. «Яценюку об’єктивно вигідно, щоб Тимошенко залишалась у
в’язниці. Адже тоді він залишається першим номером, фактичним лідером опозиції і по
суті буде претендувати на роль єдиного кандидата від опозиції на президентських
виборах. «Батьківщина»… зацікавлена у звільненні свого лідера, і тут вже ми бачимо
конфлікт інтересів», – зазначив В. Фесенко.

Він наголосив, що були вже неодноразові приклади, того як представники тих чи
інших опозиційних сил використовували камінь за пазухою проти колег по опозиції. «Ми
неодноразово бачили,  як можуть використовувати дулю в кишені або камінь за пазухою
проти друзів по опозиції. Простий приклад: Юлія Володимирівна закликає Кличка до
об’єднання, але, судячи з останніх опитувань, Кличку це не потрібно, адже рейтинг досить
високий і у нього немає жодної мотивації об’єднуватися. Але у нього є ще одна причина
не вірити закликам – тому що його відверто «мочать» люди з БЮТ, і це не секрет. Проти
Кличка ведеться цілеспрямована інформаційна кампанія, і ведуть її люди, які пов’язані з
«Батьківщиною». І в УДАРі це добре знають і розуміють», – зауважив політолог.

Водночас В.  Фесенко відзначив,  що ще до виборів опозиції доведеться пройти два
серйозних випробування – формування єдиного списка мажориторників і формування
партійних списків (Яценюку вигідно, щоб Тимошенко залишалась у в’язниці, –
політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuku_vigidno_shhob_timoshenko_zalishala
s_u_vyaznitsi__politolog&objectId=1253922). – 2012. – 1.05).

***

Законопроект о языках может быть принят до парламентских выборов, но
после выборов может быть применена операция по его отмене через
Конституционный Суд. Такое мнение высказал директор украинского филиала
Института стран СНГ Владимир Корнилов.

«Я думаю, что никуда не денется в данном вопросе Партия регионов. Считаю, что до
выборов будет принят и подписан закон о языковой политике – пусть половинный,
двусмысленный, но на практике призван повысить статус русского языка», – считает
Корнилов. Однако, по словам директора филиала Института стран СНГ, сразу после
выборов принятый Верховной Радой закон о статусе русского языка будет отменен через

http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=1&nums=84631
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuku_vigidno_shhob_timoshenko_zalishalas_u_vyaznitsi__politolog&objectId=1253922
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuku_vigidno_shhob_timoshenko_zalishalas_u_vyaznitsi__politolog&objectId=1253922
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Конституционный Суд Украины. Таким образом, Партия регионов как бы выполнит
свое многолетнее обещание, но русский язык так и не сможет повысить свой статус
выше обычного разговорного в некоторых регионах Украины (Корнилов считает,
что в ПР придумали, как решить вопрос «русского языка» // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n100175). – 2012. – 2.05).

***

Верховная Рада, которую украинцы изберут этой осенью, проработает недолго,
поэтому в следующем году могут состояться еще одни парламентские выборы. Об
этом заявил лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

«Убежден, что оппозиционные силы победят. Причем с большим отрывом. Так
же в мажоритарных округах победит большинство оппозиционных кандидатов»,  –
считает националист.

В то же время, по его мнению, с такими результатами не согласится Партия
регионов, которая «не только будет использовать массовые фальсификации, но и
попытается сорвать выборы, не признать их результаты».

«Поэтому новоизбранный парламент будет недолговечным. Вполне может быть,
что уже в этом году Янукович, не имея влияния на Верховную Раду, а я убежден, что
так оно и будет, будет обдумывать вопрос ее роспуска», – спрогнозировал Тягнибок.

Он предположил, что в следующем году могут состояться еще одни выборы в
парламент.

«Но здесь уже возникнет противостояние между новым парламентом и старым
президентом и его окружением, которые будут действовать не по правилам. Это
противостояние может привести не только к юридическим последствиям», – отметил
Тягнибок (Tягнибок сомневается в светлом будущем нового парламента // ЭКСПЕРТ-
ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=99475). – 2012. – 4.05).

***

«Накладаючи всеможливі ярлики на саме поняття самовисуванця, людей
намагаються таким чином надурити. Сьогодні потенційні кандидати, які можуть іти
від влади, вже намагаються бути погодженими від Комітету опору диктатурі. Або
якщо не від КОДу, то від тих політичних сил, які будуть йти самостійно, маю на увазі
політичну силу зі спортивним ухилом. І ми однозначно будемо бачити цих
кандидатів на мажоритарних округах», – заявив представник партії «Громадянська
позиція» Олег Канівець.

На його думку, «Фронт Змін», «Батьківщина» і «Свобода» грають у дуже небезпечну
гру, монополізувавши право призначення кандидатів по мажоритарних округах від
опозиції. «Отакий принцип квотування і намагання поділити кандидатів по округах на
трьох – це ті самі закриті списки. Ніхто людей не питає. Три політичні сили, які вважають,
що уних є монополія на опозицію, підписали договір про співпрацю між собою, нікого
більше не допускають до себе. Як це розуміти? Коли на засіданні КОДу ми перейшли до
розгляду критеріїв підтримки кандидатів у депутати, то «Свобода» і «Фронт Змін» просто
встали і пішли геть»...

Олега Канівця підтримав соціоінформатик Петро Жук: «У такій корумпованій
державі, як наша, олігарх із мільярдними статками вкладають гроші в опозиційні
сили. Тому монополія КОДу закінчиться монополією партії влади в КОДі. Тобто ми
будемо голосувати за тих самих ставлеників олігархічного клану, тільки під
вивіскою опозиції» (Потенційні кандидати від влади намагаються бути
погодженими від КОДу, – Канівець // Телеканал «ZIK»
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/04/347033). – 2012. – 4.05).

http://glavnoe.ua/news/n100175
http://expert.org.ua/?st=3&id=99475
http://zik.ua/ua/news/2012/05/04/347033
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***

Приближение парламентских выборов и реализация социальных инициатив
Президента и правительства никак не повлияют на рост цен в Украине.

Такую точку зрения выразил руководитель экономических программ гуманитарного
фонда «Єдиний світ» Всеволод Степанюк.

«Инфляцию не вызывает излишек денег.  Ее вызывает избыток товаров.  У нас есть
избыток продуктов питания,  услуг,  то есть,  украинская экономика задыхается от
недостатка средств. И любое стимулирование экономики только уменьшит цены. Я не
соглашаюсь с тем, что цены могут вырасти. Наоборот, если спрос уменьшается,
увеличиваются цены», – сказал он.

По словам эксперта, главными факторами, влияющими на рост инфляции в Украине,
являются процессы в мировой экономике и монополизация самой украинской экономики
(Эксперт: Выборы не повлияют на рост цен в Украине // Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/ekspert__39). – 2012. – 5.05).

***

Украинцы выйдут на улицу, если власть сфальсифицирует парламентские
выборы. Об этом сказал народный депутат из блока «Наша Украина – Народная
самооборона» Тарас Стецькив.

«Это может вылиться в серьезное массовое сопротивление. Революцию или нет
– неизвестно. Если «Фронт Змін», «Батьківщина» и еще четыре партии, которые
объединились в один список, выставят одного кандидата на округ и выигрывают
выборы, а власть их сфальсифицирует. Люди будут защищать этот выбор. Скорее,
не мирно, если Янукович будет выводить внутренние войска. Если бы вся оппозиция
объединилась, а то «УДАР» Кличко отдельно, «Свобода» – тоже. Все из-за амбиций»,
– отметил он.

По словам нардепа, утверждение Кличко, если он пойдет отдельно, то суммарно
оппозиция получит больше, чем будете в одном списке, являются неправдой.

«Если к объединенной оппозиции присоединяется Кличко, то это – гарантия
победы. Получим более 226 депутатов. Если не включается, есть опасность взаимной
борьбы. Задача для власти облегчается. Она сможет «разводить», стравливать нас
между собой, пуская разные слухи, давая одним больше эфира, а другим – меньше.
Тогда большинства не будет тметь ни оппозиция, ни власть, а между ними и нами
будет ситуативное мажоритарное болото в 40–60 человек. Они будут голосовать в
зависимости от конъюнктуры. Если бы, кроме Кличко, присоединились еще ряд
мелких партий – Катеринчук, Гриценко, тогда ситуация была бы полярной и
оппозиция выиграла бы и мажоритарку, и по списку. Кличко – большая проблема
для объединенной оппозиции. Он имеет определенный уровень доверия, новый в
политике, первый раз стартует в высшей лиге. Поэтому наличие Виталия с его
отдельным походом запутывает избирателя», – добавил Стецькив.

По мнению «нунсовца», «Фронт Змін» и «Батьківщина» задолго до выборов должны
объявить свой список кандидатов.

«Говорят, он уже готов и все добро дали, включая Тимошенко», – сказал нардеп
(Стецькив: Фальсификация выборов вызовет массовое сопротивление, а Янукович
может задействовать войска // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/205009/stetskiv_falsifikatsiya_vyborov_vyzovet_massovoe_soprotivl
enie_a_yanukovich_mojet_zadeyistvovat_voyiska). – 2012. – 5.05).

http://flot2017.com/posts/new/ekspert__39
http://censor.net.ua/news/205009/stetskiv_falsifikatsiya_vyborov_vyzovet_massovoe_soprotivlenie_a_yanukovich_mojet_zadeyistvovat_voyiska
http://censor.net.ua/news/205009/stetskiv_falsifikatsiya_vyborov_vyzovet_massovoe_soprotivlenie_a_yanukovich_mojet_zadeyistvovat_voyiska


92

***

Бригинець заявив, що надій на мирні акції протесту залишається все менше через те,
що влада знищила середній клас в Україні.

«Один з американських президентів чітко сказав, що той, хто хоче придушити
оксамитову революцію, готує жорстку революцію. І те, що сьогодні відбувається в
нашій країні – це підготовка владою жорсткої революції в Україні», – сказав
Бригинець.

Депутат наголосив, що коли в країні відсутній середній клас, властиві йому м’які
способи протесту – пікети, акції, голодування – стають неможливими.

«За два роки в Україні був знищений середній клас і залишились лише найбідніші
верстви – народ, який чекає скільки може, а потім бере сокиру. Коли піднімаються
найбідніші, відбувається те, що відбулося в Пн. Африці, приміром в Єгипті – крові не
уникнути», – підкреслив депутат.

О. Бригинець переконаний, що тільки зважені опозиційні сили можуть стримати
громадські протести найбідніших, за умови, що влада чутиме і опозиційні сили.

«Сьогодні партії, які не закликають до радикальних дій, в тому числі і
«Батьківщина»,  кричать у все горло,  що країні необхідні зміни,  але влада нас не чує.
Здається вони розуміють тільки аргумент грубої фізичної сили», – заявив БЮТівець.

Депутат вважає, що, швидше за все, ці аргументи почнуть діяти на владу відразу
після виборів, коли стануть очевидними фальсифікації, а також відбудеться стрибок
цін та обвал гривні (Бригинець: Влада в Україні готує криваву революцію // ЗА КИЕВ
(http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=3&nums=84738). – 2012. –
7.05).

***

Большинство кандидатов от политических сил в мажоритарных округах не
будут иметь значительного опыта решения проблем избирателей своего округа.
Такое мнение высказал директор Агентства моделирования ситуаций Виталий Бала.

«Не так много есть кандидатов, которые «привязаны» к своему округу. По большому
счету, кандидат в округе будет если не «парашютистом», то человеком, который будет
начинать работу только со своих планов. Вряд ли такие кандидаты будут иметь большую
историю работы в округе. Поэтому только местные региональные лидеры, известные
люди будут иметь больше шансов. И тут уже сами политические силы – власть или
оппозиция – должны выбирать, на кого они должны делать ставку – или на своих
«проверенных бойцов» или на людей, которые хорошо известны в округах»,  –
отметил эксперт.

В. Бала считает, что политические силы должны обновить своих представителей в
парламенте для того, чтобы снять негативное отношение общества к работе парламента.

Эксперт добавил, что нарезка мажоритарных округов в нынешней ситуации не
повлечет существенного влияния на непосредственные результаты выборов. «Сама
нарезка округов может внести определенные осложнения или облегчения – в зависимости
от того, какому кандидату это выгодно или невыгодно, но следует понимать, что в той
ситуации, которая сейчас сложилась, она не может иметь существенного влияния на
результаты (выборов.  –  Ред.)»,  –  отметил В.  Бала (Большинство мажоритарщиков не
будут иметь опыта работы в округах – политолог // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/49128-bolshinstvo-mazhoritarschikov-ne-budut-imet-opyita-
rabotyi-v-okrugah-politolog.htm). – 2012. – 8.05).

http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=3&nums=84738
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***

Не виключено, що разом з суто технічними змінами, які пропонує ЦВК до
виборчого законодавства, можуть внести і політичні, наприклад, знизити прохідний
бар’єр. Таку думку висловив політолог Вадим Карасьов.

За словами політолога, разом із змінами, які пропонує ЦВК до виборчого
законодавства можуть внести зміни щодо бар’єру. «Можуть знизити бар’єр для того,
щоб змогли пройти низка союзників Партії регіонів, а тоді це буде не просто технічна
міра, а політична. Адже це напряму буде стосуватись майбутньої конфігурації
парламенту. А якщо ні, то тоді це будуть суто технічні зміни – затвердять нові
округи, заборонять одночасне балотування і низку інших технічних новацій»,  –
коментує Карасьов.

Він зауважив, що така ситуація не виключена, адже до кінця не зрозуміло, як
проводити кампанію і який має бути парламент. «Адже поки виходить, що в парламент
проходять Партія регіонів, комуністи, Кличко, «Батьківщина» та «Фронт Змін» і
Королевська, але більшість – це опозиційні сили», – відзначив експерт.

На уточнююче запитання, якою може бути реакція опозиція на зміни виборчого
законодавства, які пропонує ЦВК, В. Карасьов відповів, що ніяких дій з боку опозиції не
буде,  адже ідеться про технічні зміни.  «Якщо обмежаться тими змінами,  про які
говорить ЦВК, то нічого страшного в цьому немає…А от якщо будуть зміни по бар’єру,
то тут можливі пікіровки», – додав він (Рада може знизити прохідний бар’єр на
виборах, – політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?rada_mozhe_zniziti_prohidniy_baryer_na_viborah
__politolog&objectId=1254622). – 2012. – 10.05).

***

Депутат Тарас Чорновіл вважає, що перші реальні політв’язні можуть
з’явитися в Україні після парламентських виборів.

За словами депутата, «на тих представників опозиції, що йдуть по мажоритарних
округах і яких неможливо «підчепити» на «гачок» після виборів, уже є готові кримінальні
справи».

«Наприклад, мій колега по парламентському комітету закордонних справ Андрій
Парубій. У разі, якщо він не обереться до Верховної Ради, його автоматично посадять. Бо
проти нього порушено кримінальну справу за спротив ратифікації харківських угод», –
зазначив Чорновіл.

За його словами, Парубій дійсно може стати одним із перших справжніх
політв’язнів, якщо не переможе на виборах.

Чорновіл також зазначив, що сьогодні влада робить усе можливе, щоб у
мажоритарних округах до парламенту йшли люди, які стовідсотково перейдуть у
більшість до Партії регіонів.

«На округах зараз зроблять усе можливе, щоб від опозиції провести своїх людей або
дуже добре контрольованих бізнесменів», – зазначив він.

Тому, за словами Чорновола, помилкою опозиції буде висування бізнесменів по
округах. «Після виборів усіх цих бізнесменів від опозиції «підчеплять» й усі вони будуть
на «гачку», – переконаний він.

Також, стверджує депутат, одне з головних завдань влади, яке вона сьогодні активно
реалізує, – наповнити списки опозиції людьми, які перейдуть після виборів у Партію
регіонів.

«У списку опозиції може бути 30–40 чоловік, які стопроцентно перейдуть у
Партію регіонів», – прогнозує Чорновіл (Чорновіл пророкує, що Парубія посадять після
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виборів // Рortal.Lviv.ua (http://www.portal.lviv.ua/news/2012/05/10/182450.html). – 2012. –
10.05).

***

На предстоящих парламентских выборах смешанная система окончательно
докажет свою бесперспективность, и Украина вернется к выборам по партийным
спискам. Такой прогноз дал заместитель главы Центральной избирательной комиссии
Андрей Магера.

«Можно попытаться вернуться в прошлое, но это безуспешная попытка. Эта
смешанная система окончательно докажет свою полную бесперспективность. Я уверен в
том, что Украина вернется к пропорциональной избирательной системе, но не в том виде,
в котором она существовала в 2006-2007 годах», – сказал Магера (В ЦИК уверены в том,
что смешанная система выборов докажет свою полную бесперспективность // КИД
(http://zadonbass.org/news/politics_other/message_49544). – 2012. – 10.05).

***

Після парламентських виборів в Україні навряд чи зміниться ситуація і
настане політична стабільність. Таку думку висловив засновник компанії «Research &
Branding Group» Євген Копатько.

Політолог підкреслив, що зараз у жодної політичної сили немає очевидної переваги і
підтримки.

При цьому Є.  Копатько визнав,  що,  незважаючи на негативне ставлення до діючої
влади, їй вдалося досягти певних успіхів.

«Так, влада сьогодні багато критикує, але знайти в її кроках невеликі плюси все ж
можна ....», – сказав він.

При цьому експерт додав,  що парламентські вибори в Україні,  на жаль,  нічого не
змінять. «Ви думаєте, що ми після виборів успішно вийдемо з цієї ситуації? Ні. В Раду
пройде кілька нових облич, але на цьому всі нововведення і закінчаться»,  –
підсумував він (Каретнікова О. Ситуація в Україні не зміниться після
парламентських виборів – експерт // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120511_situatsiya-v-ukraine-ne-
izmenitsya-posle-parlamentskih-vyiborov-ekspert). – 2012. – 11.05).

***

Янукович и его окружение попали в «ножницы», высказал свое мнение относительно
ситуации вокруг Юлии Тимошенко старший научный сотрудник Института
международных исследований МГИМО МИД России Леонид Гусев.

«Ситуация очень сложная, и непонятно, как она может разрешиться. Сейчас
ситуация такая, что Янукович и его окружение попали в такие своеобразные «ножницы»
или «клещи». С одной стороны, им плохо держать Тимошенко в заключении. Мы видим, к
чему это приводит: отказы приехать на Евро-2012 и на саммит со стороны действительно
влиятельных руководителей стран Европейского союза.  Но в то же время,  если он ее
отпустит сейчас, это тоже по нему сильно ударит. Потому что оппозиционные партии,
которые сейчас готовятся к парламентским выборам, которые пройдут осенью, в октябре
этого года, они тоже это используют», – отметил эксперт.

«Какие-то маневры украинская власть должна будет предпринять. Скорее всего, об
этом мы узнаем, наверное, в течение ближайшей недели-полторы. Сейчас все-таки только
праздники закончились. Сказать конкретно, что они будут делать, – сложно. Но я думаю,
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что-то будут вырабатывать, потому что для них действительно это очень чревато
последствиями», – предположил г-н Гусев.

«Парламентские выборы покажут, какой действительно расклад сил внутри
страны. Если действительно Партия регионов и ее сателлиты будут в меньшинстве,
хотя бы даже в небольшом меньшинстве, это все равно будет очень важно для того
политического процесса, который будет развиваться в стране. Ведь ситуация и в
экономике Украины очень плохая, чего ж тут греха таить. И это все вместе может
привести к тому, что даже могут быть объявлены досрочные президентские выборы.
Даже многие украинские политологи, с которыми я разговаривал, этого никак не
исключают», – подытожил он (В Украине могут быть объявлены досрочные
президентские выборы – эксперт // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/40021/). – 2012. – 11.05).

***

Опозиція набере в кращому випадку 70 мандатів: 40 за списком і 30 по
мажоритарці. Таку думку висловив народний депутат від Партії регіонів Михайло
Чечетов.

«Якби був конкурс на найсмішніший анекдот,  гран-прі було б за це.  Які 240!»,  –
прокоментував він заяви «бютівців» про те, що опозиція зможе отримати як мінімум
240 мандатів.

«Регіонал» упевнений, що всі голоси в опозиції відтягнули Віталій Кличко, Олег
Тягнибок та Наталія Королевська.

«Олег Тягнибок і «Свобода» хотіли організувати ряд різних провокацій на 9 травня в
Західній Україні, для того щоб мобілізувати електорат. А йому підказали: «Олег, на цьому
ти не піднімешься,  ти не потрапиш до парламенту».  Йому люди підказали,  що не треба
там влаштовувати бійки, це вже не пройде, на це виборець не купитися», – розповів
Чечетов.

Тягнибоку, за словами нардепа, сказали: «Ти можеш увійти по килимовій доріжці в
парламент і подолати 5  %  бар’єр,  якщо залізною мітлою виметеш із Львівської,  Івано-
Франківської, Тернопільської області повністю БЮТ і «Фронт Змін» Яценюка і весь їхній
електорат забереш на себе». Чечетов упевнений, що Тягнибок зважив цю пропозицію і
саме тому жодних провокацій на День перемоги не було.

«Наталія Королевська замкнула на собі весь «бютівський» електорат і молодіжку
Яценюка.  Вона вже 5  % подолала,  її рейтинг вже за 6  %,  –  упевнений нардеп.  –  Кличко
відмовився з ними йти, з цими пройдисвітами. У Кличка вже 15 %».

«Регіонал»  додав:  «І був у них цей КОД,  а коли залишився там «Фронт Змін»  і
«Батьківщина», вони тепер перетворилися з КОДу в «Кодло» і ділять це кодло на двох».
Фактично, зазначив Чечетов, електорат об’єднаної опозіціі розійдеться Тягнибоку,
Королевській, Кличку і Гриценку.

«А що там у них залишиться? Вони хоча б людей 40 провели за партійними
списками і 40  по мажоритарці.  І загалом у них в цілому людей 70  якщо буде,  в сумі
мажоритарка і партійний список –  це ще добре,  –  додав він.  –  Оскільки розуму не було
поставити Королевську на чолі, чи ні щоб Тягнибоку дати б якусь посаду...».

У той же час, нардеп упевнений, що Партія регіонів якраз і набере як мінімум
240 мандатів: «Коли вони підуть 5, а то 7 колонами, нам можна буде сидіти і
дивитися на ці колони і рахувати свої відсотки» (Чечетов пророчить опозиції не
більше 70 мандатів // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/155909-chechetov-prorochit-
opoziciyi-ne-bilshe-70.html). – 2012. – 12.05).
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***

Під час парламентської виборчої кампанії «мажоритарники» роздаватимуть
гречку, а «списочники» – підігріватимуть розкол у суспільстві. Таку думку висловив
науковий директор Школи політичної аналітики при НаУКМА Олексій Гарань.

«Ця кампанія буде більш-менш традиційною. Наприклад, мажоритарники
традиційно ремонтуватимуть дороги, відкриватимуть дитячі садки, гречку даватимуть,
обіцянки», – підкреслив він.

У той же час політолог відзначив, що, наприклад, «списочники» Партії регіонів
будуть пробувати мобілізувати свій електорат, який розчарувався в цій політсилі за
останні роки.

«Тут буде традиційний набір: показуватимуть картинки поганих націоналістів,
будуть таким чином, на розколі підігрівати своїх виборців», – підкреслив О. Гарань.

При цьому він додав, що опозиція зробить головний акцент на тому, що в країні
жити все гірше і гірше, що «покращення життя вже сьогодні» не приходить (Ліщук А.
Політолог розповів, як політики боротимуться за виборців // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120513_politolog-rasskazal-kak-politiki-
budut-borotsya-za-izbirateley). – 2012. – 13.05).

***

Под парламентские выборы политики завезут в Украину деньги, которые
раньше «вывели» отсюда. Такое мнение выразил экс-министр экономики, президент
Центра рыночных реформ Владимир Лановой.

«Выборы – это всегда возвращение капитала, который был экспортирован, вывезен
из Украины. Частично он будет возвращен», – подчеркнул экономист, и это можно
считать положительным явлением.

В то же время В.  Лановой объяснил,  что деньги, которые завезут в страну под
выборы, не будут распределяться в экономике стандартным путем и будут иметь
ограниченное положительное значение.

«Эти деньги поступят определенным лицам, группам, которые принимают участие в
выборах. Поэтому это в целом деньги не на рост благосостояния украинцев, не на
экономический рост, а на повышение доходов отдельных социальных групп», – добавил
он (Эксперт: Под выборы в Украину завезут деньги, которые раньше «вывели» отсюда
// Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/ekspert_pod_vybory_v_ukrainu_zavezut_dengi_kotorye_ranshe
_vyveli_otsjuda). – 2012. – 13.05).

***

Бажання деяких «свободівців» за будь-яку ціну пройти до Верховної Ради,
балотуючись по мажоритарних округах, може розколоти партію «Свобода».

Недавно в обласному центрі за ініціативи лідера прикарпатських «свободівців»
Олександра Сича відбулась неофіційна зустріч відомих партійців, під час якої
обговорювалася стратегія участі лідерів партії у майбутніх виборах. Мова йшла про
необхідність озвучення на наступній політраді партії позиції групи впливових у «Свободі»
людей щодо необхідності висування кандидатів по мажоритарних округах та відмови від
участі у виборах по списку. Причина – низький рейтинг ВО «Свобода» (згідно з
інформацією Київського міжнародного інституту соціології та Центру Разумкова, рейтинг
ВО «Свобода»  складає від 3  до 4  %)  та негативна динаміка в електоральній підтримці,
пов’язана з приналежністю до чинної влади. А відтак – мізерні шанси потрапити до ВР за
списком.

http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120513_politolog-rasskazal-kak-politiki-budut-borotsya-za-izbirateley
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120513_politolog-rasskazal-kak-politiki-budut-borotsya-za-izbirateley
http://flot2017.com/posts/new/ekspert_pod_vybory_v_ukrainu_zavezut_dengi_kotorye_ranshe_vyveli_otsjuda
http://flot2017.com/posts/new/ekspert_pod_vybory_v_ukrainu_zavezut_dengi_kotorye_ranshe_vyveli_otsjuda
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Характерно, що зустріч проходила за відсутності лідера партії Олега Тягнибока. що
він категорично проти такої точки зору.  На його думку,  незважаючи на дані соціологів,
«Свобода» повинна висувати на вибори так званий «зірковий список». Лідер партії
неодноразово висловлювався про те, що ВО «Свобода» має представляти націоналістичні
інтереси, а не амбіції окремих політиків будь-що пройти до парламенту.

Не виключено, що чинний губернатор саме на Сича зробить свою ставку на
мажоритарних виборах по Івано-Франківську. Адже в цьому разі може звільнитись крісло
голови обласної ради, яке, подейкують, не проти посісти і сам Михайло Вишиванюк. А
при «негласній» підтримці партією регіонів Олександра Сича його шанси на проходження
в парламент значно зростають.

Схоже,  в подібній ситуації перебувають і голови інших обласних рад,  які
представляють «Свободу». Саме балотуванню по мажоритарних округах, а не по списку
вони надають перевагу. Подейкують, що саме по цій лінії у «Свободі» може спалахнути
серйозний конфлікт.

Чи переможе позиція, яку займає низка впливових «свободівців» на чолі з
Олександром Сичем, прогнозувати важко. Проте якщо це відбудеться, то можна буде з
впевненістю констатувати, що їх похід по мажоритарних округах де факто свідчитиме як
про непрохідність «Свободи» до наступного парламенту, так і про значне послаблення
позицій Олега Тягнибока всередині партії. Поряд з цим варіант непроходження лідера
партії до наступного парламенту на фоні проходження, наприклад, Олександра Сича,
Олексія Кайди, Олега Панькевича свідчитиме про можливість зміни лідера партії та її
розколу (Матішин О. «Свобода» колеться? // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=20640). – 2012. – 13.05).

***

Глава Комитета избирателей Украины Александр Черненко считает, что новая
Верховная Рада будет непрогнозируемой из-за мажоритарной составляющей.

«То, что не будет устойчивого большинства, что парламент будет непрогнозируемым
– это уже очевидно», – сказал Черненко.

Черненко подчеркнул, что существует тенденция, в соответствии с которой в округах
в основном борьба будет идти не по линии власть-оппозиция, а по линии «один небедный
кандидат против другого небедного кандидата».

 «Потому что, например, во Львовской области, где популярны оппозиционеры-
мажоритарщики и они могут победить, округа были нарезаны достаточно корректно, и
никаких вопросов у нас нет. Это показывает, какой будет кампания. Это первый сигнал –
как у нас будут проходить мажоритарные выборы», – сказал он.

По его словам, ожидается, что на мажоритарных выборах будут большие
конфликты и возможные обвинения в фальсификациях.

«Всем очевидно, что люди, которые, за небольшим исключением, претендуют на
победу в мажоритарном округе, будут вкладывать туда миллионы долларов. Если
накануне голосования они будут видеть, что есть проблемы с рейтингом – они, конечно,
будут включать все возможные механизмы, и не всегда законные, для того, чтобы эту
ситуацию изменить. Это тоже было ожидаемо. Мы помним 2002 г., и я думаю, что то же
самое сейчас повторится, но в больших масштабах...», – отметил Черненко.

По его мнению, ряд проблем спровоцировала «нарезка» округов Центризбиркомом.
«ЦИК,  формируя округа,  в некоторых случаях хотя и не нарушила закон,  но,  по нашему
мнению, допустила несколько абсолютно нелогичных округов, имеющих анклавы,
разорванные... Часто районы разбивались между несколькими округами. Делалось это,
очевидно, с целью разбить электоральную базу определенных популярных там
кандидатов», – сказал Черненко.

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=20640
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На вопрос, кому именно Центризбирком сделал такие «сюрпризы», глава КИУ
ответил: «Проблемные округа есть не там, где соревнуется власть и оппозиция, а где одни
лояльные к власти кандидаты (или провластные) соревнуются с другими провластными
кандидатами. Больше всего проблем в Донецкой и Луганской областях».

«И это, замечу, касается не столько создания проблем для оппозиции, сколько того,
что один провластный кандидат, очевидно, поработал с ЦИК (или отдельными членами
ЦИК), чтобы округа сделали для него удобными, а для другого провластного кандидата –
сложными. Поэтому что оппозиционных в таких случаях почти нет», – добавил он
(Эксперт: В новой Верховной Раде не будет устойчивого большинства из-за
мажоритарной составляющей // Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/ekspert_v_novoj_verhovnoj_rade_ne_budet_ustojchivogo_bols
hinstva_izza_mazhoritarnoj_sostavljajucshej). – 2012. – 14.05).

http://flot2017.com/posts/new/ekspert_v_novoj_verhovnoj_rade_ne_budet_ustojchivogo_bolshinstva_izza_mazhoritarnoj_sostavljajucshej
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